
ACTA NÚM. 20240000009  DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL 
DIA 30  DE MAIG DE  2024. 
 
A Montcada i Reixac, a la Sala de sessions de l’Ajuntament de l’edifici Casa de la Vila 
del carrer Major núm. 32, a dos quarts de set de la tarda,  del dia 30 de maig de 2024,  
es reuneixen, sota la presidència de l’Alcalde, Sr. bartolomé Egea Sabaté, els 
membres de la Corporació, per tal de celebrar sessió ordinària. 
 
Hi assisteixen: 
 
Nom        Càrrec  Grup 
BARTOLOMÉ EGEA SABATÉ    Alcalde PSC-CP,qui 
presideix 
ENCARNACIÓN LÓPEZ SOLA    Regidora PSC-CP 
ALBERT CARANDELL LUQUE    Regidor PSC-CP 
DAMARIS SANCHEZ DURAN    Regidora PSC-CP 
ANDREU IRUELA ESCUDERO    Regidor PSC-CP 
ADORACIÓN ALCALA PUERTA    Regidora PSC-CP 
CARLES VILALTA BALART     Regidor PSC-CP 
LAURA CAMPOS FERRER     Regidora ECPMIR-C 
MARÍA DEL MAR SEMPERE MATINEZ   Regidora ECPMIR-C 
JESSICA SEGOVIA ALVAREZ    Regidora ECPMIR-C 
JUAN CARLOS DE LA TORRE VILLARINO  Regidor ECPMIR-C 
JOSÉ MARIA RODRÍGUEZ TORREGROSA  Regidor ECPMIR-C 
JORDI SÁNCHEZ ESCRIGAS    Regidor ERC-AM 
JUDIT RODRIGUEZ MORENO    Regidora  ERC-AM 
GERARD GARRIDO GUTIERREZ    Regidor ERC-AM 
LAURA TORT SAEZ      Regidora ERC-AM 
DAVID ZAMBRANA LORENZO    Regidor PP 
DANIEL LÓPEZ ROSELL     Regidor PP 
RAFAEL RUIZ LOPEZ     Regidor VIVIMIR 
ANABEL MORENO SORIA     Regidora VIVIMIR 
SANTIAGO HERNÁNDEZ GURRI    Regidor VOX 
 
 
Es troba present: 

Secretària: 
Sra. Maria José López Pallarès 
 
Un cop la presidència ha obert la sessió, els assistents passen a tractar els assumptes 
que figuren en l’ordre del dia de la convocatòria, resolent  els temes que s’expressen a 
continuació. 
 
ORDRE DEL DIA 
 
El Sr. Alcalde pren la paraula: Abans de tractar els assumptes inclosos a l’ordre del dia 
de la sessió, farem un minut de silenci per les víctimes de violència masclista i per les 
nenes i nens de la violència vicària. 
  
Un cop transcorregut un minut de silenci, es reprèn la sessió. 
 
 
1. QÜESTIONS PRÈVIES 
 



1.1. APROVACIÓ DE LES ACTES DE LA SESSIONS ANTERIORS NÚMEROS 
2024000005, 2024000006, 2024000007 i 202400008, DE 25 D’ABRIL DE 2024, 5 DE 
MAIG DE 2024 I 14 DE MAIG DE 2024, RESPECTIVAMENT. 
 
Un cop corregit que la intervenció del grup municipal ERC-AM que figura en el punt 2.2 
de l’acta 2024000006 es va fer per part del regidor Sr. Garrido i no del Sr. Sánchez, 
com figura per error a la dita acta, el Ple aprova les actes números 2024000005,  
2024000006, 2024000007 i 2024000008 de 25 d’abril de 2024, 5 de maig de 2024 i 14 
de maig de 2024, per unanimitat, amb el vot a favor dels 21 membres assistents a la 
sessió dels 21 que formen la Corporació municipal. 
 
1.2 DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDIA DES DEL 
DECRET 890/2024 DE 15 D’ABRIL DE 2024, FINS EL DECRET NÚM. 1142/2024 DE 
17 DE MAIG DE 2024. 
 
En compliment del que disposa l’article 42 del Reglament d’Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les entitats locals, aprovat per Reial Decret 2568, de 
28 de novembre de 1986, hom dóna compte dels decrets dictats per l’Alcaldia, des del 
núm. 20240000890, de data 15 d’abril de  2024, fins el núm. 2024001142, de 17 de 
maig de 2024. 
 
El Ple en resta assabentat. 
 

2. ASSUMPTES DE L'ÀREA TERRITORIAL 

2.1 APROVACIÓ INICIAL DEL PROJECTE DEL PARC DE LA RIBA DEL RIU 
RIPOLL. 

El Sr. Iruela, president de l’àrea Territorial, explica la proposta: Com bé sabeu, avui 
portem l’aprovació inicial del projecte del parc de la Riba del riu Ripoll. Tenim 
l’oportunitat de parlar d’un projecte ambiciós, que té com a gestió principal la 
renaturalització del tram esquerre del riu Ripoll que va entre el carrer Can Tapioles, 
entre el pont del riu Ripoll i la C-17 passant per sota del pont de la R3. Aquí haig de dir 
que a la documentació que us vam passar hi ha una errada material: on posa R4 i R7 
és incorrecte, és la R3. Ho dic perquè ho vam consultar i és una errada material que 
s’esmena aquí. Com deia, aquest projecte també inclou la connexió amb el carril bici, 
que va des del nord-est pel marge esquerre actualment interromput pel pont del riu 
Ripoll amb el carril bici situat a la mateixa riba esquerra que va des de la Rambla dels 
Països Catalans passant per la Plaça Lluis Companys.  
A mi m’agradaria fer una seqüència dels beneficis mediambientals que té aquest 
projecte. Això, per una banda, millorarà la qualitat de l’aigua, perquè la urbanització 
controlada i adequada que es fa en aquest projecte, incloent-hi sistemes de gestió 
d’aigües fluvials i de residus, amb aquest sistema es redueix la contaminació del riu. 
També, conservem la biodiversitat. La creació d’espais verds i la reforestació de la 
Ribera fomentarien la biodiversitat local, proporcionant habitats per la fauna i, també, 
per la flora. També, reduiríem l’erosió del sòl amb l’estabilització de la Riba esquerra, 
mitjançant tècniques de bioenginyeria i la plantació de vegetació, a més dels beneficis 
mediambientals que té el projecte, que serien uns avantatges significatius per la nostra 
comunitat. També, incrementarà els espais verds, que són tan necessaris en aquesta 
zona.  
La reurbanització de la ribera inclourà la creació de parcs, jardins i zones recreatives, 
millorant la qualitat de vida dels nostres ciutadans. La incorporació d’àrees naturals 
dins de l’entorn urbà, nosaltres pensem que amb l’aprovació d’aquest projecte, tindria 
efectes positius en la salut i el benestar de la ciutadania. També amb la creació del 
passeig per vianants, combinant amb ciclovies i zones esportives també incentivaríem 



l’activitat física i, per tant, proporcionaríem zones d’esbarjo. I, per descomptat, la 
millora del paisatge urbà; una millora de la ribera pot esdevenir un atractiu visual, 
millora l’estètica de la ciutat i fins i tot, aconsegueix que els ciutadans s’apropin més 
als seus entorns naturals. I el que també és molt important: la connexió entre barris. La 
creació de vies verdes i senders al llarg de la ribera milloraria la connectivitat entre els 
diferents parcs de la ciutat, facilitant el desplaçament de vianants i ciclistes.  
A més, la promoció del transport no motoritzat contribuirà a la reducció del trànsit de 
vehicles i, per tant, a la disminució de la contaminació de l’aire. Finalment, crearem 
espais comunitaris on els ciutadans podran unir-se, organitzar esdeveniments i 
activitats culturals, ja que per això són els espais públics, ben dissenyats, sobretot, 
serveixen per enfortir els llaços de la comunitat i fomentar una major interacció entre 
els ciutadans i els barris d’una ciutat com Montcada.  
En resum, urbanitzar la ribera, integrar-la en la trama urbana i transformar 
significativament la nostra ciutat, aportarà beneficis ambientals, urbanístics, econòmics 
i socials. I contribuïm a un entorn més saludable, cohesionat i atractiu per viure. 
També, he de dir que aquest projecte el portem a ple per poder demanar subvencions 
per a la seva execució, ja que no disposa d’un pressupost, perquè té una quantia molt 
elevada. Aquest projecte es pot executar en quatre fases. Demano el suport en aquest 
projecte, que ens portarà a un futur més brillant per a tots.  
 
El Sr. Hernández, portaveu del grup municipal VOX, expressa: Aquest projecte, com ja 
els hi vaig demanar en el seu moment, si l’haguéssim tingut abans per mirar-ho hauria 
estat bé. I els diria que, no només hi ha les errades materials que ha dit abans el Sr. 
Iruela, també es menciona, en un moment donat, el riu Pujol. El que sí que m’ha cridat 
més l’atenció és el tema del rec, on es projecta un molí de vent, on es passen unes 
dades d’unes estacions meteorològiques. Si es miren les corbes de rendiment de la 
bomba i ens mirem les dades del vent, ens adonem que estem bastant precaris, tenint 
en compte que es prenen les dades d’unes estacions meteorològiques que estan molt 
més favorables que a Montcada, estan obertes “a todo rumbo de vientos” amb 
elevacions molt més altes que a Montcada, a Montcada estaríem sobre els 36 metres i 
les estacions de les quals es prenen les dades estan a 130, 140 o 150 metres. Per 
tant, veient això ja es pot preveure que el molí seria un fracàs.  
És a dir, en intentar treure els recursos necessaris per finançar tot el projecte, ens 
trobaríem que l’hauríem d’ampliar possiblement 40.000 o 50.000 euros, havent-lo de 
convertir en un sistema híbrid i, per tant, em sembla que seria millor presentar-ho més 
correctament. Les dades de les estacions meteorològiques les podem veure de la 
pàgina 416 a la 488, és un error RCP amb un copia i enganxa de dades 
descontrolades on les dades estan repetides, però no surten les dades de l’estació de 
Cerdanyola. Imagino que el redactor del projecte volia posar les dades de l’estació de 
Parets i de la de Cerdanyola.  
També cinc milions d’euros és una quantitat bastant respectuosa, que encara que es 
pretengui fer a base de subvencions, aquestes subvencions tampoc es paguen soles; 
els veïns de Montcada d’alguna manera també ho paguen això, per molt que vinguin 
altres institucions.  
I no sé si algú s’ha parat a comptar quantes hectàrees es podrien asfaltar amb cinc 
milions d’euros. Perquè, tenim uns carrers que fan fàstic, sense asfaltar, i per això no 
estem fent projectes. En principi, jo els hi votaré en contra; si això s’hagués fet amb 
una mica de temps, això s’hagués resolt. O sigui, que el nostre vot serà en contra.  
 
El Sr. Sánchez, portaveu del grup municipal d’ERC-AM, intervé: Nosaltres votarem a 
favor, perquè és un projecte que ens agradava molt i ho portàvem al nostre programa 
electoral i, a part, vam encarregar nosaltres la redacció d’aquest projecte, perquè és 
un projecte al qual li veiem moltes coses positives.  
El regidor n’ha explicat moltes d’elles i jo voldria emfatitzar o complementar alguna, 
perquè creiem que aquest projecte culmina la xarxa viària del riu Ripoll, ja que venint 



de Castellar del Vallès, hi ha tot un carril bici que quan arriba al pont de la Ferreria de 
Montcada, s’acaba. I amb això podríem completar aquesta xarxa ciclable de la gent 
que vol baixar a la platja des de Sabadell, que és molta, a partir del pont de la Ferreria, 
podrien continuar per aquest carril bici. I obriríem el riu a la ciutadania.  
És un espai que és molt central, al costat del Parc Salvador Allende, al costat de la 
Font Pudenta, i que no hi ha accés en aquest espai, és un espai que queda amagat, 
amb el risc de que s’instal·lin també horts, barraques i font de problemes d’incivisme. 
També, evitaríem les inundacions que hem tingut al Torrent del Mas Duran, perquè es 
preveu una base de laminació. I, obrint aquest espai, també es permetria tenir espais 
per instal·lar un correcamp, per exemple, a prop del centre del municipi. Evitem que el 
parc Salvador Allende sigui un cul-de-sac al costat de l’Institut Montserrat Miró i ens 
permetria connectar amb un nou espai que s’hi poden connectar espais com un 
correcamp, que és molt reivindicat. I, també, una altra cosa, que crec que s’ha de 
valorar, que donem aprofitament a uns terrenys que hem adquirit fruit d’unes 
expropiacions que van ser molt costoses i que els posem al servei de la ciutadania 
com una zona verda, com un parc, i jo crec que és un projecte que és ambiciós, que la 
gent potser no coneix perquè és un àmbit al qual no hi ha accés. L’altre dia vam estar 
fent la neteja dels rius, i la gent va poder baixar i acostar-se en aquest àmbit, ja que la 
gent va a fer botellada i és un punt d’incivisme.  
Per tant, seria obrir-ho a la ciutadania, tenir un parc molt cèntric que unís els barris. 
Creiem que és un projecte molt bo. I tenir el projecte aprovat ens permet tenir 
subvencions dels fons europeus. És un projecte que és costós, perquè són cinc 
milions d’euros, però jo crec que, a part de donar suport al projecte, sí que us 
demanaria que lluitéssiu per poder-ho executar. Són nou mesos d’execució d’obres i, 
si s’aconsegueix el finançament supramunicipal, o de fons europeus o el que sigui, 
doncs que s’aprofiti, es faci, perquè realment és una millora per Montcada, per 
recuperar un espai que és molt central i és valorar-lo, quan ara és un espai que està 
trinxat per infraestructures, que no té accés, però seria posar-ho al servei de la 
ciutadania i que està molt bé. 
 
La Sra. Campos, portaveu del grup municipal ECPMIR-C, exposa: Nosaltres també 
votarem a favor. És un projecte que ens agrada molt i que el vam començar a treballar 
a l’anterior mandat amb molta il·lusió, entre altres coses, pels tots els aspectes positius 
que s’han comentat, a escala mediambiental, pel que fa a la connectivitat i connexió 
dels barris.  
Però també per posar valorar i treure’n profit a unes zones verdes que són les que es 
van haver d’adquirir en concepte d’expropiacions i que la ciutadania de Montcada va 
acabar pagant amb 24 milions d’euros. Com a mínim traiem profit a tota aquesta zona 
verda, dignifiquem tot aquell espai, connectem els barris i el més important, s’està 
redactant o s’està acabant de redactar el projecte de la remodelació del parc Salvador 
Allende. Per tant, lligar aquests dos projectes per poder dignificar tot aquell espai, ara 
degradat, amb aquell cul-de-sac que hi ha, serà important.  
És important votar a favor, per això nosaltres li donem suport. També, perquè a 
l’anterior mandat ens vam voler acollir a alguns fons europeus, però com el projecte no 
estava finalitzat, es va presentar un esborrany i això va fer que no poguéssim optar a 
les subvencions. Per tant, votem a favor, per evitar perdre aquestes subvencions del 
Fons Europeu. 
 
El Sr. Iruela conclou: El primer de tot, agrair el sentit del vot. També, fer una 
puntualització al Sr. Sánchez: aquest projecte va entrar en aquest ajuntament el 2013, 
és un projecte compartit que tothom ha intentat tirar endavant, no només l’anterior 
govern, sinó també el que hi havia anterior a vostès. Per tant, estic molt content que el 
Sr. Santiago Hernández s’hagi pogut llegir les 1.118 pàgines del projecte i trobar 
només el tema dels molins.  
 



La Sra. Campos indica: Simplement, m’estranya que abans de fa vuit anys ja s’hagués 
iniciat o començat a treballar aquest projecte, perquè ni tan sols s’havien acabat de 
pagar les expropiacions, per tant, ni tan sols l’ajuntament era propietari d’aquelles 
zones verdes expropiades. 
 
El Sr. Iruela afegeix: Només un aclariment, l’inici d’aquest projecte consta que és del 
2013, està registrat. 
 
El Sr. Sánchez expressa: En tot cas, el projecte que aprovem avui el vam encarregar 
nosaltres i no estava encarregat, vull dir que ara es culmina un projecte que el vam 
iniciar nosaltres.  
 
 
I.- Fets. 
 
El 13 de març de 2024 va entrar, al registre de l’Ajuntament de Montcada i Reixac 
(núm. registre 2024006434) el projecte del Parc de la riba del riu Ripoll a Montcada i 
Reixac. 
 
El projecte del parc de la riba del riu Ripoll a Montcada i Reixac ha estat redactat pel 
despatx d’arquitectura Arriola & Fiol Arquitectes, per encàrrec de l’Ajuntament de 
Montcada i Reixac (expedient 27/2021-COSS). 
 
L’àmbit del projecte és la riba esquerra del riu Ripoll entre la façana de les naus 
industrials del carrer Can Tapiola i la llera del riu Ripoll i, entre el pont del riu Ripoll i la 
carretera C-17, estenent-se per sota del pas inferior de la C-17, el talús oest de la línia 
de ferrocarril R3 i el marge del riu Ripoll per davant del parc Salvador Allende fins a 
connectar amb la rambla del Països Catalans. La superfície total de l’àmbit són 56.528 
m2. 
 
El Projecte del parc de la riba del riu Ripoll a Montcada i Reixac es redacta amb 
l’objectiu de re-naturalitzar la riba esquerra del riu Ripoll en el tram comprès entre el 
pont del riu Ripoll i la carretera C-17 per completar el Parc fluvial del riu Ripoll en el 
tram de Montcada i Reixac. 
 
També resoldrà la continuïtat del carril bici que ve pel marge esquerre del riu, des del 
nord-oest, amb el carril bici, que, paral·lel al riu, arriba fins a la rambla del Països 
Catalans. 
 
En data 2 d’abril de 2024 el Servei de Projectes i Obres de l’Àrea Territorial i Mobilitat 
emet informe favorable a l’aprovació d’un Text Refós del contingut del qual interessa 
posar de manifest entre d’altres aspectes que el termini d’execució de les obres 
descrites al projecte del Parc de la riba del riu Ripoll a Montcada i Reixac serà de 9 
mesos i el Pressupost d’execució de 5.082.025,56€. 
 
El manteniment i la conservació de les obres descrites en el Projecte del parc de la 
riba del riu Ripoll a Montcada i Reixac afectaran al Capítol IV. 
 
Segons informe tècnic, el cost del manteniment i conservació anual de les obres 
descrites, d’acord amb els càlculs adjunts és de: 3.734,06 euros els tres primers anys i 
99.831,66 euros la resta. I, d’altra banda, cal incorporar al projecte abans de la seva 
aprovació definitiva les consideracions que consta a l’informe tècnic de data 2 d’abril 
de 2024. 
 
II.-Fonaments de dret 



 
El present projecte fa referència a obres ordinàries de conformitat amb la classificació 
prevista a l’article 12 del Decret 179/1995, de 13 de juny pel qual es regula el 
Reglament d’obres, activitats i serveis. 
 
Definides les obres com a obres ordinàries els tràmits d’aprovació estan previstos a 
l’art. 235.2 del Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya 
(TRLMRLC) i arts 37 i concordants del Reglament d’obres, activitats i serveis aprovat 
pel Decret 179/1995, de 13 de juny (ROAS). 
 
La tramitació del procediment consisteix en l’aprovació inicial per l’òrgan competent, 
informació pública per termini de TRENTA DIES i aprovació definitiva . 
 
La resolució d’aprovació definitiva del projecte s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la 
Província i al butlletí informatiu local, si n’hi ha i s’ha d’inserir al tauler d’anuncis de la 
Corporació, e-tauler de la seu electrònica. 
 
L’article 231 de la Llei 9/2017, de contractes del sector públic, estableix que l’aprovació 
del projecte correspon a l’òrgan de contractació llevat que aquesta competència estigui 
específicament atribuïda a un altre òrgan per una norma jurídica. Igualment, l’article 38 
del ROAS estipula que l’aprovació dels projectes d’obres ordinàries correspon als 
diferents òrgans dels ens locals, segons la distribució de competències prevista a la 
legislació de règim local. 
 
Endemés, la Disposició Addicional Segona de la Llei de Contractes del Sector Públic 
disposa en el seus apartats 1 i 2 disposa: 
 
1. Corresponen als alcaldes i als presidents de les entitats locals les competències 
com a òrgan de contractació respecte dels contractes d’obres, de subministrament, de 
serveis, els contractes de concessió d’obres, els contractes de concessió de serveis i 
els contractes administratius especials, quan el seu valor estimat no superi el 10 per 
cent dels recursos ordinaris del pressupost ni, en tot cas, la quantia de sis milions 
d’euros, inclosos els de caràcter plurianual quan la seva durada no sigui superior a 
quatre anys, incloses les eventuals pròrrogues, sempre que l’import acumulat de totes 
les seves anualitats no superi ni el percentatge indicat, referit als recursos ordinaris del 
pressupost del primer exercici, ni la quantia assenyalada. 
 
 2.Corresponen al Ple les competències com a òrgan de contractació respecte dels 
contractes esmentats en l’apartat anterior que subscrigui l’entitat local, quan pel seu 
valor o durada no corresponguin a l’alcalde o president de l’entitat local, d’acord amb 
l’apartat anterior. Així mateix, correspon al Ple aprovar els plecs de clàusules 
administratives generals als quals es refereix l’article 121 d’aquesta Llei. 
 
Per la qual cosa, qui subscriu considera que en el present cas, atès l’import de dites 
obres les quals superen el 10% dels recursos ordinaris del pressupost, l’òrgan 
competent serà el Ple de la Corporació. 
 
De conformitat amb  el informe de la Cap de Serveis jurídics de data 23 d’abril de 2024 
 
Vista la proposta del president de l'Àrea Territorial i Mobilitat i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Territorial i Mobilitat  celebrada el dia 24 de maig de 
2024, 
  



El Ple acorda, amb l’abstenció del regidor del grup municipal VOX (1) i amb 20 vots a 
favor, dels membres dels  grups municipals PSC-P (7), ECPMIR-C (5), ERC-AM (4), 
PP (2) i VIVIMIR (2), el següent: 
 
PRIMER.- APROVAR inicialment el projecte del Parc de la riba esquerra del riu Ripoll 
a Montcada i Reixac. 
 
SEGON.- REQUERIR al despatx d’arquitectura Arriola&Fiol Arquitectes per tal que 
prèviament a sotmetre el Projecte a la seva aprovació definitiva s’incorpori: 
 

 Pressupost partida manteniment de les plantacions i del reg del lot 4. 

 Incorporar al pressupost el cost de la nova escomesa d’enllumenat públic. 

 La valoració dels drets de l’escomesa d’aigua per la Font del Lot 2 s’ha de fer 
d’acord amb les tarifes vigents de la companyia Aigües de Barcelona. 

 El pressupost del control de qualitat de la memòria ha de coincidir amb el de 
l’annex 17 Pla de control de qualitat. 

 
TERCER- SOTMETRE el present acord a informació publica pel termini de 30 dies 
hàbils 
mitjançant el corresponent anunci al BOP , a l’e-tauler i al diari de difusió local “La Veu” 
 
QUART.- DONAR trasllat del present projecte a l’Agència Catalana de l’Aigua (ACA), a 
l'Administrador de Infraestructuras Ferroviarias (ADIF), al Servei Territorial de 
Carreteres de Barcelona de la Generalitat de Catalunya per tal que emetin el 
corresponent informe així com a les companyies de serveis Endesa, Naturgy i 
Telefonica als efectes de posar en coneixement del mateix per si han de fer 
consideracions. 
 

2.2 APROVACIÓ DEL CONVENI DE DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES A L’ÀREA 
METROPOLITANA DE BARCELONA PER PART DE L’AJUNTAMENT DE 
MONTCADA I REIXAC AMB L’OBJECTE D’ASSEGURAR EL CUMPLIMENT DEL 
PLANEJAMENT URBANÍSTIC A PART DEL POLÍGON 10 DEL CADASTRE DE 
RÚSTICA EN L’ÀMBIT DEL PARC NATURAL DE LA SERRA DE COLLSEROl·LA. 

El Sr. Iruela explica la proposta: El que portem ara al ple és l’aprovació del conveni de 
delegació de competències de l’Ajuntament de Montcada i Reixac a l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona. Vam aprovar un conveni el 27 d’abril de 2023 que va ser 
un acord crucial que delega competències específiques en matèria de protecció 
urbanística a l’àrea del Parc de la Serra de Collserola a favor de l’Àrea Metropolitana 
de Barcelona. Aquest conveni, a més d’establir delegacions de competències, 
contempla la possibilitat de realitzar convenis complementaris durant la seva vigència 
per ubicar les vulneracions i definir els recursos tècnics i econòmics necessaris per 
tramitar expedients administratius corresponents. En resposta a una sol·licitud 
presentada l’1 de febrer, el Consell Metropolità de l’Àrea Metropolitana de Barcelona 
ha emès una resolució el 30 d’abril de 2024. Aquesta resolució fonamentada en els 
articles 47.1 i 48 de la llei 40/2015, el cost legal confirma la validesa i la base del 
conveni establert.  
L’objecte principal d’aquest conveni és establir la delegació de competències de 
l’Ajuntament de Montcada a favor de l’Àrea Metropolitana de Barcelona per la 
tramitació d’actuacions administratives que assegurin el compliment del planejament 
urbanístic a una part específica del municipi, concretament al polígon 10 del cadastre 
rústic. És important destacar que l’àrmbit territorial de la delegació es troba dins de 
l’àrea del pla especial de protecció del medi natural i paisatgístic del Parc Natural de 
Collserola. Això implica que s’enfoca en aquestes presumptes infraccions 



urbanístiques no prescrites i excloses de l’àmbit temporal i territorial d’aplicació del 
conveni.  
Per tant, el que fem és delegar les funcions de protecció de la legalitat urbanística 
signada el 14 de juny de 2023. També, cal dir que les al·legacions assumides per 
l’Àrea Metropolitana de Barcelona inclouen entre altres la tramitació administrativa de 
procediments de protecció de la legalitat urbanística, l’execució d’ordres de restauració 
tant física com jurídica, la defensa a banda de recursos administratius i judicials, així 
com la delegació de propostes per edificacions, instal·lacions o usos existents 
implantats il·legalment.  
En resum, aquest conveni representa un pas important contra les activitats il·legals en 
entorns protegits, per garantir una gestió més eficient i coordinada de la protecció de la 
legalitat urbanística a l’àrea designada. Demano el seu vot favorable. 
 
El Sr. Sánchez intervé: Sí, nosaltres votarem a favor també. Tampoc li diré que venia 
de l’anterior mandat, tot i que l’anterior conveni, com a representació de l’ÀMB, el vaig 
signar jo i com a representació de Montcada, la que era l’alcaldessa, la Sra. Campos, 
però no sé si el 2013 s’havia treballat això o no. En tot cas, creiem que l’assumpció de 
la disciplina urbanística per part de l’Àrea Metropolitana de Barcelona dintre del Parc 
de Collserola és quelcom important. També, vam demanar que s’estengués més enllà 
del Parc de Collserola i que s’assumís la Serralada de la Marina. La unitat de disciplina 
urbanística que es va crear a l’Àrea Metropolitana s’ha demostrat que funciona i s’ha 
de dotar de més recursos perquè assumeixi més competències, i amb aquesta 
ampliació del conveni, amb aquest nou conveni, se li donen altres àmbits on actuar i 
creiem que és positiu i, per això, votem a favor. 
 
La Sra. Campos exposa: Nosaltres també votarem a favor, evidentment. Sabem els 
problemes que genera la gestió de la disciplina urbanística en aquest municipi i, per 
tant, si es poden delegar algunes competències a l’Àrea Metropolitana, millor. Em 
consta perquè vaig estar revisant una acta d’un Consell Metropolità, que s’està 
començant a estudiar la possibilitat d’obrir aquesta disciplina urbanística a l’àmbit del 
Parc de la Serralada de Marina.  
Sí que els hi faria el prec com a equip de govern que estiguin una mica a sobre; som 
tots els primers interessats en què s’inclogui també La Serralada de Marina per poder 
portar la disciplina urbanística que vostès ja saben que tenim allà.  
 
El Sr. Iruela conclou: En principi, agrair el sentit del vot. I jo crec que és un pas més 
per la lluita contra les activitats il·legals dintre del municipi. I crec que també és un 
tema molt important, perquè els recursos que té l’ajuntament són molt limitats, per tant, 
necessitem l’ajuda de les entitats supramunicipals. 
 
 
I.- Fets  
 
L’Ajuntament de Montcada i Reixac va aprovar en data 27 d’abril de 2023 el Conveni 
de delegació de competències en matèria de protecció de la legalitat urbanística a 
l’àmbit del 
Parc Natural de la Serra de Collserola a favor de l’Àrea Metropolitana de Barcelona. 
 
En l’esmentat Conveni, concretament al Pacte sisè es preveu la possibilitat que, de 
mutu 
acord, es puguin formalitzar convenis complementaris durant la vigència del present 
Conveni concretant la localització de les vulneracions i els mitjans tècnics i econòmics 
necessaris per a tramitar els expedients administratius. 
 



En data 1 de febrer es va presentar a l’Àrea Metropolitana de Barcelona  escrit 
sol·licitant el desplegament del pacte sisè del Conveni de 14/06/2023 l’àmbit territorial 
on consten les instal·lacions de marbres que hi ha a tocar de la N-150 assenyalat en el 
plànol adjunt. 
 
Consensuat prèviament per les parts, en resposta a la petició municipal, ens ha estat  
adoptada la notificada Resolució del Consell Metropolità de l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona  de data 30 d’abril de 2024 en la qual es resol: 
 

 
 
II. Fonaments de Dret 
 
Article 47.1 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre de règim jurídic del sector públic relatiu a 
la 
definició de Convenis. 
 
Article 48 del mateix cos legal sobre la potestat de les administracions públiques de 
signar Convenis 
 
Arts. 51 i 52 sobre l’extinció i efectes de la resolució dels convenis. 
 
Article 49 del mateix cos legal relatiu al contingut mínim legal dels convenis. 
 
Òrgan competent: L’article 52.2 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya estableix que 
corresponen al ple les atribucions següents: 
 
... q) Les altres que han de correspondre al ple, pel fet que llur aprovació exigeix una 
majoria qualificada. 
 
L’article 114.3 del mateix Decret Legislatiu diu que és necessari el vot favorable de la 
majoria absoluta del nombre legal de membres de la corporació per a adoptar acords 
sobre les matèries següents: 
 
...e) La dispensa de serveis mínims i la transferència de funcions o activitats a altres 
administracions públiques, i també l'acceptació de les delegacions o encàrrecs de 
gestió realitzats per altres administracions, llevat que aquestes siguin imposades 
obligatòriament per llei. 
 



L’article 9.3 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic, 
estableix la publicació al BOP de l’acord de delegació. 
 
De conformitat amb l’informe emès per la cap del Servei Jurídic de l’Àrea Territorial de 
data 17 de maig de 2024. 
 
Vista la proposta del president de l'Àrea Territorial i Mobilitat i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Territorial i Mobilitat  celebrada el dia 24 de maig de 
2024, 
  
El Ple acorda, amb el vot en contra del regidor del grup municipal VOX (1) i amb 20 
vots a favor, dels membres dels  grups municipals PSC-P (7), ECPMIR-C (5), ERC-AM 
(4), PP (2) i VIVIMIR (2), el següent: 
 
PRIMER. Aprovar el Conveni de delegació de competències de l’Ajuntament de 
Montcada i Reixac a l’Àrea Metropolitana de Barcelona per assegurar el compliment 
del planejament a part del Polígon 10 del cadastre de rústica en l’àmbit del Parc 
Natural de la Serra de Collserola en els termes que s’assenyala en el redactat de 
Conveni,  que es transcriu a continuació: 
 
“CONVENI DE DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES DE L’AJUNTAMENT DE 
MONTCADA I REIXAC A L’ÀREA METROPOLITANA DE BARCELONA PER 
ASSEGURAR EL COMPLIMENT DEL PLANEJAMENT URBANÍSTIC A PART DEL 
POLÍGON 10 DEL CADASTRE DE RÚSTICA EN L’ÀMBIT DEL PARC NATURAL DE 
LA SERRA DE COLLSEROLA 
 
Barcelona, a la data de la signatura digital 
 
REUNITS 
 
D’una part, el Sr. Damià Calvet Valera, com a vicepresident de l’Àrea de Polítiques 
Urbanístiques i Espais Naturals de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, amb NIF 
P0800258F i domicili al carrer 62, número 16-18, 08040 de Barcelona, assistit pel 
secretari general Sr. Marcel·lí Pons Duat.  
 
D’altra part, el Sr. Bartolomé Egea Sabaté, com alcalde de Montcada i Reixac, amb 
NIF P0812400J i domicili a l’Avinguda de la Unitat, 6, 08110 de Montcada i Reixac, 
assistida per la Sra. María José López Pallarès, secretària general de la Corporació. 
 
 
ACTUEN 
 
Per una part, el Sr. Damià Calvet Valera, vicepresident de l’Àrea de Polítiques  
Urbanístiques i Espais Naturals de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, nomenat segons 
el punt III del decret de Presidència de data 27 de juliol de 2023, publicat al Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona de 31 de juliol de 2023, facultat per a la signatura 
d’aquest conveni segons el punt 1.F).1 del decret de Presidència de 17 d’octubre de 
2023, publicat al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona en data 23 d’octubre de 
2023, i de conformitat amb l’acord del Consell Metropolità de data ***, assistit en 
aquest acte pel senyor Marcel·lí Pons Duat, nomenat per decret de Presidència de 
data 26 de novembre de 2018, actuant en les funcions de fe pública segons disposa 
l’apartat i) de l’article 3.2 del Reial decret 128/2018, de 16 de març, regulador del règim 
jurídic dels funcionaris d’Administració Local amb habilitació nacional, i en exercici de 
les seves funcions de fedatari i d’assessorament legal preceptiu, segon l’article 92 bis 
de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de bases de règim local. 



 
Per altra part, el Sr. Bartolomé Egea Sabaté, com a alcalde de l’Ajuntament de 
Montcada i Reixac, segons nomenament del Ple de 17 de juny de 2023, en ús de les 
facultats atribuïdes per l’article 53.1.a del Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, aprovat pel Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, i en virtut de 
l’acord de la Junta de Govern Local de data ***. 
 
Les parts es reconeixen la capacitat legal necessària per obligar-se i  
 
MANIFESTEN:  

 
I  El territori metropolità disposa d’espais de protecció especial pel seu interès 

natural o agrari gestionats de forma consorcial per tal de dotar de 
coherència les polítiques públiques i garantir la màxima eficàcia dels 
recursos humans i econòmics disponibles. Un dels aspectes més 
destacables en la  preservació d’aquests espais és l’exercici de les eines de 
protecció de la legalitat urbanística que assegurin la restauració de l’entorn. 
L’ús d’aquesta competència té un indubtable efecte dissuasori, de 
prevenció de futures infraccions. Per bé que l’exercici de la potestat de 
protecció de la legalitat urbanística correspon de manera preferent al 
municipi, la seva aplicació en l’àmbit metropolità recomana que l’exercici 
d’aquesta competència s’atribueixi a un ens supramunicipal, el que permet 
l’aplicació de criteris comuns en la resolució de les actuacions i alhora fa 
possible la gestió de competències locals en els municipis metropolitans 
amb menors possibilitats tècniques. 

 
II.  En aquest sentit, el Consell Metropolità, en la sessió de 20 de desembre de 

2022, va adoptar l’acord d’aprovar el conveni de delegació de competències 
dels ajuntaments inclosos als àmbits del Parc Natural de la Serra de 
Collserola i el Parc Agrari del Baix Llobregat, relatives a les funcions 
referents a la protecció de la legalitat urbanística, que inclouen la 
restauració de la realitat alterada i de l’ordre jurídic vulnerat, la imposició de 
sancions i la determinació i restitució dels danys i perjudicis causats, de 
conformitat amb els articles 199 i següents del Decret legislatiu 1/2010, de 3 
d’agost, pel qual s’aprova el text refós de la Llei d’urbanisme, així com la 
distribució als ajuntaments de les aportacions econòmiques necessàries per 
al finançament del servei que s’assumeix per raó de la delegació. 

 
 
III.  En data 14 de juny de 2023 es va signar entre l’Àrea Metropolitana de 

Barcelona i l’Ajuntament de Montcada i Reixac el conveni de delegació de 
competències. L’acord de delegació es va publicar al Butlletí Oficial de la 
Província de Barcelona de data 22 de maig de 2023. El pacte cinquè 
estableix que la delegació serà vigent des de la data de la seva publicació 
al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i durant el termini de quatre 
anys. La delegació inclou l’exercici de les facultats delegades respecte els 
fets o actuacions produïdes a partir de la data d’entrada en vigor d’aquest 
conveni dins de l’àmbit territorial del Parc Natural de la Serra de Collserola. 

 
IV.  Mitjançant ofici de data 31 de gener de 2024 (Registre d’entrada EACAT 

E/001312-2024 de data 1 de febrer de 2024) l’Ajuntament de Montcada i 
Reixac ha sol·licitat el desplegament del pacte sisè del Conveni signat en 
data 14 de juny de 2023 en l’àmbit territorial assenyalat en el plànol annex 
al conveni. Segons aquest pacte, l’Ajuntament de Montcada i Reixac podrà 
sol·licitar a l’Àrea Metropolitana de Barcelona que assumeixi les funcions de 



protecció de la legalitat urbanística en el supòsit de vulneracions de 
l’ordenament jurídic urbanístic no incloses en la delegació per raó de 
l’aplicació del pacte cinquè del conveni, de mutu acord i en base criteris 
tècnics d’abast i major afectació al territori de les vulneracions de 
l’ordenament jurídic urbanístic. 

 
V. En aquest sentit, al polígon 10 del cadastre de rústica del municipi de 

Montcada i Reixac, al límit amb la carretera N-150 tal i com consta delimitat 
al plànol annex al conveni – segons parcel·lari cadastral vigent a la data de 
signatura del conveni-, existeixen diverses edificacions i instal·lacions amb 
vulneracions del planejament urbanístic que provoquen un fort impacte 
paisatgístic en un espai obert de protecció especial pel seu interès natural, 
amb el desenvolupament d’un ús industrial totalment prohibit en un espai 
natural de protecció especial. Aquesta parcel·la en part està qualificada de 
sistema de parc forestal de Collserola (clau 29 Co) i part de protecció de 
sistemes de Collserola (clau 9) a la modificació puntual del Pla general 
metropolità en l’àmbit del Parc Natural de la serra de Collserola (en 
endavant MPGMCo), aprovada definitivament per la Comissió de Territori 
de Catalunya en data 22 de desembre de 2020 i publicada al Diari Oficial de 
la Generalitat de Catalunya, número 8340, de data 12 de febrer de 2021. En 
aquest sentit, l’article 9.1 de la MPGMCo relatiu a la clau 29 Co assenyala 
que “s’inclouen en aquesta qualificació els sòls que, per la seva localització 
en el territori, valors ecològics o característiques físiques, han de formar 
part del sistema d’espais lliures amb l’objectiu de preservar la biodiversitat i 
els processos ecològics, potenciar els serveis ecosistèmics i assegurar la 
utilització racional del territori i la qualitat de vida de les persones. Cal 
precisar que alguns dels sòls inclosos en aquesta qualificació, si bé 
actualment no tenen valors ecològics rellevants o estan parcialment 
degradats, per la seva localització o característiques físiques poden tenir, 
en el futur, una funció important per assegurar la connectivitat ecològica, 
evitar la fragmentació, contenir el creixement urbà o garantir l’existència 
d’espais lliures”. Per la seva banda, l’article 16.2 de la MPGMCo quant a la 
clau 9 determina que “els usos, les intervencions i el manteniment d’aquests 
sòls ha de ser congruent amb el caràcter d’espai natural del conjunt de la 
Serra de Collserola i amb l’objectiu d’afavorir la permeabilitat i la 
connectivitat ecològica.” 

 
 En conseqüència, es considera que l’actuació en aquest àmbit contribuirà a   

reforçar un aspecte clau com és la connectivitat ecològica dins del sistema   
d’espais oberts metropolitans en tant que el Turó de Montcada es configura  
com un espai essencial per assegurar aquest objectiu prioritari.  

 
VI.  Així mateix, en el cas de l’existència d’edificacions, i/o instal·lacions pels 

quals hagi prescrit l’acció de restauració, l’article 2.15, apartats 3 i 4, de les 
Normes d’Ordenació Territorial del Pla territorial metropolità de Barcelona 
(segons document vigent publicat al Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya, número 5627, de 12 de maig de 2010) estableix que els 
municipis han de vetllar perquè minimitzin l’impacte. A més, amb l’objectiu 
de recuperar la integritat formal del territori rural, les administracions 
públiques han d’adoptar mesures per al desmuntatge o enderroc d’aquelles 
construccions no incloses en el catàleg de masies i cases rurals destinades 
a activitats subjectes a intervenció ambiental quan cessin definitivament i 
les edificacions o instal·lacions no estiguin legalitzades o es trobin en estat 
ruïnós. S’entén que una activitat ha cessat definitivament quan se’n constati 
de manera notòria la inactivitat continuada al llarg de dos anys consecutius. 



 
VII. L’àmbit delimitat al plànol annex forma part del Pla especial de protecció del 

medi natural i del paisatge del Parc Natural de la Serra de Collserola (en 
endavant PEPNat), aprovat definitivament pel Govern de la Generalitat en 
data 6 d'abril de 2021 i publicat al Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya, número 8383, de data 9 d'abril de 2021. En aquest sentit, la part 
qualificada urbanísticament amb la clau 29 Co està inclòs dins del Parc 
Natural de la Serra de Collserola, segons el límit establert al Decret 
146/2010, de 19 d'octubre, de declaració del Parc Natural de la Serra de 
Collserola i de les reserves naturals parcials de la Font Groga i de la 
Rierada-Can Balasc publicat al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, 
número 5745, de 29 d’octubre de 2010, mentre que la part qualificada a la 
MPGMCo de clau 9 forma part de l’espai funcional regulat al capítol 5 de les 
Normativa del PEPNat. D’altra banda, d’acord amb el Pla director urbanístic 
metropolità aprovat inicialment pel Consell Metropolità en data 21 de març 
de 2023 tot l’àmbit delimitat al plànol annex manté el règim de sòl no 
urbanitzable amb una única qualificació de sistema de connectors passera 
segons el plànol d’ordenació O.01. 

 
VIII.  Per tot l’exposat, atenent al fet que part de l’àmbit delimitat al plànol annex 

està 
 situat fora dels límits del Parc Natural de la Serra de Collserola i ateses les 

característiques de les preexistències, que determinen l’exclusió de l’àmbit 
territorial i temporal d’aplicació del conveni signat en data 14 de juny de 
2023 segons els pactes primer i segon, les parts formalitzen el present 
conveni de delegació de competències amb subjecció a les següents 

 
CLÀUSULES: 
 
Primera.- Objecte i àmbit territorial d’aplicació 
 
 
L’objecte del conveni és establir la delegació de competències i el seu abast de 
l’Ajuntament de Montcada i Reixac a favor de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, per a 
tramitar les actuacions administratives per assegurar el compliment del  planejament 
urbanístic a part del polígon 10 del cadastre de rústica del municipi de Montcada i 
Reixac. 
 
L’àmbit territorial de la delegació està situat dins del Pla especial de protecció del medi 
natural i del paisatge del Parc Natural de la Serra de Collserola, tal i com consta 
delimitat al plànol annex al conveni – segons parcel·lari cadastral vigent a la data de 
signatura del 
conveni -, en relació a les presumptes infraccions urbanístiques existents no prescrites 
excloses de l’àmbit temporal i territorial d’aplicació del Conveni de delegació de les 
funcions de protecció de la legalitat urbanística signat en data 14 de juny de 2023, 
d’acord amb el previst als articles 9 i 47 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim 
jurídic del sector públic i a l’article 8 de la Llei 26/2010, del 3 d’agost, de règim jurídic i 
de procediment de les administracions públiques de Catalunya, i de conformitat amb 
l’article 36.f) de la Llei 31/2010, del 3 d’agost, de l’Àrea Metropolitana de Barcelona. 
 
 
Segona.- Obligacions de les parts  
 
Obligacions de l’Àrea Metropolitana de Barcelona:  
 



 
a)  Fer-se càrrec de la tramitació administrativa – inclosa la via executiva – dels 

procediments de protecció de la legalitat urbanística, tant en la vessant de 
restauració de l’ordre jurídic vulnerat i la realitat física com sancionadora de 
les presumptes vulneracions urbanístiques en l’àmbit d’aplicació d’aquest 
conveni, al terme municipal de Montcada i Reixac, així com qualsevol altra 
activitat  administrativa necessària per al compliment del planejament 
urbanístic. 

 
b)  En el cas que s’haguessin d’executar subsidiàriament les ordres de 

restauració dictades, fer-se’n càrrec, ja sigui amb mitjans propis o externs, 
inclòs en el seu cas l’elaboració dels projectes d’obra ordinària i de 
restauració ambiental dels terrenys i/o de les memòries valorades, així com 
de l’execució de les obres descrites en els projectes tècnics i/o les 
memòries valorades, de la direcció d’obres i la coordinació en matèria de 
seguretat i salut, i de la correcta gestió dels residus de la construcció. 

 
c)  Assumir la resposta i defensa dels eventuals recursos administratius i 

judicials contra les resolucions que es dictin en els procediments 
administratius tramitats per l’Àrea Metropolitana de Barcelona, a excepció 
del procediment d’aprovació dels projectes d’obra ordinària i de restauració 
ambiental dels terrenys i/o de les memòries valorades. 

 
d)  Fer-se càrrec de l’elaboració d’una proposta per a les edificacions, les 

instal·lacions o els usos existents implantats il·legalment, pels quals hagi 
prescrit l’acció de reposició, inclosa si és el cas la negociació amb les 
persones propietàries i/o responsables per a establir l’instrument jurídic per 
a fer efectiu el compliment del planejament urbanístic vigent. Aquesta 
obligació habilita a l’Àrea Metropolitana de Barcelona per utilitzar qualsevol 
fórmula admesa en dret. En el cas que el compliment comporti costos a 
assumir per a l’Administració es podrà signar una addenda al conveni per a 
establir les obligacions de cada Administració. 

 
 
Obligacions de l’Ajuntament de Montcada i Reixac: 
 

a) Si escau, declarar expressament la caducitat dels expedients de protecció de la 
legalitat urbanística oberts per l’Ajuntament de Montcada i Reixac en l’àmbit 
d’aplicació d’aquest conveni. 
 

b) En el cas que s’haguessin d’executar subsidiàriament les ordres de restauració, 
fer-se càrrec de la tramitació administrativa de l’aprovació dels projectes d’obra 
ordinària i/o les memòries valorades– inclosa la declaració d’interès municipal - 
i de l’atorgament de les llicències i autoritzacions administratives necessàries 
municipals per a executar les obres, si escau.  
 

c) Fer-se càrrec de la tramitació de qualsevol altra autorització administrativa i 
pagament de qualsevol tribut associat necessari per la total execució 
subsidiària de les ordres de restauració. 
 

d) Fer-se càrrec de totes les sol·licituds d’autorització judicial per entrada a 
terrenys de titularitat privada sense consentiment de les persones titulars i/o 
ocupants per qualsevol naturalesa, en tots els casos que sigui necessari per 
assolir les finalitats d’aquest conveni. 
 



e) Fer-se càrrec del cost total de les obres descrites en el projecte tècnic i/o les 
memòries valorades elaborades en compliment de les ordres de restauració, 
sens perjudici que l’Ajuntament de Montcada i Reixac pugui reclamar les 
liquidacions provisionals i definitives de les despeses i els danys i perjudicis, si 
escau, de l’execució subsidiària. En cap cas la tramitació administrativa de les 
reclamacions de les liquidacions suposarà la paralització de l’execució 
subisdiària de les ordres de restauració per part de l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona. 
 

f) Facilitar tota la documentació, informes i antecedents corresponents a les 
construccions existents i/o a la parcel·la afectada, així com la col·laboració del 
personal tècnic municipal i en especial de la policia local per a l’efectivitat de 
les resolucions adoptades. 
 

g) Si fos el cas, fer-se càrrec de la prestació de serveis socials bàsics a les 
persones 
afectades per les ordres de restauració. 
 

Tercera.- Finançament 
 
Cada part assumirà amb els seus pressupostos el cost de les obligacions derivades 
del 
conveni. 
 
Pel que fa a la determinació del cost de l’execució subsidiària, abans de l’inici de 
l’expedient de contractació, l’Àrea Metropolitana de Barcelona notificarà l’import del 
cost previst a l’Ajuntament de Montcada i Reixac per tal que en el termini màxim de 
dos mesos li transfereixi aquesta quantitat. Una vegada finalitzades en la seva totalitat 
les obres i actuacions executades en compliment de les ordres de restauració l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona ho notificarà a l’Ajuntament de Montcada i Reixac, havent 
de regularitzar els imports segons correspongui en el termini de dos mesos. 
 
Cinquena.- Vigència del conveni 
 
El conveni serà vigent des de la data de publicació de l’anunci al Butlletí Oficial de la 
Província de Barcelona i durant el termini màxim de 4 anys. En el supòsit que no 
hagués finalitzat l’execució material de les ordres de restauració o altres actuacions 
derivades de les obligacions de les parts, el conveni podrà ser objecte de pròrroga 
expressa. 
 
Sisena.- Causes de resolució 
 
Seran causes de resolució del conveni: 
 

a)  El transcurs del termini de vigència del conveni sense haver-se acordat la 
seva pròrroga. 

 
b)  L’acord unànime dels signants. 
 
c)  Per l’incompliment de les obligacions i els compromisos assumits per part 

d’algun dels signants. Comunicat l’incompliment a la comissió de seguiment 
i en cas que no s’arribi a un acord, es notificarà a la part incomplidora un 
requeriment perquè compleixi les obligacions incomplertes, atorgant un 
termini de dos mesos. Si un cop transcorregut el citat termini l’incompliment 



persistís, es notificarà a la part incomplidora la concurrència de la causa de 
resolució i s’entendrà resolt el conveni.  

 
d)  Per les altres causes previstes en el conveni o legalment. 

 
L’incompliment o la resolució del conveni donarà lloc a la liquidació del mateix amb 
determinació de les obligacions i compromisos de cadascuna de les parts. 
 
Setena.- Comissió de seguiment 
 
Per tal de garantir el compliment efectiu d’aquest conveni la Comissió de seguiment 
prevista al pacte setè del conveni signat en data 14 de juny de 2023 assumirà també 
les funcions de seguiment d’aquest conveni. 
 
Vuitena.- Resolució de les controvèrsies. 
 
En cas que les parts no resolguin les seves controvèrsies o discrepàncies en la seva 
interpretació, es sotmetrà en primer lloc la qüestió a la Comissió de seguiment. Si la 
controvèrsia o discrepància persistís aquest conveni queda sotmès a la Jurisdicció 
contenciosa administrativa. 
 
Novena.- Registre i publicació 
 
De conformitat amb el que estableix l’article 110.3 de la Llei 26/2010, del 3 d’agost, de  
règim jurídic i de procediment de les administracions públiques de Catalunya, i l’article 
14 de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de transparència, accés a la informació 
pública i bon govern, aquest conveni s’ha de publicar als portals de la transparència de 
l’Àrea Metropolitana de Barcelona i l’Ajuntament de Montcada i Reixac i trametre’l al 
Registre de convenis de col·laboració i cooperació de la Generalitat de Catalunya. 
 
L’Àrea Metropolitana de Barcelona donarà compliment de la tramesa d’aquest conveni 
al Registre de convenis de col·laboració i cooperació de la Generalitat de Catalunya 
per registrar-lo, i n’impulsarà la publicació al Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya, en nom de les parts signatàries. 
 
Desena.- Règim jurídic 
 
La naturalesa del conveni és administrativa i es regeix per allò que disposa la 
normativa d’aplicació, i concretament per la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic 
del sector públic i la Llei 26/2010, del 3 d’agost, de règim jurídic i de procediment de 
les administracions públiques de Catalunya i la resta de normativa d’aplicació a les 
administracions públiques. 
 
Onzena.- Tractament de dades personals 
 
Aquest conveni habilita el tractament de dades personals d'acord amb la Llei orgànica 
3/2018, de 5 de desembre, de protecció de dades personals i garantia dels drets 
digitals. L'Àrea Metropolitana de Barcelona i l'Ajuntament de Montcada i Reixac es 
comprometen a desenvolupar les seves tasques i realitzar el tractament de dades 
únicament i  exclusivament per a aquesta finalitat i aplicant els principis de 
confidencialitat i seguretat requerits, d'acord amb la sensibilitat de la informació i el risc 
associat al tractament. 
 
I en prova de conformitat les parts signen aquest acord mitjançant signatura digital, 
considerant-se la data d’aquest conveni la de la darrera signatura. 



 
 
 
Per l’Àrea Metropolitana de Barcelona   Per l’Ajuntament de Montcada i  
       Reixac 
 
Damià Calvet Valera     Bartolomé Egea Sabaté 
 
Vicepresident de l’Àrea de Polítiques  Alcalde 
Urbanístiques i Espais Naturals 
 
 
Marcel·lí Pons Duat      María José López Pallarès 
 
Secretari general      Secretària general 
 
 
ANNEX: 
 
Plànol de situació de l’àmbit territorial d’actuació del conveni.” 
 
SEGON. Facultar a l’alcalde per a la signatura de l’esmentat conveni. 
 
TERCER. Trametre una còpia compulsada del conveni al registre de Convenis 
de Col·laboració i Cooperació de la Generalitat de Catalunya. 
 
QUART. Publicar l’aprovació i signatura del conveni del Portal de Transparència de la 
seu Electrònica de l¡Ajuntament. 
 
CINQUÈ. Notificar l’acord a l’Àrea Metropolitana de Barcelona i al Consorci del Parc 
Natural de la Serra de Collserola. 
 
3. ASSUMPTES DE L'ÀREA SERVEIS 
 
3.1 APROVACIÓ DEL CONVENI D’ENCOMANDA PER A L’ASSUMPCIÓ DE LA 
GESTIÓ, EL MANTENIMENT I LA CONSERVACIÓ DEL PARC FLUVIAL DEL 
BESÒS, A FORMALITZAR ENTRE LA DIPUTACIÓ DE BARCELONA, 
L’AJUNTAMENT DE BARCELONA, L’AJUNTAMENT DE SANTA COLOMA DE 
GRAMENET, L’AJUNTAMENT DE SANT ADRIÀ DE BESÒS, L’AJUNTAMENT DE 
MONTCADA I REIXAC, EL CONSORCI BESÒS TORDERA I EL CONSORCI DEL 
BESÒS. 

La Sra. Alcalà explica la proposta: El parc fluvial del Besòs és un espai públic ubicat al 
llarg dels darrers 9 quilòmetres de llera del riu Besòs, des de la confluència amb el riu 
Ripoll fins la desembocadura al mar Mediterrani. Amb una superfície total de 115 
hectàrees, és un dels espais verds més importants de la regió metropolitana de 
Barcelona, sobretot si es té present la seva ubicació formant part del continu urbà de 
les ciutats de Barcelona, Santa Coloma de Gramenet, Sant Adrià de Besòs i Montcada 
i Reixac. 
Degradat a causa de l'abandó que va patir durant dècades, la recuperació 
mediambiental del Besòs va entrar l'any 1995 als plans d'actuació dels ajuntaments 
implicats. Aleshores, els esforços conjunts de Montcada i Reixac, Barcelona, Santa 
Coloma de Gramenet i Sant Adrià de Besòs, juntament amb el Consorci per a la 
Defensa del Besòs, van donar peu a un important projecte de sanejament de la llera 
del riu, que s'ha finançat a gran part gràcies al Fons Europeu. 



El parc fluvial del Besòs és el resultat, una zona verda inaugurada l'any 2004, que es 
divideix en tres trams: les zones humides (a l'alçada de Montcada i Reixac), la zona 
d'ús públic (que comparteixen Sant Andreu, Santa Coloma i Sant Adrià) i la 
desembocadura. 
La millora del riu ha comportat la recuperació de molts hàbitats naturals, fet que s'ha 
traduït en la presència de més de 200 espècies d'aus. Petits mamífers, com ratolins o 
mosteles, i altres animals, com tortugues o granotes, també viuen al flamant parc 
fluvial del Besòs. 
L´objecte del conveni és l´establiment de la col·laboració entre  la Diputació de 
Barcelona, els ajuntaments de Barcelona, Santa Coloma de Gramanet, Sant Adrià de 
Besòs i Montcada i Reixac, el Consorci Besòs Tordera i el Consorci del Besòs, per el 
qual la Diputació assumeix la realització de l´encomanda de gestió i delegació de les 
següents competències.  

- Direcció de la Gestió del Parc 
- Vigilància i control d´accessos  
- Manteniment del Parc 
- Gestió de les instal·lacions de tractament d´aigua al parc 
- Contractació de l’assegurança de responsabilitat civil i/o patrimonial 
- Elaboració de la cartografia actualitzada 
- Seguiment i control de les zones humides. 
- Seguiment i control de las poblacions d´insectes amb repercussió social 
- Elaborar pla de seguiment ambiental, control i millora de l´ús públic 
- Coordinació d’activitats culturals i educació ambiental 
- Publicacions 
- Comunicació 

El conveni compromet al nostre ajuntament a donar suport, gestionant i mantenint els 
elements  i operativa d´emergència específica de la zona d´ús pública del nostre terme 
municipal, fins que s’ampliï el sistema d´alerta hidrològica del riu besòs (SAHBE)la 
cobreixi. 
Tancament d´accessos en situació d’emergència i reobertura dels mateixos. 
Es comprometen al manteniment del vials i passeigs del nostre terme municipal, 
incloent  paviments, enllumenat, mobiliari urbà, etc. 
Manteniment del col·lectors i sobreeixidors del col·lectors que transcorren pel nostre 
terme municipal. 
Suport tècnic, material i de serveis a l´ens gestor del Parc (tramesa de dades com 
cartografia actualitzada, ordenances, informació de les instal·lacions de serveis, etc.) 
Dur a terme aquelles altres actuacions necessàries per assegurar la realització dels 
detalles anteriorment. 
Informa de les accions derivades de les seves competències pròpies, com seguretat, 
protecció civil, ús públic, cultura, medi ambient i urbanisme. 
Es constituirà una Comissió de Seguiment que tindrà la competència de la presa 
d´acords relatius a la gestió del Parc i establir estratègies comuns per fer front a 
qualsevol  problemàtica. 
També es constituirà una Comissió Técnica, que estarà formada per un Director i vuit 
tècnics, un dels quals representarà a l´Ajuntament de Montcada i Reixac. 
El conveni no inclou compromisos econòmics per part de l´Ajuntament de Montcada, 
més enllà de dotar de les partides econòmiques necessàries per cobrir el compromisos 
assumits amb la signatura del conveni. 
La vigència del present conveni serà de quatre anys, prorrogable de forma expressa 
fins a quatre anys addicionals com a màxim. 
 
El Sr. Sánchez intervé: A favor, vetllant també per la consideració dels rius com a 
connector biològic, perquè el riu Besòs sigui una façana de la Serralada de Marina i 
perquè es fomenti la seva renaturalització. 



El Sr. de la Torre, regidor del grup municipal ECPMIR-C, manifesta: Nosaltres 
celebrem la continuïtat d’aquest conveni, com no podia ser d’una altra manera. 
Significa contribuir amb aquesta cooperació de municipis de la llera del Besòs amb les 
entitats supramunicipals al desenvolupament sostenible del territori, així com el 
compliment de l’agenda urbana i un tracte homogeni cap a tot el territori i com no, pot 
significar també la millora de la qualitat de vida dels veïns i veïnes de la llera del 
Besòs.  
Nosaltres només trobem a faltar un component. Sí que és veritat que es va dir que no 
té un compromís econòmic, però sí que s’ha de dotar o ha d’estar reflectit en el 
pressupost municipal i voldríem saber quant és de manera econòmica, organitzativa i 
de recursos que s’han de destinar a aquest projecte. Per la nostra part el vot serà 
favorable.  
 
La Sra. Alcalà conclou: Primer de tot, agrair el sentit del vot. I dir-li al Sr. de la Torre 
que, en principi, la partida estarà dintre d’altres partides, perquè no sabem exactament 
el que haurem de fer. Si és de neteja, estarà dintre de la partida de neteja, si es 
d’enllumenat, dintre de la partida d’enllumenat; no hi haurà una partida específica pel 
manteniment d’aquest pla. Si hem de gastar diners, ho anirem traient de les partides 
necessàries, però no hi ha una partida específica. 
 
El Sr. de la Torre afegeix: Crec que és important conèixer, ja que això no estava 
reflectit en el conveni anterior, és una assumpció de nous reptes que s’han de portar a 
terme, i crec que és necessari conèixer l’impacte d’aquestes noves competències o 
atribucions que ha d’assumir l’Ajuntament. Però, celebrem que podem tirar endavant 
aquest conveni.  
 
Vista la proposta del president de l'Àrea de Serveis i previ dictamen de la Comissió 
Informativa de l'Àrea de Serveis  celebrada el dia 24 de maig de 2024, 
  
El Ple acorda, per unanimitat, amb el vot a favor dels 21 membres assistents a la 
sessió que formen la corporació municipal, el següent 
 
4. ASSUMPTES DE L'ÀREA SOCIAL 
 
4.1. APROVACIÓ DELS DIES FESTIUS LOCALS DE L’ANY 2025. 
 
El Sr. Carandell, regidor de Cultura i Patrimoni, explica la proposta: Com cada any, la 
regidoria de Cultura i Patrimoni porta al ple l’aprovació dels dos dies festius locals de 
l’any que s’afegeixen als 13 dies festius que dictamina la Generalitat de Catalunya 
d’acord amb el calendari festiu nacional. En aquest sentit, portem a ple el 9 de juny de 
2025, que és la festa Major, la segona pasqua de Montcada; i el 24 de setembre de 
2025, festivitat de la Mare de Déu de la Mercè. 
 
 
El Departament d’Empresa i Treball, de la mà del Consell de Relacions Laborals, en la 
sessió plenària del passat dia 23 d’abril  va ratificar la proposta dels dies festius 
laborals per a l’any 2025 a Catalunya segons ORDRE EMT/85/2024; 
 
Aquesta proposta va ser publicada en data 26 d’abril de 2024 al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya núm. 9151; 
 
L’esmentada proposta estableix que el calendari oficial de festes laborals a Catalunya 
per a l'any 2025 serà el següent: 
 
1 de gener, dimecres 



6 de gener, dilluns 
18 d'abril, divendres 
21 d'abril, dilluns 
1 de maig, dijous 
24 de juny, dimarts 
15 d'agost, divendres 
11 de setembre, dijous 
1 de novembre, dissabte 
6 de desembre, dissabte 
8 de desembre, dilluns 
25 de desembre, dijous 
26 de desembre, divendres 
 
L’ORDRE EMT/85/2024 demana fixar dues festes locals a proposta dels ajuntaments; 
 
La Regidoria de Cultura i Patrimoni de l’Ajuntament de Montcada i Reixac proposa 
com a dues festes locals, les dates següents: 
 
9 de juny (Festa Major) 
24 de setembre (Festivitat de la Mare de Déu de la Mercè) 
 
Fonaments de Dret 
Atès l'article 30.7 de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu 
Comú de les Administracions Públiques; 
 
Atès el que disposen l'article 170.1.l) de l'Estatut d'autonomia de Catalunya i l'article 37 
del Reial decret legislatiu 2/2015, de 23 d'octubre, pel qual s'aprova el text refós de la 
Llei de l'Estatut dels Treballadors; 
 
Vist l’informe tècnic  emès i que consta inclòs  a l’expedient. 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Social i previ dictamen de la Comissió 
Informativa de l'Àrea Social celebrada el dia 24 de maig de 2024, 
  
El Ple acorda, per unanimitat, amb el vot a favor dels 21 membres assistents a la 

sessió que formen la corporació municipal, el següent: 

PRIMER. Aprovar com a dues festes locals per a Montcada i Reixac les dates 
següents: 
 

 9 de juny de 2025 (Festa Major) 

 24 de setembre  de 2025 (Festivitat de la Mare de Déu de la Mercè) 
 
SEGON. Comunicar l’acord pres pel Ple al Departament de Treball, Afers Socials i 
Famílies de la Generalitat de Catalunya. 
 

4.2 APROVACIÓ DEL PLA D'ACCIÓ DE PRIMERA ACOLLIDA I D'ACCIÓ 
COMUNITÀRIA INTERCULTURAL 2024-2025. 

La Sra. Alcalà explica la proposta: El document que porten a ple per la seva aprovació 
és el Pla d’Acció de Primera Acollida i Acció Comunitària Intercultural de l’Ajuntament 
de Montcada i Reixac 2024/2025. 
Les polítiques d’acollida són elements clau per a la cohesió social i la convivència 
inclusiva, promouen serveis i ofereixen recursos municipals per acompanyar  a les 



persones nouvingudes per tal que puguin desenvolupar-se de manera autònoma i amb 
igualtat d’oportunitats. 
S’ofereix principalment orientació en tràmits de regularització al país i al municipi, 
coneixement de la llengua i l’entorn i l’acompanyament per obtenir recursos de 
protecció a què tenen dret per llei. 
Pel que fa a la incorporació de la perspectiva intercultural a totes les polítiques locals, 
suposa treballar pel reconeixement de la diversitat, la igualtat de drets, la convivència 
inclusiva i el diàleg intercultural, perspectiva que conviu amb la mirada interseccional. 
Els objectius generals d'aquest pla són:  Garantir la igualtat: amb l’objectiu d’equiparar 
progressivament les persones nouvingudes a la categoria de ciutadania i garantir la 
igualtat d’oportunitats i reduir les situacions de desavantatge a causa de la diferència 
de drets i deures; i contribuir a la participació ciutadana i la convivència plena de les 
persones nouvingudes. Per assolir aquest repte es proposa millorar els processos de 
reconeixement mutu i el sentiment de pertinença. 
El Pla es desenvolupa des d’un enfocament integral que abasta dos àmbits 
estretament relacionats, seguint el que estableix la llei. 
D'una banda, es dedica a informar, assessorar i acompanyar durant el procés de 
reagrupació i regularització a les persones arribades de poc al territori, facilitant així la 
seva inclusió a la societat d’acollida. D'altra banda, es compromet amb la promoció de 
la perspectiva intercultural mitjançant diverses accions que van des de la 
sensibilització fins a la capacitació, promocionant la corresponsabilitat en la 
construcció d'una convivència intercultural harmònica. 
Actualment, la taxa d’estrangeria de Montcada i Reixac és del 13,60%. Un element a 
tenir en compte és que la població estrangera es distribueix de manera desigual als 
barris de Montcada i cal destacar que el municipi manté situacions de vulnerabilitat en 
diferents àmbits d’exclusió. 
Els indicadors de pobresa econòmica són elevats, i la manca de connexió física entre 
els diferents barris dificulta les relacions. 
Així mateix, es continua visibilitzant la importància de l’eix de gènere com a 
vertebrador de desigualtats a diferents àmbits. La segregació per barris es veu 
clarament agreujada per la distribució municipal, plena de barreres arquitectòniques i 
limitacions entre connexions interurbanes. 
El Pla també promou accions, amb la finalitat de facilitar el reconeixement positiu de la 
diversitat cultural existent al municipi i avançar en la coexistència a la convivència 
intercultural. 
Els objectius específics que corresponen a l’àmbit d’orientació, assessorament i 
formació són: 
-  Donar resposta a les necessitats de les persones i famílies estrangeres a través de 
la informació, orientació, assessorament i l’acompanyament. 
-  Dissenyar itineraris personalitzats en aquest àmbit, derivant quan sigui necessari als 
serveis i recursos especialitzats, públics o privats. 
-  Orientar i assessorar en matèria d’estrangeria, per això, el Servei de Primera 
Acollida disposa d’un Servei Jurídic. 
-  Elaborar les diferents propostes dels informes d’estrangeria. 
-  Acompanyament en processos d’acollida. 
Dins de les tasques del Pla d'Acció de Primera Acollida i Acció Comunitària 
Intercultural hi figura una d'essencial: el Circuit de Primera Acollida que consta de 4 
fases: Empadronament, Sessió de Benvinguda, Entrevista individual d´acollida i 
Certificat d´acollida. 
En virtud de la Llei d'acollida de les persones immigrades i retornades a Catalunya, 
l'Ajuntament de Montcada i Reixac preveu un circuit d’accions formatives i 
informatives, per tal d’oferir un procés integral d'acollida adequat a les necessitats de 
totes les persones. 



Tenint les Accions informatives: sessions organitzades de forma transversal amb 
l'objectiu d'informar a les persones nouvingudes dels serveis i recursos municipals i 
extramunicipals que l'ajudin a acomodar-se i conèixer el nou entorn. 
I d'Accions formatives que es presten o es deriven als serveis especialitzats, referents 
a la formació sobre la societat catalana i el seu marc jurídic, la formació lingüística i 
coneixements laborals. 
La culminació de la participació en aquest circuit serà l'obtenció del Certificat de 
Primera Acollida.   Aquest certificat té funcions socials (facilita l’acollida i la inclusió), 
funcions legals (es pot aportar com a prova d’arrelament i integració en els tràmits de 
regularització i renovació de permisos), i funcions laborals (acredita el coneixement de 
l’idioma i la societat catalana, així com l’esforç d’inclusió, a l’empresari).  
El Pla també disposa d'una estratègia intercultural pels agents locals i del teixit 
comunitari per avançar cap a una Montcada i Reixac més intercultural, amb una 
Comissió intercultural dirigida a entitats i ciutadania. 
També inclou tallers i activitats de sensibilització a centres educatius (més enllà dels 
murs, teatre fòrum, Rimant rumors, etc..), així com activitats adreçades a l'acció 
comunitària intercultural (formació gestió de la diversitat per a entitats, Dia 
Internacional de la Llengua Materna). 
Existeix un circuit de coordinació del Pla, intern i extern i Canals de comunicació per a 
la correcta difusió i de les accions i propostes d'activitat del Pla. 
Aquest pla té un sistema d'avaluació que és imprescindible per valorar la qualitat, 
l'efectivitat de les propostes posades en marxa i la consecució dels diferents objectius. 
Durant el passat 2023, es van fer un total de 442 entrevistes, que ha suposat atendre a 
366 persones, de les quals 251 han estat noves usuàries del servei. Vull donar les 
gràcies a tot l'equip tècnic i de suport que ha treballat en la redacció d'aquest pla.  
 
El Sr. Hernández intervé: Ja fa molts anys que veiem els moviments migratoris i jo 
considero que això no cal. Moltes d’aquestes coses ja s’estan donant. Sempre hem 
anat veient com anava venint immigració i tot s’anava resolent, i anys enrere costava 
molt més, sobretot amb el tema dels empadronaments.  
D’altra banda, jo em trobo que constantment haig d’estar traduint a gent d’ètnia gitana, 
papers dels col·legis, de beques de menjador, que no se’ls hi dona ni se’ls hi vol donar 
en castellà, no entenc el perquè. Puc entendre que es vulgui donar facilitats amb 
l’idioma, però no veig que es vulgui discriminar amb el tema del castellà.  
També, ens posem a tocar elements de gènere, de violència, etc. Això són coses que 
no tenen res a veure amb la integració. Jo també he estat immigrant, i m’he trobat amb 
països com Austràlia, amb tota classe de cultures; i no existeixen aquest tipus de 
problemes, els governs no es plantegen donar un carnet d’immigrant aprovat o suspès. 
Vull dir, les coses són més senzilles, amb una mica de sentit comú i de bona voluntat. 
Per això, el nostre vot serà en contra. 
 
El Sr. Ruiz, portaveu del grup municipal VIVIMIR, exposa: El nostre vot serà a favor. 
Qualsevol persona nouvinguda al nostre municipi considerem que és un ciutadà de ple 
dret i de ple deure. A més a més, considerem que aquest pla és un avanç en el camí, 
doncs, s’ha de reconèixer a les persones nouvingudes i afegir-les a la nostra 
ciutadania. M’afegeixo a les paraules de la regidora Alcalà, en el fet de donar les 
gràcies pel camí recorregut fins ara. 
 
El Sr. Zambrana, portaveu del grup municipal PP, expressa: En resposta al que deia el 
representant de VOX, no és una qüestió d'idiomes, simplement, una qüestió 
d'integració de tots aquells que vinguin. Però, això sí, que compleixin totes les normes, 
que compleixin totes les lleis, la nostra normativa vigent com a ciutat o com a país. 
 



La Sra. Rodríguez, portaveu suplent del grup municipal ERC-AM, intervé: Jo m’havia 
preparat un discurs per explicar què era el pla d’acció, però la regidora ho ha explicat 
perfectament. Per tant, simplement, votarem a favor.  
Sí que volia dir-li al senyor de VOX que la llei d’estrangeria és estatal i nosaltres el que 
fem és acompanyar els nouvinguts, que siguin ciutadans de ple dret i, tenint en compte 
també que aquest pla va cofinançant amb el Contracte Programa, que són tots els 
programes d’acció de la Generalitat, pensem que són persones que s’han acollir i 
acompanyar. Votarem a favor.  
 
La Sra. Sempere, portaveu 1a suplent del grup municipal ECPMIR-C, manifesta: Per 
nosaltres, ens sembla una mica insultant que a aquest pla d’acció de primera acollida i 
d’acció comunitària intercultural se li digui “pla d’acció”. Primer, perquè és un resum de 
l’activitat que ja es fa i que ja es feia des de fa anys a la regidoria de polítiques 
d’inclusió. I al final, el que hi ha aquí recollit en les 56 pàgines, és un resum extens de 
les coses que ja es feien. Després, perquè fan un pla 2024-2025 i l’aproven al mes de 
maig i només queden set mesos d’any. O sigui un pla hauria de ser més ambiciós i 
hauria de tenir més accions a llarg termini, perquè el fet intercultural, com sabem, al 
nostre municipi, té molt de pes, té molta temàtica i hi ha moltes accions per fer, com 
per fer només un pla de set mesos.  
Després, jo volia preguntar: Ha participat en l’elaboració d’aquest pla cap col·lectiu 
intercultural? Han parlat vostès amb les persones que rebran les accions d’aquest pla? 
Perquè ja els hi dic jo que no han parlat, ni han fet un procés participatiu per 
l’elaboració d’aquest pla. Quina és la partida que té aquest pla? Perquè no han posat 
cap desglossament econòmic, tampoc han dotat de més diners les partides per fer 
més accions noves. 
Així que, això que presenten avui no és un pla, és un resum del que ja es feia, sense 
cap ambició, sense cap novetat i, pitjor, sense cap voluntat per part d’aquest equip de 
govern de fer res a favor de l’acció comunitària intercultural. Això ens sembla bastant 
poc seriós, que diguin que ho fan perquè la Generalitat els ho demana per donar-los 
subvenció; perquè algunes de les coses necessàries per l’acció comunitària 
intercultural que podrien haver fet i que podrien haver recollit en aquest pla hagués 
estat, per exemple, internalitzar el personal d’aquest servei que és fonamental per a la 
població nouvinguda al nostre municipi, ja que actualment, és un servei que està 
externalitzat. 
 Després, també podrien haver incrementat partides per realitzar noves accions, que 
siguin profitoses per aquest col·lectiu o fer un procés participatiu per involucrar les 
persones que rebran l’impacte d’aquest pla d’acció. En lloc de fer un pla amb voluntat 
política, vostès han fet un dossier-resum de 56 pàgines que acabarà al fons d’un 
calaix. Amb moltes ganes, votaríem en contra d’aquest punt, però per responsabilitat i 
per no posar en perill aquesta subvenció que rebrem de la Generalitat i que és la 
finalitat única i exclusiva d’haver passat aquest pla pel ple, ens abstindrem, tot i que 
demanem més compromís polític amb els col·lectius de nouvinguts al nostre municipi.  
 
La Sra. Alcalà expressa: Sr. Hernández, no tinc res a dir-li. Però, sí que li diré que les 
sessions de benvinguda es fan en tots els idiomes i la informació està en 20 idiomes 
diferents.  
Dir-li a la senyora Sempere, que el seu govern va ser de vuit anys, per tant, es podria 
haver internalitzat a aquesta gent, que sí que s’ha fet reunions de la Comissió 
Intercultural i que les partides són les mateixes. L’any 2023 eren 70.000 euros i aquest 
any han sigut 107.500 euros. És a dir, sí, les partides les hem augmentat.  
I que, nosaltres ho portem a ple perquè volem que tothom se n’adoni. Volem donar-hi 
la rellevància que volíem i que té aquest pla, per això ho hem portat a ple. Res més.  
 
La Sra. Sempre indica: Sí, senyora Alcalà, nosaltres no hem internalitzat, tot i que ho 
portàvem a dins del pla, perquè abans havíem internalitzat fins a 20 llocs de treball de 



l’Ajuntament que estaven externalitzats i, aquestes persones, la veritat és que se’ns 
van quedar a la cua. Però, aquesta va ser una de les primeres preguntes que nosaltres 
vam fer de l’aprovació del seu pressupost del ple d’aprovació de pressupost, si tenien 
alguna intenció d’internalitzar algun perfil, sobretot de l’àrea social. I aquesta pregunta 
mai ens la van respondre.  
I respecte al fet que han augmentat les partides, deixi’m que ho dubti, perquè totes i 
cadascuna de les accions que ja fèiem nosaltres estan en aquest pla. O sigui, no han 
incrementat cap partida. En tot cas, han posat juntes algunes partides i, per això, li 
donen més diners. Han canviat el nom de l’orgànica, com han fet amb moltes altres 
partides, però no s’ha incrementat ni el nombre d’accions, ni s’ha fet cap novetat al 
respecte.  
 
La Llei 10/2010 de 10 de maig, d’acollida de les persones immigrades i de les 
retornades a Catalunya i el Decret 150/2014 de 18 de novembre, dels serveis 
d’acollida de les persones immigrades i de les retornades a Catalunya, de la 
Generalitat de Catalunya, defineixen que els ens locals han de prestar els Serveis de 
Primera Acollida, així com prestar les polítiques i serveis necessaris per a garantir la 
cohesió social de la població, la integració de les persones estrangeres, així com la 
seva participació en els diferents àmbits socials; 
 
En el conveni de col·laboració entre el Departament d’Igualtat i Feminismes de la 
Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament de Montcada i Reixac s’estableix que els ens 
locals han de tenir un Pla d’actuació per a la transversalització de les polítiques 
migratòries, el foment de la participació ciutadana i la dinamització comunitària, Pla 
d’actuació que s’ha de lliurar el proper mes de juny al Departament d’Igualtat i 
Feminismes; 
 
L’Ajuntament de Montcada i Reixac ha elaborat un Pla d’Acció del Servei de Primera 
Acollida, el qual té com a objectiu desenvolupar aquelles actuacions i polítiques 
d’acollida de les persones immigrades per promoure la seva autonomia i plena 
participació social i comunitària, així com altres accions adreçades a la comunitat 
d’acollida; 
 
Aquest Pla d’Acció de Primera Acollida i d’Acció Comunitària Intercultural promou la 
perspectiva intercultural a través de diferents tipus d’accions, fent actuacions d’acció 
comunitària i de capacitació de les persones, impulsant la corresponsabilitat, la 
participació i la cooperació entre diferents grups culturals de la ciutat; 
 
Vist l’informe tècnic emès i que consta a l’expedient; 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Social i previ dictamen de la Comissió 
Informativa de l'Àrea Social celebrada el dia 24 de maig de 2024, 
  
El Ple acorda, amb el vot en contra del regidor del grup municipal de VOX (1), 
l’abstenció dels membres del grup municipal ECPMIR-C (5), i amb 15 vots a favor, dels 
membres dels grups municipals PSC-P (7), ERC-AM (4), PP (2) i VIVIMIR (2), el 
següent: 
 
APROVAR el Pla d’Acció de Primera Acollida i Acció Comunitària Intercultural 2024-
2025 de Montcada i Reixac 
 
 



4.3. APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DEL CONVENI DE CREACIÓ DE 
L’ESCOLA BRESSOL MUNICIPAL CAN SANT JOAN PER AMPLIACIÓ DE 
PLACES, I APROVACIÓ DE LA SOL·LICITUD DE SUBVENCIÓ. 

La Sra. Moreno, regidora d’Educació, explica la proposta: Avui portem al ple la 
modificació del conveni de creació de l’escola bressol de Can Sant Joan, ja que 
passem de 63 a 74 places. Això suposa un augment d’11 places més de nova creació, 
més 11 places que ja estarien autoritzades i que no estaven cobertes per falta d’espai. 
És important aquesta aprovació, perquè sense la incorporació d’aquestes places 
tampoc es podria demanar la subvenció.  
Això millorarà el finançament i farà compliment a la normativa. Per cada nova plaça, la 
subvenció màxima és de 10.195 euros. El total de la subvenció per les 11 seria de 
112.145 euros.  
Seguim treballant per obrir l’escola tan aviat com es pugui. Una vegada finalitzades les 
obres, es traslladaran a la nova escola amb l’ampliació d’aquestes places de nova 
creació, més les que estan pendents, i que es cobririen amb la llista d’espera.  
 
La Sra. Sra. Tort, regidora del grup municipal ERC-AM, intervé:: Des d’ERC-AM, 
votarem a favor, també, de l’ampliació de les places de l’escola bressol de Can Sant 
Joan. Creiem que és molt favorable, a causa de la gran demanda que hi ha de les 
famílies i a la poca oferta que hi ha actualment.  
Vull agrair, també, a la Generalitat aquesta subvenció de 112.000 euros. I, també, 
gràcies a la política de gratuïtat que permet que molts infants puguin accedir a l’escola 
bressol que fins ara no podien.  
Esperem que els futurs governs de la Generalitat, segueixin amb aquesta política que 
afecta tantes famílies del país i de Montcada. 
 
La Sra. Segovia, regidora del grup municipal ECPMIR, expressa: Molt bona tarda a 
totes i a tots i, en especial, bona tarda a les mestres de les escoles bressol que estan 
per aquí, us trobava una mica a faltar, la veritat és que m’ha fet molta il·lusió veure-us 
després de tant de temps. El nostre vot, com no pot ser d’una altra manera, serà 
totalment a favor de l’ampliació de les 11 places i amb tot el que comporta amb 
aquesta escola bressol.  
Però sí que ens agradaria dir, i emfatitzar, que aquesta serà l’escola bressol amb més 
precarització laboral de tot el nostre municipi. En el ple que vam aprovar, i vam votar 
tots a favor, no es va tenir en compte que aquestes treballadores de l’escola bressol 
estan cobrant molt menys i amb molta més diferència en relació amb les educadores 
de les altres escoles bressol. Sí que és cert que es va equiparar el salari entre les 
treballadores del mateix centre, però no es va tenir en compte en relació amb les 
treballadores de les altres escoles bressol.  
És una escola bressol nova, amb 11 places més, on totes i tots estem molt 
il·lusionades i il·lusionats, però serà l’escola bressol on hi haurà més precarització 
laboral. Sabem també que la licitació es va parar, que des de sindicats, Comissions en 
concret, van entrar diferents preguntes i que hi ha una pregunta que no s’ha donat 
resposta, que s’ha tornat a preguntar i s’ha tornat a no donar resposta. Llavors, ens 
agradaria saber si és així; si s’ha donat resposta, quina és la resposta; si no s’ha donat 
resposta, saber el perquè i si heu estudiat la possibilitat de poder paralitzar de nou el 
plec i revalorar, tornar a mirar, i si hi ha possibilitat de solucionar-ho. Nosaltres, vam 
parar un plec com dues o tres vegades per insistència de les treballadores, perquè és 
que realment, potser no havíem sigut conscients que no havíem fet les coses bé en 
aquell moment. Les vam escoltar, ho vam parlar, ho vam treballar i vam parar com 
dues vegades. Llavors, potser estaria bé tornar a parar i tornar a posar-ho sobre la 
taula, llevat que ja ho hagueu fet.  
Per últim, felicitar per aquestes 11 noves places, i sí que m’agradaria saber el termini 
d’obertura de l’escola bressol. 



 
 
La Sra. Moreno tanca el punt i expressa: Moltes gràcies pel vot. Senyora Segovia, som 
conscients de tot el que comenta. Sí que és cert que la pregunta de Comissions 
Obreres, jo tinc constància de què es va contestar, es va modificar el plec i no tinc 
constància de res més, ho miraré. També, li puc dir que el que ha comentat del tema 
dels sous és totalment cert, però per això s'ha intentat fer una millora en aquesta nova 
licitació, que potser no és suficient per arribar a la resta, però és tot el que creiem que 
es podia fer. Si hi ha alguna cosa més, estem disposats a seure i mirar-ho, i si s'ha de 
modificar alguna cosa, es modifica. 
El tema de l'obertura de la nova escola bressol, en principi, les obres van en termini, i 
estem treballant per començar la licitació pel tema del mobiliari, a l'espera de tenir 
concretament tots els diners, però ja està quasi tot lligat i aviat començarem amb tot 
això. No m'atreveixo a dir data, perquè ja sap com funcionen aquestes coses, però 
estem treballant. Pel setembre jo ho veig molt complicat, però esperem que abans que 
acabi l'any es pugui obrir, o tan aviat com es pugui.  
 
La Sra. Segovia indica: Insistir en el fet que contesti a la pregunta que fan les escoles 
bressol; si no li ha arribat, probablement elles li podran dir. M’ha agradat això, que si 
alguna cosa es pot millorar, es para i es modifica. Llavors, nosaltres demanem que es 
pari, que es modifiqui, i que es pugui regular aquesta equiparació salarial de totes les 
escoles bressol del municipi.  
 
 
En data 17 de març es va publicar al DOGC la Resolució EDU/876/2023, de 9 de 
març, per la qual s'obre procediment de convocatòria oberta per a la concessió de 
subvencions als ens locals de Catalunya, destinades al finançament d'infraestructures, 
equipament i funcionament de les noves places del primer cicle d'educació infantil en 
centres públics, creades entre l'1 de gener de 2021 i el 15 de setembre de 2024, en el 
marc del Pla de Recuperació, Transformació i Resiliència, finançat per la Unió Europea 
- Next Generation EU (ref. BDNS 681573); 
 
Aquest programa de cooperació territorial estableix com a objectiu la creació de 65.382 
noves places públiques de primer cicle d'educació infantil a nivell estatal en el període 
comprès entre l'1 de gener de 2021 i el 15 de setembre de 2024. L'objectiu a nivell 
autonòmic és la creació de 10.884 noves places públiques de primer cicle d'educació 
infantil de 0 a 2 anys en el període comprès entre l'1 de gener de 2021 i el 15 de 
setembre de 2024; 
 
Durant el període que estableix aquest programa, l’Ajuntament de Montcada i Reixac 
ha iniciat la construcció d’una escola bressol emplaçada a l’avinguda de la Unitat, 67 
que substituirà l’actual EBM Can Sant Joan ubicada al carrer Font, 28; 
 
L’actual escola té 63 places de 0 a 3 anys autoritzades i la nova edificació tindrà una 
capacitat de 74 places. Això suposarà un increment d’11 places; 
 
Posteriorment a aquesta modificació del conveni es podrà optar a la sol·licitud de la  
subvenció corresponent, l’import màxim de la qual és de 10.195 euros per cada nova 
plaça. Per tant, la subvenció màxima per a aquestes 11 noves places seria de 112.145 
euros; 
 
Vist l’informe tècnic emès per la ap tècnica d’Educació i que consta inclòs a 
l’expedient. 
 



Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Social i previ dictamen de la Comissió 
Informativa de l'Àrea Social celebrada el dia 24 de maig de 2024, 
  
El Ple acorda, per unanimitat, amb el vot a favor dels 21 membres assistents a la 
sessió que formen la corporació municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar la modificació del conveni de creació de l’escola bressol municipal 
Can Sant Joan en relació a l’increment de les places autoritzades que suposarà una 
capacitat total de 74 places. 
 
SEGON. Autoritzar a sol·licitar la subvenció corresponent a la creació d’aquestes 
noves places. 

 

5. RATIFICACIONS I ASSABENTAT 

Hom dóna compte dels Decrets que es transcriuen a continuación: 

5.1 Decret 1181/2024 de 23 de maig de 2024 

“DECRET ORGANITZATIU DE L’ALCALDIA NÚM. 01/2024 
CREACIÓ DEL SERVEI DE PATRIMONI MUNICIPAL 
Vist el Decret de l’Alcaldia núm. 2024/001167, de 23 de maig de 2024, pel que es crea el 
Servei de Patrimoni Municipal, dintre de l’estructura organitzativa municipal. 
Atesa la conveniència de rectificar alguna errada detectada en el dit Decret, es procedeix a la 
seva signatura amb la incorporació de les millores i esmenes adients, de manera que el Decret 
de l’Alcaldia relatiu a la creació del Servei de Patrimoni Municipal quedarà amb el text que 
figura a continuació. 
El bon govern de la ciutat exigeix un esforç continu de millorament del funcionament de 
l’administració municipal, fent-la més eficaç, més àgil, més amable i accessible per a la 
ciutadania i el veïnat, i més eficient i austera en el cost de funcionament intern.  
Els decrets organitzatius de l’Alcaldia posaran en marxa un conjunt de canvis i innovacions 
organitzatives en aquest sentit en aplicació de les competències que la legislació vigent atorga 
a l’Alcaldia. 
La liquidació del pressupost 2023 ha posat en evidència, a més, la delicada situació econòmica 
de l’ajuntament, derivada de l’augment dels costos dels serveis i subministraments, l’augment 
de la inflació i dels sous i salaris, i la suspensió de les normes d’estabilitat degut a la pandèmia, 
fins al punt que des de la intervenció municipal s’han fet advertiments que no poden ser 
ignorats de la necessitat d’optimitzar la gestió per evitar generar dèficits pressupostaris. 
La legislació del Règim Local no presta especial atenció a l’organització interna municipal, que 
resta a la decisió de la pròpia institució. L’exigència de bon ús dels recursos públics i 
d’estabilitat pressupostària comporten, per asegurar l'efectivitat dels principis generals de bona 
gestió financera, segons les sentències del Tribunal Constitucional 41/2016, del 3 de març; 
103/2013, del 25 d'abril; i 180/2016, de 20 d'octubre, l’obligació d’optimitzar els recursos 
públics, des del principi de l’autoorganització municipal. La legislació vigent atorga als 
Ajuntaments la capacitat d'autoorganitzar-se, definir com prestar serveis i de quins recursos 
dotar-se, inclosos els recursos humans. Aquesta potestat d'autoorganització permet dotar-se 
dels llocs de treball que es considerin convenients, amb les úniques limitacions que la pròpia 
reglamentació interna municipal defineixi. 
L’agilitat de tramitació dels decrets de l’Alcaldia i l’amplitud de les seves competències legals 
ha de servir per agilitzar processos de canvi i assegurarne l’èxit, donat que permeten posar en 
marxa de manera provisional, experimental i temporal noves funcionalitats organitzatives, i 
posar a prova la seva eficàcia amb l’avaluació dels resultats, abans de consolidar en la Relació 
de Llocs de Treball els canvis que demostrin efectivitat; la Relació de Llocs de Treball ha de ser 
un instrument dinàmic, fent-hi actualitzacions freqüents, però a la vegada només ho ha de fer 
per posar en marxa canvis amb solvencia acreditada per l’experiència. 
La finalitat concreta d’aquest Decret és definir i posar en marxa de manera immediata, però 
amb caràcter provisional, temporal i experimental, un millorament de l’organització de la funció 
de gestió del patrimoni municipal, reunint en una nova dependència un equip nombrós de 
tècnics Municipals experimentats per a dur a terme una funció transversal de gestió jurídica, 



tècnica, econòmica i de rendibilitat social del patrimoni municipal de béns, assumint 
directament de manera col·lectiva, organitzada i sistemàtica les tasques més rellevants de la 
gestió patrimonial, i per orientar i pautar la resta de treballs anàlegs que es segueixin duent a 
terme des d’altres serveis municipals. 
Les normes principals que afecten l'organització dels governs locals són: 
• Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local, i la Llei 11/1999, de 
modificació. 
• Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 d'abril, pel qual s'aprova el text refós de les 
disposicions legals vigents en matèria de règim local. 
• Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, d'organització, funcionament i règim Jurídic de 
les Entitats Locals. 
• Llei 57/2003, del 18 de desembre, de Mesures per a la modernització del govern local. 
L’ús dels recursos públics i l’estabilitat pressupostària necessària comporta, per a assegurar 
l'efectivitat de principis generals de bona gestió financera, segons SSTC 41/2016, del 3 de 
març; 103/2013, del 25 d'abril; i 180/2016, de 20 d'octubre, la obligació d’optimitzar els recursos 
públics, sota el principi de la autoorganització municipal, que com hem dit la legislació vigent 
atorga als Ajuntaments, mitjançant lacapacitat d'autoorganitzar-se per definir com prestar 
serveis i de quins recursos dotar-se, inclosos els recursos humans queconsiderin convenient, 
amb les úniques limitacions que la reglamentació internamunicipal defineixi. 
Per totes aquestes raons, en virtut de les atribucions de l’Alcaldia segons l’article 53.1 b), d) i i) 
del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i 
de règim local de Catalunya; havent fet el preceptiu procés de negociació amb els 
representants legals dels empleats públics que es garanteix en l’article 37 de l’Estatut Bàsic de 
l’Empleat Públic aprovat per Reial Decret Legislatiu 5/2015, de 30 d’octubre. 
Atès que aquest Decret s’ha negociat en sessions de la Mesa General de Negociació de 
Matèries Comunes amb els representants legals dels funcionaris i del personal laboral 
municipals els dies 13 de maig i 22 de maig, segons s’acredita a l’expedient amb les 
corresponents actes, i havent arribat com a resultat final de les negociacions a cap acord, tal 
com consta en l’acta del dia 22 de maig. 
 
Vista la proposta presentada. 
 
Aquesta Alcaldia RESOL: 
 
PRIMER 
1. De manera provisional, temporal i experimental es crea, mitjançant encàrrecs de funcions 
que configuren llocs de treball del projecte de Servei de Patrimoni Municipal de l’Ajuntament de 
Montcada i Reixac; la finalitat d’aquest projecte és dotar l’administració municipal d’un suport 
organitzatiu, coordinat, sistematitzat i unitari destinat a la cura, gestió econòmica i manteniment 
del patrimoni públic municipal, la gestió de tot el patrimoni municipal inclòs en l’inventari de 
béns; de manera que els empleats municipals adscrits al Servei com els de la resta de 
l’administració municipal puguin treballar de manera col·laborativa i ordenada, aprofitant els 
recursos i coneixements comuns. Servei transversal, de caràcter marcadament tècnic, 
destinada a prestar servei a totes les àrees de l’ajuntament. 
 
2. Les funcions del Servei de Patrimoni Municipal seran les següents: 
 

 La gestió integral i complerta de tots els béns municipals inclosos en l’inventari, 

 Els expedients derivats de l’activitat de l’Ajuntament, en totes les seves competències, 
que afectin aquests béns en coordinació en les diferent àrees que realitzin la utilització 
dels mateixos, com ara concessions administratives. O autoritzacions de tota mena. 

 El seu manteniment i conservació, 

 La gestió econòmica i funcional dels mateixos. 

 Definició dels usos i la gestió dels expedient dels plans especials dels usos d’aquests 
espais 

 Gestió de la planimetria de la ciutat, sistemes de informació geográfica en generals, i 
tots els plànols de la ciutat. 

 La gestió del Patrimoni Municipal del Sòl 

 La promoció d’habitatges municipals en totes les seves formules. 

 L’Oficina Municipal d’Habitatge. 



 Expedients d’adquisició, expropiació, cessió, venda o lloguer dels béns municipals. 
 
3. Les funcions del paràgraf anterior es faran atenent a les directrius emeses pel govern 
municipal. 
 
4. Queden excloses de les funcions del Servei totes les que la llei defineix com matèries 
reservades als llocs de treball dels funcionaris d’habilitació nacional. 
 
SEGON 
1. El Servei de Patrimoni Municipal s’integra a l’àrea d’Alcaldia. 
2. El comandament orgànic del Servei de Patrimoni Municipal correspon al Coordinador 
General municipal, segons les atribucions del seu lloc de treball i nomenament. 
3. De manera provisional, temporal i experimental es posa en marxa un encàrrec de funcions 
que configurant el futur lloc de treball en projecte d’Adjunt/a al Cap del servei, que gradualment 
assumirà les funcions de suport, col·laboració, assistència i quan sigui el cas suplència del 
coordinador general municipal en la direcció i comandament orgànic del Servei de Patrimoni 
Municipal, a més de les tasques pròpies com a membre del Servei. 
4. De manera provisional, temporal i experimental es posa en marxa un conjunt d’encàrrecs 
que configuren futurs llocs de treball del Servei de Patrimoni Municipal, i queden adscrits 
orgànicament al Servei de Patrimoni Municipal els juristes municipals Sr. Josep Serrano Daura I 
Sra. Marta Climent Nuez, l’arquitecte superior, Sr. Josep Maria Gomis Novell, i les 
administratives Sres. Suleika Guardia Parra, Rosa Remacho Heredia, i Alba Manzanares 
Muñoz. 
5. De manera provisional, temporal i experimental adscric per exercir les funcions d’adjunt al 
cap del Servei de Patrimoni Municipal al Sr. Josep Serrano Daura. 
 
TERCER 
1. Tots els membres del Servei de Patrimoni Municipal seguiran exercint les tasques 
actualment encomanades i sota la dependència funcional de qui els hagués fet l’encàrrec, 
compatibilitzant-les amb les del Servei, mentre el Cap del Servei de Patrimoni Municipal no 
indiqui el contrari. 
2. Els tècnics del Servei de Patrimoni Municipal podran rebre encàrrecs de feina que comportin 
la definició de dependència funcional de Caps d’altres dependències municipals, a efectes de 
rebre instruccions addicionals de treball per completar l’encàrrec. Aquestes instruccions no 
podran ser contradictòries amb ordres o protocols de treball del Servei de Patrimoni. 
3. Dins d’un termini màxim de sis mesos des de l’entrada en vigor d’aquest Decret, els òrgans 
municipals competents avaluaran l’eficàcia de les disposicions contingudes en aquest Decret 
organitzatiu i en funció de l’avaluació decidiran modificar o anul·lar aquests canvis, o bé 
consolidar-los en el marc de la Relació de llocs de Treball.g 
4. Donat el caràcter provisional i experimental de l’organització que es crea per aquest Decret 
no tindrà conseqüències retributives de cap mena, i tot el personal adscrit al Servei seguirà 
percebent les retribucions percebudes fins ara; en tot cas i un cop superat el procés d’avaluació 
previst anteriorment es podran incloure propostes retributives en acords del Ple de consolidació 
dels canvis. 
 
QUART 
Que la Secretaria municipal notifiqui aquest Decret a totes les persones que s’hi esmenten, 
tenint cura que les persones nomenades; que es comuniqui aquest Decret als representants 
legals del personal, a tot el personal i al Ple en la propera sessió que celebri; i que es publiqui 
en la web municipal en compliment de la legislació sobre transparència i bon govern. 
 
CINQUÈ 
Aquest Decret deroga qualsevol altra disposició organitzativa vigent d’igual o inferior rang que 
s’hi oposi, el contradigui o resulti incompatible amb les disposicions que conté. 
 
SISÈ 
Aquest Decret entra en vigor el dia 23 de maig de 2024.” 

 
El Ple resta assabentat. 
 



5.2 Decret 1182/2024 de 23 de maig de 2024 
 
“DECRET ORGANITZATIU DE L’ALCALDIA NÚM. 02/2024 
CREACIÓ DEL GABINET JURÍDIC MUNICIPAL 
Vist el Decret de l’Alcaldia núm. 2024/001168, de 23 de maig de 2024, pel que es crea el 
Gabinet Jurídic Municipal, dintre de l’estructura organitzativa municipal. 
Atesa la conveniència de rectificar alguna errada detectada en el dit Decret, es procedeix a la 
seva signatura amb la incorporació de les millores i esmenes adients, de manera que el Decret 
de l’Alcaldia relatiu a la creació del Gabinet Jurídic Municipal quedarà amb el text que figura a 
continuació. 
El bon govern de la ciutat exigeix un esforç continu de millorament del funcionament de 
l’administració municipal, fent-la més eficaç, més àgil, més amable i accessible per a la 
ciutadania i el veïnat, i més eficient i austera en el cost de funcionament intern; els decrets 
organitzatius de l’Alcaldia posaran en marxa un conjunt de canvis i innovacions organitzatives 
en aquest sentit en aplicació de les competències que la legislació vigent atorga a l’Alcaldia. 
La liquidació del pressupost 2023 ha posat en evidència, a més, la delicada situación 
econòmica de l’ajuntament, derivada de l’augment dels costos dels serveis i subministraments, 
l’augment de la inflació i dels sous i salaris, i la suspensió de les normes d’estabilitat degut a la 
pandèmia, fins al punt que des de la intervenció municipal s’han fet advertiments que no poden 
ser ignorats de la necessitat d’optimitzar la gestió per evitar generar dèficits pressupostaris. 
La legislació del Règim Local no presta especial atenció a l’organització interna municipal, que 
resta a la decisió de la pròpia institució. L’exigència de bon ús dels recursos públics i 
d’estabilitat pressupostària comporten, per assegurar l'efectivitat dels principis generals de 
bona gestió financera, segons les sentències del Tribunal Constitucional 41/2016, del 3 de 
març; 103/2013, del 25 d'abril; i 180/2016, de 20 d'octubre, l’obligació d’optimitzar els recursos 
públics, des del principi de l’autoorganització municipal. La legislació vigent atorga als 
Ajuntaments la capacitat d'autoorganitzar-se, definir com prestar serveis i de quins recursos 
dotar-se, inclosos els recursos humans. Aquesta potestat d'autoorganització permet dotar-se 
dels llocs de treball que es considerin convenients, amb les úniques limitacions que la propia 
reglamentació interna municipal defineixi. 
L’agilitat de tramitació dels decrets de l’Alcaldia i l’amplitud de les seves competències legals 
ha de servir per agilitzar processos de canvi i assegurar-ne l’èxit, donat que permeten posar en 
marxa de manera provisional, experimental i temporal noves funcionalitats organitzatives, i 
posar a prova la seva eficàcia amb l’avaluació dels seus resultats, abans de consolidar en la 
Relació de Llocs de Treball els canvis que demostrin efectivitat; la Relació de Llocs de Treball 
ha de ser un instrument dinàmic, fent-hi actualitzacions freqüents, però a la vegada només ho 
ha de fer per posar en marxa canvis amb solvència acreditada per l’experiència. 
La finalitat oncreta d’aquest Decret és definir i posar en marxa de manera immediata, però amb 
caràcter provisional, temporal i experimental, un millorament de l’organització de la funció 
jurídica de l’ajuntament, reunint en una nova dependència un equip nombrós de juristes 
municipals experimentats per a dur a terme una funció transversal de gestió jurídica, assumint 
directament de manera col·lectiva, organitzada i sistemàtica les tasques jurídiques més 
rellevants de l’administració municipal, i per orientar i pautar la resta de treballs jurídics que es 
segueixin duent a terme des d’altres serveis municipals. 
Les normes principals que afecten l'organització dels governs locals són: 
• Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local, i la Llei 11/1999, de 
modificació. 
• Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 d'abril, pel qual s'aprova el text refós de les 
disposicions legals vigents en matèria de règim local. 
• Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, d'organització, funcionament i règim Jurídic de 
les Entitats Locals. 
• Llei 57/2003, del 18 de desembre, de Mesures per a la modernització del govern local. 
L’ús dels recursos públics i l’estabilitat pressupostària necessària comporta, per a assegurar 
l'efectivitat de principis generals de bona gestió financera, segons SSTC 41/2016, del 3 de 
març; 103/2013, del 25 d'abril; i 180/2016, de 20 d'octubre, la obligació d’optimitzar els recursos 
públics, sota el principi de la autoorganització municipal, que com hem dit la legislació vigent 
atorga als Ajuntaments, mitjançant la capacitat d'autoorganitzar-se per definir com prestar 
serveis i de quins recursos dotarse, inclosos els recursos humans que considerin convenient, 
amb les úniques limitacions que la reglamentació interna municipal defineixi. 
 



Per totes aquestes raons, en virtut de les atribucions de l’Alcaldia segons l’article 53.1 b), d) i i) 
del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i 
de règim local de Catalunya; havent fet el preceptiu procés de negociació amb els 
representants legals dels empleats públics que es garanteix en l’article 37 de l’Estatut Bàsic de 
l’Empleat Públic aprovat per Reial Decret Legislatiu 5/2015, de 30 d’octubre. 
Atès que aquest Decret s’ha negociat en sessions de la Mesa General de Negociació de 
Matèries Comunes amb els representants legals dels funcionaris i del personal laboral 
municipals els dies 13 de maig i 22 de maig, segons s’acredita a l’expedient amb les 
corresponents actes, i havent arribat com a resultat final de les negociacions a cap acord, tal 
com consta en l’acta del dia 22 de maig. 
 
Vista la proposta presentada. 
 
Aquesta Alcaldia RESOL: 
 
PRIMER 
1. De manera provisional, temporal i experimental es crea, mitjançant encàrrecs de funcions, el 
projecte de Gabinet Jurídic Municipal de l’Ajuntament de Montcada i Reixac; la finalitat d’aquest 
projecte és dotar l’administració municipal d’un suport jurídic organitzat, coordinat, sistematitzat 
i unitari; de manera que tant els juristes adscrits al Gabinet com els de la resta de 
l’administració municipal puguin treballar de manera col·laborativa i ordenada, aprofitant els 
recursos i coneixements comuns. 
 
2. Les funcions del Gabinet Jurídic Municipal seran les següents: 
a) L’elaboració normativa municipal, redactant o col·laborant en la redacció d’ordenances, 
reglaments, estatuts, instruccions, circulars, plans normatius, decrets o acords normatius, o 
similars. 
b) La defensa jurídica de l’ajuntament en tribunals, en organismes de mediació i arbitratge, i 
davant d’altres administracions públiques, institucions, òrgans o autoritats. 
c) La modernització, sistematització, agilització i millorament de l’encaix legal dels procediments 
administratius municipals. 
d) L’assessorament jurídic a totes les àrees de serveis i finalistes. 
e) L’elaboració de protocols de doctrina jurídica municipal, unificant i fent prescriptius uns 
criteris interpretatius unitaris de la legislació per a tota l’administració municipal en tots els 
temes més freqüents i transcendents de la gestió municipal. 
f) L’assessorament i elaboració i redacció d’informes, convenis, plecs, decrets, propostes 
d’acord i propostes de resolució en expedients i en assumptes que es demani, així com altra 
documentació jurídica que sigui necessària. 
g) Emetre informes i formular propostes de resolució d’al·legacions i recursos administratius 
interposats contra actes administratius. 
h) Instruir els procediments administratius complexes o les funcions inspectores que se’ls 
encomanin. 
i) Les anàlogues que l’Alcaldia o el seu cap els encomani. 
 
3. Les funcions del paràgraf anterior es faran atenent a les directrius emeses pel govern 
municipal. 
 
4. Queden excloses de les funcions del Gabinet totes les que la llei defineix com matèries 
reservades als llocs de treball dels funcionaris d’habilitació nacional. 
 
SEGON 
1. El Gabinet Jurídic Municipal s’integra a l’àrea d’Alcaldia. 
2. El comandament orgànic del Gabinet Jurídic Municipal correspon al coordinador general 
municipal, segons les atribucions del seu lloc de treball i nomenament. 
3. De manera provisional, temporal i experimental es posa en marxa un encàrrec de funcions 
que configuren el lloc de treball en projecte d’adjunt/a al cap del Gabinet Jurídic Municipal, que 
gradualment assumirà les funcions de suport, col·laboració, assistència i quan sigui el cas 
suplència del Coordinador General municipal en la direcció i comandament orgànic del Gabinet 
Jurídic Municipal, a més de les tasques de jurista membre del Gabinet. 



4. De manera provisional, temporal i experimental es posa en marxa un conjunt d’encàrrecs de 
funcions que configuren llocs de treball en projecte de Jurista Municipal, i queden adscrits 
orgànicament al Gabinet Jurídic Municipal els juristes municipals Sres. Concepción Basté 
Rocha, Noelia Beltrán Blanco, Maria Teresa Esteban Castellví, Rosa Maria Pareja Montes, 
Silvia Bueno Gavín, i el Sr. Sergi Lahuerta Sabanza, així com l’administrativa Sra. Antonia 
Navarro Alcázar. 
5. De manera provisional, temporal i experimental adscric per exercir les funcions d’Adjunta al 
Cap del Gabinet Jurídic Municipal la Sra. Concepción Basté Rocha. 
 
TERCER 
1. Tots els membres del Gabinet Jurídic Municipal seguiran exercint les tasques actualment 
encomanades i sota la dependència funcional de qui els hagués fet l’encàrrec, compatibilitzant 
les amb les del Gabinet, mentre el cap del Gabinet no indiqui el contrari. 
2. Els juristes del Gabinet Jurídic Municipal podran rebre encàrrecs de feina que comportin la 
definició de dependència funcional de caps d’altres dependències municipals, a efectes de 
rebre instruccions addicionals de treball per completar l’encàrrec. Aquestes instruccions no 
podran ser contradictòries amb ordres o protocols de treball del Gabinet Jurídic. 
3. Dins d’un termini màxim de sis mesos des de l’entrada en vigor d’aquest Decret, els òrgans 
municipals competents avaluaran l’eficàcia de les disposicions contingudes en aquest Decret 
organitzatiu i en funció de l’avaluació decidiran modificar o anul·lar aquests canvis, o bé 
consolidar-los en el marc de la Relació de llocs de Treball. 
4. Donat el caràcter provisional i experimental de l’organització que es crea per aquest Decret 
no tindrà conseqüències retributives de cap mena, i tot el personal adscrit al Gabinet seguirà 
percebent les retribucions percebudes fins ara; en tot cas i un cop superat el procés d’avaluació 
previst anteriorment es podran incloure propostes retributives en acords del Ple de consolidació 
dels canvis en la Relació de Llocs de Treball. 
 
QUART 
Que la Secretaria municipal notifiqui aquest Decret a totes les persones que s’hi esmenten, 
tenint cura que les persones nomenades n’acusin rebut; que es comuniqui aquest Decret als 
representants legals del personal, a tot el personal i al Ple en la propera sessió que celebri; i 
que es publiqui en la web municipal en compliment de la legislació sobre transparència i bon 
govern. 
 
CINQUÈ 
Aquest Decret deroga qualsevol altra disposició organitzativa vigent d’igual o inferior rang que 
s’hi oposi, el contradigui o resulti incompatible amb les disposicions que conté. 
 
SISÈ 
Aquest Decret entra en vigor el dia 23 de maig de 2024”. 

 
El Ple resta assabentat. 
 
5.3 Decret 1183/2024 de 23 de maig de 2024 
 
“DECRET ORGANITZATIU DE L’ALCALDIA NÚM. 03/2024 
CREACIÓ DEL SERVEI DE RECONEIXEMENTS I SANCIONS 
Vist el Decret de l’Alcaldia núm. 2024/001169, de 23 de maig de 2024, pel que es crea el 
Servei de Reconeixements i Sancions, dintre de l’estructura organitzativa municipal. 
Atesa la conveniència de rectificar alguna errada detectada en el dit Decret, es procedeix a la 
seva signatura amb la incorporació de les millores i esmenes adients, de manera que el Decret 
de l’Alcaldia relatiu a la creació del Servei de Reconeixements i Sancions quedarà amb el text 
que figura a continuació. 
El bon govern de la ciutat exigeix un esforç continu de millorament del funcionament de 
l’administració municipal, fent-la més eficaç, més àgil, més amable i accessible per a la 
ciutadania i el veïnat, i més eficient i austera en el cost de funcionament intern; els decrets 
organitzatius de l’Alcaldia posaran en marxa un conjunt de canvis i innovacions organitzatives 
en aquest sentit en aplicació de les competències que la legislació vigent atorga a l’Alcaldia. La 
liquidació del pressupost 2023 ha posat en evidència, a més, la delicada situación econòmica 
de l’ajuntament, derivada de l’augment dels costos dels serveis i subministraments, l’augment 



de la inflació i dels sous i salaris, i la suspensió de les normes d’estabilitat degut a la pandèmia, 
fins al punt que des de la intervenció municipal s’han fet advertiments que no poden ser 
ignorats de la necessitat d’optimitzar la gestió per evitar generar dèficits pressupostaris. 
La legislació del Règim Local no presta especial atenció a l’organització interna municipal, que 
resta a la decisió de la pròpia institució. L’exigència de bon ús dels recursos públics i 
d’estabilitat pressupostària comporten, per assegurar l'efectivitat dels principis generals de 
bona gestió financera, segons les sentències del Tribunal Constitucional 41/2016, del 3 de 
març; 103/2013, del 25 d'abril; i 180/2016, de 20 d'octubre, l’obligació d’optimitzar els recursos 
públics, des del principi de l’autoorganització municipal. La legislació vigent atorga als 
Ajuntaments la capacitat d'autoorganitzar-se, definir com prestar serveis i de quins recursos 
dotar-se, inclosos els recursos humans. Aquesta potestat d'autoorganització permet dotar-se 
dels llocs de treball que es considerin convenients, amb les úniques limitacions que la pròpia 
reglamentació interna municipal defineixi. 
L’agilitat de tramitació dels decrets de l’Alcaldia i l’amplitud de les seves competències legals 
ha de servir per agilitzar processos de canvi i assegurar-ne l’èxit, donat que permeten posar en 
marxa de manera provisional, experimental i temporal noves funcionalitats organitzatives, i 
posar a prova la seva eficàcia amb l’avaluació dels resultats, abans de consolidar en la Relació 
de Llocs de Treball els canvis que demostrin efectivitat; la Relació de Llocs de Treball ha de ser 
un instrument dinàmic, fent-hi actualitzacions freqüents, però a la vegada només ho ha de fer 
per posar en marxa canvis amb solvència acreditada per l’experiència. 
La finalitat concreta d’aquest Decret és definir i posar en marxa de manera immediata, però 
amb caràcter provisional, temporal i experimental, un millorament de l’organització de la funció 
tècnica jurídica-administrativa inquisitiva de l’ajuntament, reunint en una nova dependència un 
equip nombrós de juristes, administratius i inspectors municipals experimentats per a dur a 
terme una funció transversal de gestió de reconeixements i sancions, assumint directament de 
manera col·lectiva, organitzada i sistemàtica les tasques més rellevants de l’administració 
municipal en aquest camp, i per orientar i pautar la resta de treballs d’quest tipus que es 
segueixin duent a terme des d’altres serveis municipals. 
Les normes principals que afecten l'organització dels governs locals són: 
• Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local, i la Llei 11/1999, de 
modificació. 
• Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 d'abril, pel qual s'aprova el text refós de les 
disposicions legals vigents en matèria de règim local. 
• Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, d'organització, funcionament i règim Jurídic de 
les Entitats Locals. 
• Llei 57/2003, del 18 de desembre, de Mesures per a la modernització del govern local. 
L’ús dels recursos públics i l’estabilitat pressupostària necessària comporta, per a assegurar 
l'efectivitat de principis generals de bona gestió financera, segons SSTC 41/2016, del 3 de 
març; 103/2013, del 25 d'abril; i 180/2016, de 20 d'octubre, l’obligació d’optimitzar els recursos 
públics, sota el principi de la autoorganització municipal, que com hem dit la legislació vigent 
atorga als Ajuntaments, mitjançant la capacitat d'autoorganitzar-se per definir com prestar 
serveis i de quins recursos dotarse, inclosos els recursos humans que considerin convenient, 
amb les úniques limitacions que la reglamentació interna municipal defineixi. 
Per totes aquestes raons, en virtut de les atribucions de l’Alcaldia segons l’article 53.1 b), d) i i) 
del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i 
de règim local de Catalunya; havent fet el preceptiu procés de negociació amb els 
representants legals dels empleats públics que es garanteix en l’article 37 de l’Estatut Bàsic de 
l’Empleat Públic aprovat per Reial Decret Legislatiu 5/2015, de 30 d’octubre. 
Atès que aquest Decret s’ha negociat en sessions de la Mesa General de Negociació de 
Matèries Comunes amb els representants legals dels funcionaris i del personal laboral 
municipals els dies 13 de maig i 22 de maig, segons s’acredita a l’expedient amb les 
corresponents actes, i havent arribat com a resultat final de les negociacions a cap acord, tal 
com consta en l’acta del dia 22 de maig. 
 
Vista la proposta presentada. 
 
Aquesta Alcaldia RESOL: 
 
PRIMER 



De manera provisional, temporal i experimental es crea,mitjançant encàrrecs de funcions, el 
projecte de Servei de Reconeixements i Sancions de l’Ajuntament de Montcada i Reixac; la 
finalitat d’aquest Servei és dotar l’administració municipal d’un suport organitzatiu, coordinat, 
sistematitzat i unitari destinat a la tramitació dels expedients municipals de reconeixements i 
homenatges i de caire sancionador originats a qualsevol àrea municipal, fins a la seva 
execució. Per tant, l’activitat serà de caràcter transversal, de caràcter marcadament tècnic de 
caràcter jurídic-administratiu inquisitiu, destinada a prestar servei a totes les àrees de 
l’ajuntament per al compliment de les normatives i prestacions derivades de les competències 
municipals, no obstant, que cada àrea pugui tenir els tècnics de referència que es determini, 
amb especials coneixements sobre la matèria de què es tracti en concret, i que servei de suport 
al Servei de Reconeixements i Sancions, així com als expedients de reconeixements envers les 
persones o entitats que, en el municipi, tinguin mèrits cívics de qualsevol tipus segons 
reglaments aprovats a l’efecte, de manera que els empleats municipals adscrits al Servei com 
els de la resta de l’administració municipal puguin treballar de manera col·laborativa i ordenada, 
aprofitant els recursos i coneixements comuns. Servei transversal, de caràcter marcadament 
tècnic, destinada a prestar servei a totes les àrees de l’ajuntament. 
 
2. Les funcions del Servei de Reconeixements i Sancions seran les següents: 

 La tramitació completa de tots els expedients sancionadors derivats de l’activitat de 
l’Ajuntament, de totes les seves competències, inclosos recursos humans. 

 La tramitació completa dels expedients de reconeixements envers les persones o 
entitats que, en el municipi, tinguin mèrits cívics de qualsevol tipus segons els 
reglaments aprovats a l’efecte. 

3. Les funcions del paràgraf anterior es faran atenent a les directrius emeses pel govern 
municipal. 
4. Queden excloses de les funcions del Servei totes les que la llei defineix com matèries 
reservades als llocs de treball dels funcionaris d’habilitació nacional. 
 
SEGON 
1. El servei de Reconeixements i Sancions s’integra a l’àrea de Planificació Econòmica. 
2. El comandament orgànic del servei de Reconeixements i Sancions correspon al coordinador 
de l’Àrea de Planificació Econòmica municipal, segons les atribucions del seu lloc de treball i 
nomenament. 
3. De manera provisional, temporal i experimental es posa en marxa un encàrrec de funcions 
que configura el lloc de treball en projecte d’adjunt/a al cap del Servei, que gradualment 
assumirà les funcions de suport, col·laboració, assistència i quan sigui el cas suplència del 
coordinador de l’Àrea de Planificació Econòmica municipal en la direcció i comandament 
orgànic del Servei de Reconeixements i Sancions, a més de les tasques pròpies com a 
membre del Servei. 
4. De manera provisional, temporal i experimental es posa en marxa un conjunt d’encàrrecs 
que configuren llocs de treball en projecte del Servei de Reconeixements i Sancions i queden 
adscrits orgànicament al Servei de Reconeixements i Sancions la jurista municipal Sra. Hui Lei 
Wu Zhang, administratives, Sres. Maria del Mar Cardona Figueras, Ana Isabel Troncoso 
Alonso, i els inspectors Srs. Francisco Gonzalez Valea, Juan Carlos Ruiz Capilla, Lluis Mimo 
Mas, Jose Luis Martinez Camacho, Claudio Marcos Pino, Francisco Rosa Antolinos i Francisco 
Jose Vidomines Martin, 
5. De manera provisional, temporal i experimental adscric per exercir les funcions d’adjunta al 
cap del Servei a la Sra. Hui Lei Wu Zhang. 
 
TERCER 
1. Tots els membres del Servei de Reconeixements i Sancions seguiran exercint les tasques 
actualment encomanades i sota la dependència funcional de qui els hagués fet l’encàrrec, 
compatibilitzant-les amb les del Servei de Reconeixements i Sancions, mentre el Cap del 
Servei de Reconeixements i Sancions no indiqui el contrari. 
2. El personal del Servei de Reconeixements i Sancions podran rebre encàrrecs de feina que 
comportin la definició de dependència funcional de Caps d’altres dependències municipals, a 
efectes de rebre instruccions addicionals de treball per completar l’encàrrec. Aquestes 
instruccions no podran ser contradictòries amb ordres o protocols de treball del Servei de 
Reconeixements i Sancions. 



3. Dins d’un termini màxim de sis mesos des de l’entrada en vigor d’aquest Decret, els òrgans 
municipals competents avaluaran l’eficàcia de les disposicions contingudes en aquest Decret 
organitzatiu i en funció de l’avaluació decidiran modificar o anul·lar aquests canvis, o bé 
consolidar-los en el marc de la Relació de Llocs de Treball. 
4. Donat el caràcter provisional i experimental de l’organització que es crea per aquest Decret 
no tindrà conseqüències retributives de cap mena, i tot el personal adscrit al Servei seguirà 
percebent les retribucions percebudes fins ara; en tot cas i un cop superat el procés d’avaluació 
previst anteriorment es podran incloure propostes retributives en acords del Ple de consolidació 
dels canvis en la Relació de Llocs de Treball. 
 
QUART 
Que la Secretaria municipal notifiqui aquest Decret a totes les persones que s’hi esmenten, 
tenint cura que les persones nomenades; que es comuniqui aquest Decret als representants 
legals del personal, a tot el personal i al Ple en la propera sessió que celebri; i que es publiqui 
en la web municipal en compliment de la legislació sobre transparència i bon govern. 
 
CINQUÈ 
Aquest Decret deroga qualsevol altra disposició organitzativa vigent d’igual o inferior rang que 
s’hi oposi, el contradigui o resulti incompatible amb les disposicions que conté. 
 
SISÈ  
Aquest Decret entra en vigor el dia 23 de maig de 2024.” 
 

El Ple resta assabentat. 
 

 
5.4 Decret 1184/2024 de 23 de maig de 2024 

“DECRET ORGANITZATIU DE L’ALCALDIA NÚM. 04/2024 
CREACIÓ DEL SERVEI DE GESTIÓ PRESSUPOSTÀRIA MUNICIPAL 
Vist el Decret de l’Alcaldia núm. 2024/001170, de 23 de maig de 2024, pel que es crea el 
Servei de Gestió Pressupostària Municipal, dintre de l’estructura organitzativa. Atesa la 
conveniència de rectificar alguna errada detectada en el dit Decret, es procedeix a la seva 
signatura amb la incorporació de les millores i esmenes adients, de manera que el Decret de 
l’Alcaldia relatiu a la creació del Servei de Gestió Pressupostària Municipal quedarà amb el text 
que figura a continuació. 
El bon govern de la ciutat exigeix un esforç continu de millorament del funcionament de 
l’administració municipal, fent-la més eficaç, més àgil, més amable i accessible per a la 
ciutadania i el veïnat, i més eficient i austera en el cost de funcionament intern; els decrets 
organitzatius de l’Alcaldia posaran en marxa un conjunt de canvis i innovacions organitzatives 
en aquest sentit en aplicació de les competències que la legislació vigent atorga a l’Alcaldia. 
La liquidació del pressupost 2023 ha posat en evidència, a més, la delicada situación 
econòmica de l’ajuntament, derivada de l’augment dels costos dels serveis i subministraments, 
l’augment de la inflació i dels sous i salaris, i la suspensió de les normes d’estabilitat degut a la 
pandèmia, fins al punt que des de la intervenció municipal s’han fet advertiments que no poden 
ser ignorats de la necessitat d’optimitzar la gestió per evitar generar dèficits pressupostaris. 
La legislació del Règim Local no presta especial atenció a l’organització interna municipal, que 
resta a la decisió de la pròpia institució. L’exigència de bon ús dels recursos públics i 
d’estabilitat pressupostària comporten, per assegurar l'efectivitat dels principis generals de 
bona gestió financera, segons les sentències del Tribunal Constitucional 41/2016, del 3 de 
març; 103/2013, del 25 d'abril; i 180/2016, de 20 d'octubre, l’obligació d’optimitzar els recursos 
públics, des del principi de l’autoorganització municipal. La legislació vigent atorga als 
Ajuntaments la capacitat d'autoorganitzar-se, definir com prestar serveis i de quins recursos 
dotar-se, inclosos els recursos humans. Aquesta potestat d'autoorganització permet dotar-se 
dels llocs de treball que es considerin convenients, amb les úniques limitacions que la pròpia 
reglamentació interna municipal defineixi. 
L’agilitat de tramitació dels decrets de l’Alcaldia i l’amplitud de les seves competències legals 
ha de servir per agilitzar processos de canvi i assegurar-ne l’èxit, donat que permeten posar en 
marxa de manera provisional, experimental i temporal noves funcionalitats organitzatives, i 
posar a prova la seva eficàcia amb l’avaluació dels resultats, abans de consolidar en la Relació 
de Llocs de Treball els canvis que demostrin efectivitat; la Relació de Llocs de Treball ha de ser 



un instrument dinàmic, fent-hi actualitzacions freqüents, però a la vegada només ho ha de fer 
per posar en marxa canvis amb solvència acreditada per l’experiència. 
La finalitat concreta d’aquest Decret és definir i posar en marxa de manera immediata, però 
amb caràcter provisional, temporal i experimental, un millorament de l’organització de la funció 
de gestió pressupostària de l’ajuntament, reunint en una nova dependència un equip 
especialitzat per a dur a terme una funció centralitzada i transversal de gestió pressupostària, 
assumint directament de manera col·lectiva, organitzada i sistemàtica les tasques jurídiques 
més rellevants d’aquesta gestió municipal, i per orientar i pautar la resta de treballs de gestió 
pressupostària que es segueixin duent a terme des d’altres serveis municipals. 
Les normes principals que afecten l'organització dels governs locals són: 
 
• Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local, i la Llei 11/1999, de 
modificació. 
• Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 d'abril, pel qual s'aprova el text refós de les 
disposicions legals vigents en matèria de règim local. 
• Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, d'organització, funcionament i règim Jurídic de 
les Entitats Locals. 
• Llei 57/2003, del 18 de desembre, de Mesures per a la modernització del govern local. 
L’ús dels recursos públics i l’estabilitat pressupostària necessària comporta, per a assegurar 
l'efectivitat de principis generals de bona gestió financera, segons SSTC 41/2016, del 3 de 
març; 103/2013, del 25 d'abril; i 180/2016, de 20 d'octubre, la obligació d’optimitzar els recursos 
públics, sota el principi de la autoorganització municipal, que com hem dit la legislació vigent 
atorga als Ajuntaments, mitjançant la capacitat d'autoorganitzar-se per definir com prestar 
serveis i de quins recursos dotarse, inclosos els recursos humans que considerin convenient, 
amb les úniques limitacions que la reglamentació interna municipal defineixi. 
Per totes aquestes raons, en virtut de les atribucions de l’Alcaldia segons l’article 53.1 b), d) i i) 
del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i 
de règim local de Catalunya; havent fet el preceptiu procés de negociació amb els 
representants legals dels empleats públics que es garanteix en l’article 37 de l’Estatut Bàsic de 
l’Empleat Públic aprovat per Reial Decret Legislatiu 
5/2015, de 30 d’octubre 
Atès que aquest Decret s’ha negociat en sessions de la Mesa General de Negociació de 
Matèries Comunes amb els representants legals dels funcionaris i del personal laboral 
municipals els dies 13 de maig i 22 de maig, segons s’acredita a l’expedient amb les 
corresponents actes, i havent arribat com a resultat final de les negociacions a cap acord, tal 
com consta en l’acta del dia 22 de maig. 
 
Vista la proposta presentada. 
 
Aquesta Alcaldia RESOL: 
 
PRIMER 
1. De manera provisional, temporal i experimental mitjançant encàrrecs de funcions, es crea el 
projecte de Servei de Gestió Pressupostària Municipal de l’Ajuntament de Montcada i Reixac; la 
finalitat d’aquest Servei és dotar l’administració municipal d’un servei centralitzat de gestió 
pressupostària que permeti el control de totes les fases d’execució del pressupost de manera 
que tant els funcionaris adscrits al Servei com els de la resta de l’administració municipal 
puguin treballar de manera sistemàtica, col·laborativa i ordenada, aprofitant els recursos i 
coneixements comuns. 
 
2. Les funcions del Servei de Gestió Pressupostària Municipal seran les següents: 
 
a) Elaboració de la proposta d'avantprojecte del pressupost anual, tramitació de les 
modificacions pressupostàries i realització del seguiment de l'execució del pressupost, així com 
la gestió d'aquest en totes les fases comptables.  
b) La gestió pressupostària, dels ingressos i les despeses.  
c) Elaboració de la informació econòmico-pressupostària necessària per a la gestió dels 
diferents departaments.  
d) Coordinació del registre de factures control i seguiment de la comptabilització de les factures 
de l’Ajuntament.  



e) Qualsevol altra funció en matèria de gestió economicoadministrativa i pressupostària que 
estigui entre les funcions de l’Ajuntament i que li segueixen encomanades.  
f) Informació periòdica a altres administracions i la rendició de comptes.  
g) Funcions d'estudi, proposta i assessorament dins el seu àmbit d'actuació.  
h) Aquelles funcions anàlogues o similars que li pugin ser assignades. 
 
3. Les funcions del paràgraf anterior es faran atenent a les directrius emeses pel 
govern municipal. 
 
4. Queden excloses de les funcions del Servei totes les que la llei defineix com 
matèries reservades als llocs de treball dels funcionaris d’habilitació nacional. 
 
SEGON 
1. El Servei de Gestió Pressupostària Municipal s’integra a l’àrea de Planificació Econòmica. 
2. El comandament orgànic superior del Servei de Gestió Pressupostària Municipal correspon 
al coordinador/a de l’àrea, segons les atribucions del seu lloc de treball i nomenament. 
3. De manera provisional, temporal i experimental es posa en marxa un encàrrec de funcions 
que configura un lloc de treball de cap del Servei de Gestió Pressupostària Municipal, que 
gradualment assumirà les funcions de suport, col·laboració, assistència i quan sigui el cas 
suplència del coordinador de l’Àrea de Planificació Econòmica en la direcció i comandament 
orgànic del Servei Municipal, a més de les tasques pròpies com a membre del Servei. 
4. De manera provisional, temporal i experimental es posa en marxa un conjunt d’encàrrecs de 
funcions que configuren llocs de treball en projecte de Gestor/a Pressupostari/a, que queden 
adscrits orgànicament al Servei de Gestió Pressupostària Municipal, i que ocupen les Sres. 
Marina Martínez López, Rosa Gómez Martínez, Anna Mañoso Madueño i Emilia Morata 
Donadios. 
5. De manera provisional, temporal i experimental adscric per exercir les funcions de Cap del 
Servei de Gestió Pressupostària Municipal la Sra. Montserrat Salvà Villo. 
 
TERCER 
1. Tots els membres del Servei de Gestió Pressupostària Municipal seguiran exercint les 
tasques actualment encomanades i sota la dependència funcional de qui els hagués fet 
l’encàrrec, compatibilitzant-les amb les del Servei, mentre el Cap del Servei no indiqui el 
contrari. 
2. El personal del Servei de Gestió Pressupostària Municipal podran rebre encàrrecs de feina 
que comportin la definició de dependència funcional de caps d’altres dependències municipa ls, 
a efectes de rebre instruccions addicionals de treball per completar l’encàrrec. Aquestes 
instruccions no podran ser contradictòries amb ordres o protocols de treball del Servei de 
Gestió Pressupostària. 
3. Dins d’un termini màxim de sis mesos des de l’entrada en vigor d’aquest Decret, els òrgans 
municipals competents avaluaran l’eficàcia de les disposicions contingudes en aquest Decret 
organitzatiu i en funció de l’avaluació decidiran modificar o anul·lar aquests canvis, o bé 
consolidar-los en el marc de la Relació de llocs de Treball. 
4. Donat el caràcter provisional i experimental de l’organització que es crea per aquest Decret 
no tindrà conseqüències retributives de cap mena, i tot el personal adscrit al Servei seguirà 
percebent les retribucions percebudes fins ara; en tot cas i un cop superat el procés d’avaluació 
previst anteriorment es podran incloure propostes retributives en acords del Ple de consolidació 
dels canvis en la Relació de Llocs de Treball. 
 
QUART 
Que la Secretaria municipal notifiqui aquest Decret a totes les persones que s’hi esmenten, 
tenint cura que les persones nomenades; que es comuniqui aquest Decret als representants 
legals del personal, a tot el personal i al Ple en la propera sessió que celebri; i que es publiqui 
en la web municipal en compliment de la legislació sobre transparència i bon govern. 
 
CINQUÈ 
Aquest Decret deroga qualsevol altra disposició organitzativa vigent d’igual o inferior rang que 
s’hi oposi, el contradigui o resulti incompatible amb les disposicions que conté. 
 
SISÈ  



Aquest Decret entra en vigor el dia 23 de maig de 2024.” 

 
El Ple en resta assabentat 
 
Seguidament, s’obre un torn de paraules. 
 
El Sr. Sánchez pren la paraula: Nosaltres respectem la llibertat, la responsabilitat i 
l’autoritat de l’equip de govern per fer modificacions a l’organigrama i amb 
l’organització. Tenim criteris polítics, també, i són diferents. Però bé, en tot cas, 
nosaltres sí que pensem que una centralització de serveis amb el suport de la figura 
del gerent, depenent d’alcaldia, amb un govern de coalició, a nosaltres hi ha coses que 
ens grinyolen, però vostès formen aquest govern de coalició i vostès decideixen 
aquesta organització política; tot i que hi ha coses que com a esquerra, no acabem 
d’entendre. Per exemple, com pot ser millor una dependència de totes les àrees d’un 
equip jurídic centralitzat. Però en això no entrarem.  
El que sí que volem denunciar o ens preocupa, són aquests comunicats que estem 
rebent del Comitè d’Empreses, o d’alguns representats sindicals, que parlen d’aquest 
malestar i d’aquesta desmotivació actual del personal. Això, avui mateix ho hem rebut 
de Comissions Obreres i ens preocupa que les decisions que es prenguin, generin 
aquest malestar i aquesta situació interna. Aquestes inquietuds amb el personal, 
doncs, jo crec que són un problema que s’ha de revertir, que heu de tenir en compte i 
que ens preocupa enormement. Per tant, tindrem una interlocució amb ells, que ens 
expliquin quina és la situació i què està passant, independentment, ja us dic, d’aquesta 
organització política que nosaltres respectem, modificacions o aquests serveis que són 
millorables, i potser, amb un altre enfocament es pot actuar amb major eficàcia.  
Però sí que ens preocupa aquesta situació de malestar que és expressa per part de la 
plantilla de treballadors de l’Ajuntament, tenint en compte que són treballadors públics i 
que són la força de treball que ha d’implementar totes les decisions i totes les 
polítiques públiques que es decideixin per part del govern. 
 
La Sra. Campos intervé: En primer lloc, jo volia aprofitar per saludar i donar-li la 
benvinguda al coordinador general a aquest ple de l'Ajuntament, que fa cinc mesos 
que coordina i que és la primera vegada que el veig en una sessió plenària.  
Aquesta és la tercera proposta organitzativa de la plantilla en menys d'un any. Es va 
fer la primera el juliol de 2023, amb el cartipàs. Nosaltres aquí ja vam dir que s'estava 
fent una organització que no tenia interessos ni criteris tècnics, organitzatius i 
d'eficiència de l'administració pública, sinó que, simplement, s'estava fent un 
repartiment de cadires. Van haver-hi àrees que van desaparèixer. L'àrea interna, 
serveis generals, es van incloure dins de l'àrea econòmica. Es va crear un calaix de 
sastre amb l'àrea de serveis. Després, als dos o tres mesos, amb l'entrada del PP al 
govern, va haver-hi una segona reestructuració i reorganització d'estructura de 
l'Ajuntament. Clar, calia repartir més cadires, per tant, es va anomenar al senyor 
Zambrana president de l'àrea de Serveis. Es va canviar Policia Local d'Alcaldia a 
Serveis i, a més a més, es va crear duplicant competències, perquè ja es feia en altres 
regidories. Una regidoria nova, la d'Indústria, perquè m'imagino que, d'alguna forma, 
s'havia de justificar la dedicació exclusiva del senyor regidor del PP. En aquell moment 
ja els hi vam dir, vosaltres esteu legitimats, com a nou govern, d'estructurar 
l'Ajuntament i les àrees com vostès creguin convenient; però també els hi vam dir en 
aquell moment: siguin conscients de les afectacions i les conseqüències directes que 
això tindrà sobre la plantilla.  
I, el fet que demostra que ha estat així és que, encara avui dia hi ha treballadores i 
treballadors que no tenen referents tècnics en les seves àrees. I, "dels creadors 
d'aquesta casa és una ruïna", pròximament a les seves pantalles, "lo imposible". Quan 
semblava impossible que encara es pogués augmentar el desgavell organitzatiu en 
aquest Ajuntament, quan semblava impossible que encara es pogués intensificar el 



malestar dels treballadors i treballadores, quan semblava impossible que encara es 
poguessin gestionar pitjor els recursos humans de l'ajuntament, arriba el tsunami del 
coordinador general i ell solet ho aconsegueix. I, evidentment amb la connivència del 
PSC, del PP i de Vivim. Miri, no estem gens d'acord amb aquests decrets que vostès 
han presentat, ni en el fons ni en la forma, creiem que és una burla i una ofensa a la 
plantilla d'aquest ajuntament. 
Penseu que és un decret que diu: "que els canvis que es posen en marxa són 
provisionals, temporals i experimentals". O sigui, han tingut vostès la poca vergonya de 
deixar per escrit que aquests canvis són experimentals. A veure, experiments amb la 
gasosa i, si no, els convido a venir al Sincrotró, que és on jo treballo, que aquí sí que 
fan experiments científics. Però, amb els llocs de feina de les persones no s'hi juga i 
no es fan experiments. Miri, jo no donava crèdit. L'altre dia, a mesura que anava llegint 
els decrets, m'anava enfadant encara més.  
Els decrets també diuen que no s'ha arribat a un acord amb els sindicats; evidentment; 
és que difícilment el que vostès presenten amb aquest decret d'Alcaldia, es pot arribar 
a un acord. És igual, tirem milles i nosaltres actuem, unilateralment, amb aquesta nova 
organització. Els decrets també diuen que les persones mogudes hauran de 
compatibilitzar les tasques que ja tenen amb les noves que se'ls atribueix. Perquè ens 
entenguem tots, hauran de fer la feina que ja tenien, més la feina de les noves àrees a 
les quals s'han mogut, sense una retribució extra per aquestes feines que se'ls hi 
atorga ara. Però, també, diuen que és temporal. Bé, que no s'amoïni ningú, que en un 
termini màxim de sis mesos, els organismes municipals competents faran una 
valoració de com ha funcionat aquesta nova estructura i valoraran si cal modificar-la, 
anul·lar-la o consolidar-la. Amb quins criteris? Amb quins indicadors? Perquè, que jo 
sàpiga, no s'han presentat indicadors. Qui prendrà aquesta decisió? I, com es prendrà 
aquesta decisió?  
Jo, com sóc una persona curiosa i em grinyolava molt tot plegat, i m'indignava que, en 
un Decret d'Alcaldia que es parla del lloc de feina de treballadors i treballadores, 
aparegués la paraula "experimental", vaig pensar, "vaig a buscar". I vaig posar a 
Internet "decret d'Alcaldia provisional temporal experimental". Sabeu què he trobat? 
Doncs, sorpresa, dos decrets d'Alcaldia de canvis organitzatius de plantilla referits amb 
els mateixos termes que es refereixen als d'aquí de Montcada, i sabeu de quin 
Ajuntament? De l'Ajuntament de Calafell en l'època en la qual, curiosament, el 
secretari d'aquell Ajuntament era qui ara és el coordinador general de l'Ajuntament de 
Montcada i Reixac. I saben, allà, com es va fer l'avaluació d'aquesta nova 
organització? No es va fer amb indicadors, ni es va fer amb els organismes municipals 
competents, no. Es va fer servir un assessor extern, que és el senyor Albert Calderó. 
Un assessor de l'òrbita del Partit Socialista. Així, que vaig continuar mirant i 
investigant. I, vaig anar a totes les actes de la Junta de Govern. I, saben què he 
trobat? Doncs he trobat que, a l'Ajuntament de Montcada, s'han fet tres contractes 
menors a aquest senyor. El 290 per fer un assessorament en relacions laborals a 
l'equip de govern per poder negociar el conveni col·lectiu per un import de 14.000€. El 
294, que és, també, un assessorament per tècnic en la gestió de personal en funció de 
reorganització administrativa per un import de 14.775€, més IVA. Doncs, aquests eren 
els indicadors que s'utilitzaran d'aquí a sis mesos, els 14.775€ que se li paga a 
aquesta persona perquè assessori la funció de reorganització administrativa.  
Mirin, això és escandalós, de veritat. Jo no sé què en pensen vostès. El juliol del 2023 
ens van dir: "dejennos governar". Fa un any que governen i ja estan externalitzant 
gairebé tot recursos humans a través d'una assessoria. Diu molt poc de la seva gestió 
si necessiten externalitzar funcions bàsiques com la de recursos humans. Jo crec que 
és vergonyós i lamentable. I, encara diu molt menys que ho facin a través de 
contractes amb persones i assessories de l'òrbita del PSC, perquè, mirin, jo no poso 
en dubte la capacitat ni els mèrits d'aquesta persona, perquè els desconec. Ara, el que 
està clar és que hi ha una relació directa i un vincle orgànic amb el Partit Socialista. I, 
això, no ho pot negar ningú.  



Per tant, a mi també m'agradaria saber, arribats a aquest punt, què opinen els socis de 
govern. Què opina Vivim, el defensor del municipalisme, què opina el Partit Popular, 
de què en menys d'un any el Partit Socialista hagi començat a teixir una xarxa 
clientelar i d'amiguismes que recorden a les èpoques pitjors del Partit Socialista en 
aquest municipi. Comencen a recordar, per ser més exactes. Així que jo els hi faig un 
prec: deixin la plantilla tranquil·la. Els experiments no es fan amb els llocs de feina de 
les persones. No es juga amb els llocs de feina de les persones. Deixin d'anar i de 
governar a cop de timó. Rectifiquin els decrets. I, sobretot, si us plau, arribin a un 
acord i a un consens amb la plantilla i amb els sindicats. 
 
El Sr. Ruiz expressa: En relació al que acaba de comentar, com vostè sap, el nostre 
grup municipal ha entrat ara de nou en aquest govern, i per primera vegada com a 
partit polític. Li diré, qualsevol persona aliena o sense gaire experiència dins de la 
gestió municipal se’n adona que aquesta estructura o aquesta revisió d’estructura era 
necessària, és necessària. Puc compartir amb vostè lo de l’adjectiu experimental, 
d’acord, però sí que li dic, i li dic de tot cor, que aquesta proposta,  aquest camí que 
hem encetat era necessari per un objectiu. És per optimitzar la funció, si és possible, 
de tots els treballadors i treballadores d’aquest ajuntament. Li dic de tot cor. Això és 
una apreciació personal. Jo, personalment tinc moltes esperances i sobretot confiança 
en el treball del coordinador general o gerent, com li vulgui dir.  
 
El Sr. Zambrana  exposa: Simplement per al·lusions als comentaris als que s’ha referit 
la senyora Campos, de perquè s’ha creat l’Àrea d’Indústria, per justificar les 
dedicacions, etc... Miri senyora Campos, amb aquest comentari que vostè ha fet de la 
creació de l’Àrea d’Indústria, vostè ha quedat en evidència davant la ciutadania de 
Montcada i Reixac, i li explicaré clarament. Amb aquest comentari, vostè reflexa que 
en vuit anys que vostè ha estat alcaldessa de Montcada i Reixac no ha trepitjat cap 
dels 12 polígons industrials de la nostra ciutat, ni ha visitat cap de les 1300 empreses 
ubicades en la nostra ciutat. Això és el que vostè ha deixat clar i patent amb les seves 
declaracions.  
Li puc garantir que amb la creació de l’Àrea d’Indústria i amb la visita que fem els 
polítics, i sobretot jo, a les empreses i als polígons industrials, li puc garantir que 
agraeixen que algú de l’administració pública i en aquest cas un polític i que sigui el 
responsable polític de l’Àrea d’Indústria escolti les seves demandes i s’interessi per les 
seves realitats diàries per tirar endavant els seus negocis. Però clar, jo entenc que per 
a vostè i el seu grup,  tots els emprenedors, autònoms i empresaris, són la lacra 
d’aquesta societat.  Però li puc garantir que són els que creen riquesa en aquest país.  
 
La Sra. López expressa: Senyora Campos, la veritat és que em sap molt greu que 
s’enfadi, perquè enfadar-se és com donar-li cops a una pedra. Després es queda amb 
el mal de peu. Amb tot el que ha dit, pot enganyar a molts o a pocs, però no pot 
enganyar tot el temps. Vostè també va fer canvis en la seva legislatura i els sindicats 
tampoc la van votar a favor. O sigui, no és res nou. Els sindicats fan la seva feina, com 
a sindicalistes que són i nosaltres, evidentment, com vostè bé sap, l’organització 
depèn de nosaltres.  
Ens hem adonat, en aquest any que portem governant que hi ha moltes carències i hi 
ha moltes coses que no es fan bé, que no s’han gestionat bé i nosaltres, experimental 
o no experimental, ho farem, perquè ho creiem convenient. Perquè hem deixat 
d’ingressar molts diners, perquè ho s’ha gestionat bé. Hi ha inspeccions que no s’han 
fet fins ara i és necessari fer una Àrea d’Inspecció. Li agradi més o menys, a vostè. Pel 
que fa a l’Àrea Jurista, hem cregut convenient, com a equip de govern, que ha d’estar 
centralitzat. Hem de ser un ajuntament transversal i fins ara no ho ha estat. Llavors, és 
la nostra decisió. Com bé li vaig dir en el ple de maig, deixi’ns treballar. El que fa 
s’equivoca, el que no fa res, no s’equivoca mai.  
 



La Sra. Campos expressa: Començo per la senyora López. Jo no m’enfado, jo parlo 
amb vehemència, quan crec que defenso una cosa que és justa, o més aviat quan 
estic defensant alguna cosa injusta i sobretot als treballadors i treballadores de 
l’Ajuntament. L’altre ple em va dir que estigui tranquil·la. Miri, jo m’expresso com 
m’expresso, i és parlant amb vehemència. Li demano que no ho confongui.  
Nosaltres vam fer canvis també, evidentment, i no tots van estar valorats o del tot 
consensuats amb els sindicats, però nosaltres seiem, nosaltres parlàvem i nosaltres ho 
intentàvem. Per tant, la immensa majoria dels canvis que es van fer organitzatius, no 
van tenir ni la meitat de l’impacte que tenen els que estan fent vostès, això per 
començar. Segon, la voluntat de seure, de no actuar unilateralment i de pactar amb 
treballadors i treballadores i sindicats, va estar sempre al damunt de la taula. Cosa que 
vostès ho fan unilateralment i moltes vegades, fins i tot, com ja se’ls va dir, vulnerant el 
dret a la informació dels sindicats.  
Després, senyor Zambrana, jo crec que qui queda en evidència, de forma clara i 
patent, és vostè, que davant de tot el que he explicat de vulneració de drets dels 
treballadors, de casualitats que existeixen amb l’Ajuntament de Calafell, amb 
assessors de l’òrbita socialista, a vostè només li hagi amoïnat el comentari que he fet 
de la regidoria d’Indústria. Qui ha quedat en evidència, ha estat vostè.  
Després permeti’m que recordi una cosa que no he dit en la intervenció, que és 
aquesta externalització dels recursos humans. Aquesta incapacitat de gestionar els 
recursos humans, que ens està costant, com a mínim, ja portem 28.000 euros en 
aquests contractes. Caldrà mirar a veure si n’hi ha algun més, perquè a més a més, 
han rebutjat la valoració de llocs de treball que s’havia fet amb un servei gratuït de la 
Diputació de Barcelona. L’han rebutjat per encomanar-li a aquesta persona, per 14.775 
euros, aquest contracte, quan la feina ja estava feta i els treballadors i treballadores 
porten mesos esperant a que s’apliqui la valoració de llocs de treball.  
Per tant, no m’enfado i estic molt tranquil·la i des de tota la meva tranquil·litat i la meva 
serenor, els demano si us plau, que replantegin aquesta nova estructura organitzativa, 
experimental, pel bé dels treballadors i treballadores de la casa.  
 
La Sra. López exposa: Només recordar-li que governem nosaltres. Em sembla que 
encara no ho ha assimilat.  
 
La Sra. Campos indica: Jo crec que comentaris amb tanta supèrbia, com el que acaba 
de fer... Però si ja ho sé. Malauradament, ho sé. Perquè, sap quin és el problema? 
Que estan demostrant vostès, dia rere dia, la seva incapacitat per governar aquest 
ajuntament.  
 
El Sr. Alcalde intervé: Per tancar el punt, a mi m’agradaria fer una reflexió. Senyora 
Campos, ja que diu que no és l’alcaldessa, a les xarxes socials encara posa que és 
alcaldessa de Montcada i Reixac. Dic que ho miri.  
 
La Sra. Campos exposa: Bé, vostè em va dir també alcaldessa en un ple. Ens 
confonem amb aquestes coses. Li demano si us plau, que em digui en quina xarxa 
social és, perquè si és Twitter o Facebook, fa molts mesos que no entro. Ja ho 
rectificaré. No s’amoïni que no trigaré. 
 
El Sr. Alcalde tanca el punt: A veure, nosaltres pràcticament portem un any i clar que 
hem reflexionat. Ens hem trobat una casa, que bé... Jo ho vaig dir en una entrevista 
que em va fer la Veu de Montcada, que no parlaria d’herències, perquè les herències 
poden ser bones i dolentes i les hem d’assumir. Jo crec que hem fet una reflexió i per 
això estan aquests canvis.  
Els canvis no es fan per fastiguejar a ningú i menys al personal de la casa. Ens hem 
trobat amb una casa en la que s’han de fer alguns canvis, per millorar.  



S’ha de reflexionar sobre la gestió passada. No sé si vostès ja ho han fet també, per 
poder entendre i afrontar el que ha estat causa de preocupació per a molts de 
nosaltres. La manca de voluntat i deficiència de l’anterior govern i la prosecució i el 
procediment d’ingrés de les taxes d’ocupació de la via pública. És trist haver de 
reconèixer que durant el mandat anterior l’administració local no va estar a l’alçada en 
la revisió de procediments d’ingressos tan crucials pel bon funcionament de la nostra 
ciutat i es van centrar més en les despeses. La manca de voluntat política per 
perseguir els incompliments i assegurar el correcte pagament d’aquestes taxes ha 
tingut conseqüències greus i palpables per a la nostra ciutat.  
En primer lloc, aquesta negligència ha suposat una pèrdua d’ingressos per  a les 
nostres arques municipals, ingressos que podien haver estat destinats a la millora de 
serveis públics i revertir en projectes que haurien beneficiat a tots els ciutadans. El fet 
de que es permetés ocupar la via pública sense complir amb les obligacions fiscals, ha 
creat una situació d’injustícia i desigualtat, que no podem tolerar.   
En segon lloc, la manca de rigorositat ha generat un clima de desconfiança, 
cansament i cert grau d’incredulitat entre els ciutadans, que sí compleixen amb les 
seves responsabilitats. Aquest doble raser no només és inacceptable des del punt de 
vista ètic, sinó que també mina la cohesió social i la confiança de les institucions. No 
podem permetre que uns pocs es beneficiïn a expenses de la majoria.  A més a més, 
aquesta deixadesa ha perjudicat el nostre entorn urbà. Quan no es regulen 
adequadament les ocupacions de la via pública es poden generar situacions d’abús i 
desordre que afecten a la qualitat de vida dels veïns i les veïnes. Aquí tenim alguns 
exemples del que estic explicant. Falta més seguiment en el cobrament de l’impost de 
les activitats d’empresa. Això ho dic  pels canvis organitzatius. En general, hi ha 
despreocupació pel seguiment de la gestió dels tributs delegats a l’ORGT. No es van 
cobrar 115.000 euros en guals.  Les terrasses no cobrades del 2022 i 2023, que 
suposa uns 30.000 euros per any. El padró de terrasses estava sense actualitzar. No 
es van cobrar 133.000 euros al 2023, de tasses privatives de domini públic, entre les 
que estan el local de venta no sedentària d’atraccions de fira i cartelleres. Manca de 
previsió de la fidelització del contracte dels radars foto vermell, que a part de per 
recaptar, són importants per a la seguretat viària de la via pública. No es feia 
seguiment del cobrament de les infraccions urbanístiques del 2023, el que suposa un 
import de 100.000 euros. Això, més o menys, és mig milió d’euros. Aquests exemples, 
no són només alguns, ja suposen mig milió d’euros que l’Ajuntament no ha recaptat.  
És responsabilitat de l’administració assegurar que l’ús de l’espai públic es faci de 
manera justa, equilibrada i respectuosa amb els drets de tots i totes. En aquest sentit, 
és imprescindible que nosaltres com a govern municipal prenguem mesures decidides 
per a revertir aquesta situació i creiem que seran les correctes. 
El bon govern de la ciutat exigeix un esforç continuat de millores en el funcionament de 
l’administració municipal, fent-la més eficaç, més àgil, més amable i més accessible 
per a la ciutadania, i més eficient i austera en el cost del funcionament intern. Els 
decrets posaran en marxa un conjunt de canvis innovadors, organitzatius en l’aplicació 
de les competències de la legislació vigent que atorga a l’Alcaldia. Entenem que tots 
els canvis posen nerviosos als treballadors, però us asseguro que cada dia parlo amb 
un parell o tres d’aquests treballadors que ja estan en aquests canvis i de moment 
estan contents.  
Hem de posar en marxa mecanismes més eficients per tal de perseguir els 
impagaments, així com per garantir que les taxes es recaptin de manera justa i 
transparent. Això inclou la implementació d’un sistema de control més rigorós i la 
millora de comunicació entre diferents departaments de l’Ajuntament, així com la 
comunicació amb els ciutadans i la imposició de sancions adequades pels que no 
compleixin amb les seves obligacions.  
Per acabar, és essencial que es recuperi la confiança dels ciutadans amb la gestió 
pública. Això no només serà possible si es demostra un compromís ferm amb la 
transparència, la justícia i la responsabilitat.  



Aquest govern, des del primer dia es va comprometre a escoltar la veu de la 
ciutadania, a aprendre dels errors del passat i a treballar amb determinació, per 
assegurar un futur més equitatiu i pròsper.  

 
6. PROPOSICIONS 
No n’hi ha 

 
7. MOCIONS 
No n’hi ha 
 

8. PRECS I PREGUNTES DELS REGIDORS 
 
8.1. Del Sr. Hernández: 

Començaré amb un tema de la riera de Sant Cugat. Quan van estar arreglant el 
caminet de la riera de Sant Cugat, van dir que el tema de les obres les dirigia algú de 
la Brigada. Pregar-los que si us plau, quan van estar fent les accions, van trencar el 
coronament del dic de la riera de Sant Cugat i les pedres estan allà a baix, al riu. 
Demanar que si eren els senyors de la Brigada o qui fos, que tornin a posar el 
coronament tal i com estava. Això d’una banda.  
 
8.2. Del Sr. Hernández: 

D’altra banda, en una qüestió del ple passat, sobre el Pla Director del clavegueram, 
m’han respost que tinc raó. Jo ja ho sé que tinc raó. La pregunta és: què faran vostès 
amb els senyors d’Aigües de Barcelona, perquè es posin d’acord amb els senyors de 
l’UTE i aquestes accions de prioritat 1,  a veure si ja queden liquidades, aprofitant 
l’obra del soterrament. La pregunta no és si tinc raó o no, això ja ho sé. És què es farà 
amb això? Entenc que és responsabilitat d’Aigües de Barcelona.  
 
8.3. Del Sr. Hernández: 

Un altre tema és l’estació de Manresa, on ja s’està veient cada cop més, ara fins i tot 
es veu en plena llum del dia, com es venen drogues. Vam demanar a veure si era 
possible posar càmeres, si pensen fer alguna cosa amb aquest tema.  
 
8.4. Del Sr. Hernández: 

Per últim, una pregunta per curiositat. Per què estava encès l’enllumenat públic a Terra 
Nostra a les 16:30 hores de la tarda i a les 18:00 hores seguia encès? Res més.  
 
8.5. Del Sr. Hernández: 
 
Perdonin, em deixava una cosa. Se’ls va demanar sobre uns tubs del carrer Vallès. 
Veig que els han tret. Agrair-los el fet que els hagin tret.  
 
Resposta: de la Sra. Sànchez : 

De res. Els vam tallar i els tubs estaven plens de brutícia i ja està.  
Lo de la llum és que estem fent un estudi amb l’AMB que ja se’ls explicarà més 
endavant, i necessitem que la llum estigui encesa perquè estan fent unes proves. 
Durant aquesta setmana, a Terra Nostra i en varis llocs com Can Cuiàs, fa un parell de 
dies hi van ser, i estan fent medicions amb la llum, tant de dia com de nit. En breu 
s’explicarà i es presentarà.  
 
 



8.6. Del Sr. Garrido: 

Jo abans de començar sí que voldria dir alguna cosa sobre el seu discurs, Sr. Alcalde i 
de la resta de regidors, perquè ha anat en contra de la gestió que jo he dut a terme 
durant quatre anys, és a dir, des de l’any 2019. Ha mencionat vostè una sèrie de fets, 
que segurament siguin veritat, però també ha demostrat el desconeixement dins de 
l’administració pública, perquè l’administració pública no es pot disparar cap a tot 
arreu. Jo vaig entrar l’any 2019 i al setembre vam estar a punt de no poder pagar 
nòmines, ni factures, perquè no hi havia diners a la caixa. Si ens n’anem anys enrere, 
vosaltres sou coneixedors i si vosaltres heu parlat amb els tècnics i us han ensenyat 
els gràfics, veureu com ha estat l’evolució del romanent de Tresoreria, què va passar 
l’any 2014-2015 i veureu quina ha estat l’evolució de l’estalvi net real, no l’oficial, el 
real. Perquè en l’oficial hi havia una dada i el real era una altra, això també cal dir-ho, 
veureu que era el que era i que s’han hagut de fer mil i una, per poder solventar la 
situació que hi ha en aquest ajuntament. Us puc assegurar que tal i com us l’heu trobat 
vosaltres, amb un romanent positiu, amb un estalvi net positiu, o amb un PMP per sota 
dels 20 dies, i moltes coses més, tan de bo l’anterior equip de govern al que jo estava 
hagués rebut una herència econòmica d’aquesta manera.  
Òbviament, queden molts anys per pagar el deute que tenim, queden molts anys, fins 
al 2030 o 2031, perquè el deute és el que és, però s’ha reduït, i s’han hagut de prendre 
una sèrie de mesures que han comportat que la millora econòmica de l’Ajuntament 
sigui molt clara i les dades ho confirmen. Fins i tot vostè, que parla dels ingressos, si 
veu l’evolució dels ingressos també veurà que no ha estat cap a baix, sinó que ha 
estat cap amunt. Perquè clar, aquí parlem de mig quilo, però per què no parlem del 
milió i mig que s’ha de recaptar anualment, per la taxa que es va crear en aquest 
ajuntament? Òbviament, aquesta taxa ha tardat, perquè s’ha hagut de fer una auditoria  
i una inspecció de tot el que passa pel municipi, però aquesta taxa comportarà un 
ingrés important per l’Ajuntament. M’equivoco? No, òbviament.  
També el tema de l’IAE. Es va haver de delegar a la Diputació de Barcelona l’IBI, l’IAE 
i altres impostos. Dir que aquesta delegació estava dins d’un pacte que venia d’abans 
del 2015 i que la Diputació ens ho demanava. Hi havia un pacte abans d’això, i per 
tant, es va haver de fer.  
Òbviament, hi ha coses que s’han de millorar i això es veu al llarg dels anys. A la taxa i 
els preus públics hi ha molta cosa a fer, com inspeccions. Es van prendre mesures, 
però és impossible abastar-ho tot perquè els procediments són molt feixucs i jo crec 
que en quatre anys, moltes coses no es podran fer. És impossible. Nosaltres vam 
atacar una sèrie d’indicadors que ens obligaven a atacar-los, perquè si incomplíem... 
De fet, vam incomplir alguns i vam haver de fer un pla econòmic financer i un pla de 
sanejament, que ens han portat pel camí que estem, que jo crec que és el correcte i 
l’òptim, perquè els indicadors que tenim actualment, siguin els òptims. Tan de bo així 
continuïn. Això ha estat, dies, tardes, nits, de pensar i de treballar. Jo crec que els 
treballadors, aquí tenim a la directora i al tresorer, ens hem hagut de trencar les 
banyes per buscar ingressos de qualsevol lloc, com subvencions, etc., perquè són 
vitals.  
La despesa s’ha de mirar també, perquè són diners públics que són de la ciutadania i 
han de repercutir de la manera més eficient i eficaç possible en els ciutadans i 
ciutadanes d’aquest municipi. Però jo tinc mil coses al cap i tan de bo hagués pogut 
combatre-les totes, però hi havia un macroproblema que us l’esteu trobant vosaltres, 
econòmic, que seguirà durant molts anys i se’n diu un deute bastant important. En 
part, a nivell econòmic hi ha un deute important i això cada any s’ha d’anar amortitzant. 
Les expropiacions, òbviament, i això són milions d’euros. Parlem de mig quilo, però és 
que estem parlant 20 i 21 milions d’euros. Són molts diners en un pressupost de 40 
milions d’euros. És a dir, és la meitat. Això implica moltes coses.  
Que s’han de millorar els ingressos, òbviament, per això també es van prendre 
mesures, com crear dins de l’Àrea Econòmica el tema de les sancions. A nivell de 



comptabilitat, s’ha de revisar el tema de les subvencions. S’han de fer moltíssimes 
coses, en sóc conscient, però també el temps dóna pel que dóna. Ho veureu, que no 
és fàcil. Hem anat a tutela, hem anat a la Diputació, vam anar a tot arreu, perquè 
s’havien de solucionar les coses perquè econòmicament s’havia de redreçar 
l’Ajuntament. Vam haver de netejar el romanent de Tresoreria perquè dins del 
romanent des de l’any 2014-2015 hi havia una sèrie de números que estaven 
duplicats. Per què estaven duplicats? Enginyeria Fiscal, si tú dupliques, incrementes i 
per tant, oficialment és un número. Això ho podeu veure en gràfics. Si pregunteu, els 
tècnics ho tenen del romanent i de l’estalvi net. Hi ha dues línies, l’oficial i el real. Però 
clar, això no es pot fer de la nit al dia perquè són arques municipals i s’ha d’anar poc a 
poc solventant els macroproblemes. Això s’ha anat fent, però no es pot atacar tot i és 
gairebé impossible.  
Per tant, jo el que defenso és que durant aquests anys s’ha fet molta feina, no només 
des de la part política, sinó també els treballadors i treballadores i els tècnics i les 
tècniques, que s’han deixat les banyes per poder solventar el problema econòmic que 
tenim en aquest ajuntament, que jo crec que no és que s’hagi endreçat sinó que s’ha 
redreçat i s’ha fet el camí perquè això es solventi i no hi hagi més problemes en el 
futur, però ara s’han d’atacar moltes altres temàtiques. Això és el que volia venir a dir.  
 
 
Resposta de la Sra. López: 
Pel que vostè diu, està parlant d’optimitzar procediments i de treballar tots en equip. 
En certa manera, ens està donant la raó. És cert que vostè sempre parla de des del 
2019 i crec recordar que porten vuit anys governant en coalició. Suposo que aquests 
quatre anys que queden enlaire no es va gestionar. Pel que vostè sempre comenta, 
eh?, per res més. Evidentment, tots aquests canvis, tal i com ha dit abans l’alcalde, li 
podria recordar que també ens hem trobat amb una deixadesa als carrers, en els 
parcs, en la passarel·la de la Ferreria, que hem hagut de tancar-la perquè queia. 
Durant molts anys no s’ha fet el manteniment que s’hauria d’haver fet i si s’hagués fet, 
evidentment no hauríem hagut de tancar-la, com hem hagut de fer. També tenim 
pàrquings que vostès no sabien que existien. Perquè ara hem generat l’Àrea de 
Patrimoni per saber que és el que realment tenim, perquè en realitat desconeixem 
moltes coses que vostès desconeixien. Tot això s’està fent per a un control. Vostès 
sabien que teníem unes places de pàrquing, que estan buides, que no s’ha pogut 
treure cap tipus de rendiment. No han fet res en aquest sentit. Entenc que vostè parla 
de procediments, que és el que nosaltres estem fent. Organització i procediments. Res 
més.  
Jo en cap moment he qüestionat que vostè hagi fet una mala gestió i vostè ho sap. 
Hem parlat en el meu despatx, que abans era el seu despatx, hi hem anat molts cops i 
sap que no he tingut cap problema amb la seva gestió. Ho agraeixo, perquè en moltes 
coses ha millorat. Que queda molt per millorar? Sí, i vostè ho sap, ja que és una cosa 
que hem parlat. Res més.  
 
El Sr. Alcalde intervé:  
Jo estic d’acord amb la regidora. Jo en cap moment he dit que hagi fet una mala 
gestió. Jo he dit amb el que ens hem trobat. Ens hem trobat una realitat i creiem que 
amb aquests canvis organitzatius transversals, que hem fet nosaltres, es podrà 
millorar. Ara ens toca a nosaltres. Ni més, ni menys.  
 
8.7. Del Sr. Garrido: 

Se m’han oblidat les preguntes, una era relativa al plec d’escombreries que hem anat 
preguntant i ara ho pregunto perquè quedi per escrit. La pregunta és quant li queda, 
perquè hi havia una sèrie d’actuacions que s’havien de fer durant l’any 2024, si no vaig 
equivocat. Una d’elles era el tema dels contenidors anar canviant els soterrats pels 



aeris, i una altra era el Pla comunicatiu, per anar informant a la ciutadania del canvi de 
model, etc. Per tant, era saber en quin punt es troba i com està, perquè a principis 
d’any es va obrir el segon sobre, ara desconec si s’ha obert el tercer... D’acord, encara 
està en valoració.  
Bàsicament, era per saber en quin moment es troba i quan preveieu que finalitzi i es 
comencin a fer les actuacions.  
 
8.8. Del Sr. Garrido: 

Una altra pregunta és en relació amb el tema de Montcada Aqua, que sabem que ahir 
va sortir la noticia de l’aire condicionat, que s’han posat dos ventiladors industrials, 
però encara hi ha deu màquines a la sala fitness, que estan avariades, també hi ha 
problemes amb l’aigua calenta i freda, que o surt molt calenta o surt molt freda. Aquest 
problema encara existeix. Ens han arribat aquestes queixes de gent que utilitza el 
gimnàs i de gent que utilitza la piscina, perquè els vestidors són de tots. Bàsicament, 
és quin pla d’actuació hi ha respecte el tema de les màquines i quin pla d’actuació hi 
ha respecte el tema de les dutxes.  
 
8.9. Del Sr. Garrido: 

L’altra pregunta era en relació a una pregunta que vaig fer en l’anterior ple, que és el 
tema de les barraques. Sincerament, la resposta que se m’ha donat m’ha sorprès una 
mica, perquè m’ha vingut a dir que sí, que hi havia unes bases que regulaven el 
procediment de les barraques, a continuació diu que en el període d’inscripció hi ha 
hagut més barraques de les que hi havia i per tant, ha estat voluntat política lo 
d’incrementar de 10 a 12 barraques i acaba dient que, més que voluntat política, hi 
havia un informe signat per la cap de Cultura i el coordinador de l’Àrea Social, en el 
que es deia que es podia fer aquest canvi. Jo estic sorprès en el sentit de que si hi ha 
una normativa, per voluntat política ens podem saltar qualsevol normativa? Pregunto. 
Si hi ha voluntat política es fa bé. Es fa bé en el sentit de canviar la normativa i 
adequar aquestes 10 barraques a 12. Ja ho vaig dir en l’anterior ple, jo no estic en 
contra. Estic a favor, i de fet ha estat bé, però fem bé les coses. Al que em referia pel 
que fa al tema organitzatiu, com bé diu el meu company, el Sr. Sánchez, esteu 
legitimats a fer i a organitzar com vosaltres creieu, però les coses s’han de fer d’una 
manera, s’han de fer bé i tenen  procediment.  
Igual com amb el tema del pressupost es va canviar radicalment i hi va haver el 
problema que hi va haver. Igual que el tema de les ordenances. Vull dir, tot s’ha de fer 
de la forma correcta i jo crec que és molt millorable el tema de les formes en com es 
poden fer les coses. El que em pregunto és si se’m pot fer arribar aquest informe 
tècnic, perquè no l’he vist. El tema de la justificació del canvi de 10 a 12 barraques, 
perquè si hi ha unes bases que estan aprovades, em sorprèn que la voluntat política, 
si hi és d’acord, però fem-ho bé, canviem la normativa, canviem les bases i cap 
problema, incloem les 12 i ja està. Però si hi ha unes bases, aquestes estan per 
complir-les. Igual que les subvencions, igual que totes les bases que regulen els 
procediments de l’Ajuntament.  
 
Resposta del Sr. Vilalta: 

En relació amb el que diu el Sr. Garrido del Montcada Aqua, lamentablement, té vostè 
tota la raó. Tenim una instal·lació, com tots sabem, la vam agafar amb molta il·lusió, 
crèiem que era un dels reptes més importants que ha tingut Montcada en vers a 
l’esport en els últims anys, però ens hem trobat amb una instal·lació, torno a repetir, 
que no ens l’esperàvem trobar amb aquesta precarietat. Potser quan vam agafar 
aquesta instal·lació hauríem d’haver fet una auditoria de com l’empresa sortint ens va 
deixar sense instal·lació, ja ens l’hem trobat més malament del que tothom es 
pensava. S’han fet millores, s’han arreglat uns lavabos del vestíbul que portaven cinc 



anys tancats al públic, s’han intentat arreglar vestidors, hem canviat fenòlics, a la sala 
de spining s’ha canviat la il·luminació, l’acústica, també s’ha canviat l’acústica de les 
sales dirigides, però ens trobem amb un problema que és la sala de fitness. És el 
problema gran que té l’usuari de Montcada Aqua.  
És cert, que ens trobem, ja ho he dit en vàries ocasions, ens trobem amb unes 
màquines que tenen 22 anys, i la principal problemàtica que tenen és que estan 
obsoletes de recanvis i de reparació. Ara jo he estat de baixa, però han seguit 
treballant, ha vingut l’empresa que té aquestes màquines, que és Tecnogym, i hem fet 
una valoració per intentar reparar totes aquestes màquines que hi ha, que la majoria 
que donen problemes són les de cardio. Intentarem que l’empresa faci una valoració i 
intentarà reparar, i amb el que falta per acabar l’any la nostra voluntat és poder fer un 
renting amb les màquines que tenim i poder anar substituint les màquines aquestes, 
perquè l’usuari es queixa i té tot el dret de fer-ho, perquè és veritat. Estan malament i 
ens trobem molts casos que estan trencades i no trobem el material per poder-ho 
arreglar, perquè està obsolet.  
Amb el tema dels vestidors hi ha hagut un problema dels acumuladors d’aigua i 
normalment passa que quan hi ha aquests canvis de temperatura es produeixen 
problemes en els acumuladors d’aigua. Ho estem mirant i ho intentarem reparar. Lo de 
la màquina de l’aire condicionat de la sala de fitness de l’aire condicionat el problema 
és que està tot molt focalitzat al que és la sala de fitness. Hem tingut aquest problema, 
es va tancar una màquina que ja quan vam agafar el gimnàs ja ens la vam trobar 
trencada, l’hem reparat quatre o cinc vegades, més o menys, fins que ha petat. 
Aquesta màquina és, com tota la instal·lació, de fa vint anys, té un lloc específic on ha 
d’anar, perquè hi ha unes altres màquines al costat i sinó no hi cap i s’ha hagut de 
demanar una màquina especial, que l’estan fent a mida perquè càpiga on ha d’anar 
aquesta màquina. Aquesta màquina d’aire condicionat  ens donen un termini d’entrega 
del 10 al 14 de juliol. Així està el tema.  
 
El Sr. Garrido exposa: Sincerament, Sr. Vilalta, m’ha sorprès molt i ja fa un any vostè 
que té la responsabilitat de la regidoria d’Esports. Que vostè digui que no hi hagi hagut 
una auditoria és totalment mentida, perquè justament es va fer una auditoria per poder 
fer el plec de la licitació. Dels tres plecs que hi havia que eren neteja, manteniment i 
les activitats esportives i, per tant, ja hi ha una auditoria que diu perfectament en quin 
estat es va trobar tota la instal·lació. Per tant, vostè no digui que no s’ha fet cap 
auditoria, perquè se’n ha fet una; i d’econòmiques se’n han fet tres durant els tres anys 
que s’han hagut de compensar pel tema del Covid-19. Es van haver de fer tres 
auditories dels comptes per decisió nostra i per poder pagar. Però que hi ha una 
auditoria? Òbviament, hi ha una auditoria. Demani-la, perquè hi és i diu en quina 
situació es trobava l’equipament, per poder fer els plecs, perquè sabíem que si no els 
fèiem correctament ningú es presentaria, perquè allò necessita molt manteniment i 
molt personal. Per tant, li demano que demani l’auditoria, perquè segur que els tècnics 
i tècniques li facilitaran.  
 
El Sr. Vilalta indica: Igual m’he expressat malament. No volia dir una auditoria a nivell 
econòmic, ni molt menys. El que no sé és com nosaltres vam poder agafar aquesta 
instal·lació i que l’empresa sortint ens deixés la instal·lació. Quan tu agafes una cosa, 
la instal·lació l’has de deixar tal com te l’has trobat, o és la meva manera d’entendre i 
ens han deixat una instal·lació que ens han deixat totes les maquinàries trencades, 
pràcticament. 
 
El Sr. Garrido expressa: Deriva de l’anterior concessió, tot el que deia el contracte 
respecte d’aquest tema i que ha estat durant molts anys. Un dels fets pels que vam 
voler acabar aquest contracte és aquest, perquè estava en unes condicions nefastes, 
que l’empresa no feia inversions i nosaltres ens trobàvem en la situació que ens 



trobàvem perquè ens trobàvem lligats de mans i peus amb l’anterior concessió que hi 
havia.  
 
8.10 De la Sra. Rodríguez: 

Bona tarda, jo volia preguntar sobre el Consell Municipal de Serveis Socials, si teniu 
previst quan es podria constituir el nou Consell i de quan es farà la convocatòria del 
primer plenari. Hem de tenir en compte que el Consell Municipal de Serveis Socials de 
l’Ajuntament de Montcada és l’òrgan col·legiat de Participació Ciutadana, 
d’assessorament i consulta en matèria de Serveis Socials del nostre municipi i que per 
llei estem obligats a constituir-lo. La llei que ho regula és la Llei 12/2017 que és la Llei 
de Serveis Socials. Justament, en el seu article 54 diu que tots els ajuntaments que 
estiguin legalment obligats a la prestació de Serveis Socials, com és el nostre pel 
número d’habitants, tenim l’obligació també de constituir legalment el Consell Local de 
Serveis Socials. Més que res això, saber quan es constituirà el nou i quan serà el 
primer plenari.  
 
8.11 Del Sr. Sánchez: 

Jo ple rere ple vaig reiterant un parell de temes, que no serà menys en aquest ple. És 
el tema dels aparcaments i les seves afectacions per les obres de la R2 i el tema de 
les al·legacions del Pla Director Urbanístic. Pel que fa a això, tenim novetats, i per tant 
les preguntes d’avui ja incorporaran aquestes novetats.  
Pel que fa als aparcaments, ens han informat de l’aprovació del conveni amb Intorsa 
per cedir una part, per posar la còpia de materials a les obres de la plaça de la Pedra i 
alliberar la plaça de la Pedra com a aparcament i l’altre part com a aparcament. 
Creiem que és una bona noticia i que és una cosa positiva, que es treballi també amb 
l’aparcament del solar de la Valentine i s’aconsegueixi posar-ho a disposició de la 
ciutadania. Creiem que és positiu i teniu tot el suport. Amb el que sí que ens trobem és 
que això, com deia el senyor regidor amb la seva resposta, té unes afectacions amb la 
ubicació d’aquestes bosses d’aparcament, que és difícil de resoldre i és una solució 
positiva. En tot cas, també hauríem de mirar, de cara a les afectacions que estan 
havent-hi ja a espais de centralitat en el comerç del carrer Major, per exemple, si es 
podien habilitar altres espais i penso amb la cantonada entre el carrer Mossèn 
Castellví i el carrer Major on hi ha una promoció que no s’acaba de desenvolupar, 
doncs que es plantegi la possibilitat de tenir un aparcament destinat al comerç d’allà, 
mentre no es desenvolupa i si es desenvolupa, doncs benvingut sigui el 
desenvolupament d’aquest espai, però que es valori també aquesta opció per resoldre 
el problema d’aparcament, ja no tant d’estacionament del veïnat per la nit, sinó de 
mobilitat de transport privat pel tema del comerç.  
Respecte l’altra pregunta que faig és sobre les al·legacions al Pla Director Urbanístic, 
abans d’ahir ens  van fer arribar les al·legacions que presentava l’Ajuntament al Pla 
Director Urbanístic. El termini s’acaba demà i ahir ens van explicar i vaig comentar 
amb la junta de portaveus que vam fer, que a mi em sabia greu que no tinguéssim més 
temps per treballar aquestes al·legacions prèviament, perquè entenia que era un tema 
trascendent per a Montcada i molt important i lamentar que no les haguem pogut 
consensuar amb més temps i que en comptes d’anar signades per l’equip de govern 
vagin signades per tot el ple municipal, si aconseguíssim un consens, que jo crec que 
seria possible i treballable, perquè molts d’aquests punts podem trobar consens i estar 
d’acord. En destaco algun com és manteniment de la protecció com a zona no 
urbanitzable del Pla de Reixac, que jo crec que és una cosa positiva i que s’ha d’agrair 
la feina tècnica i la decisió política que han pres a mantenir-ho, o la petició que 
plantegen de que en l’àmbit de Can Sant Joan i el seu entorn, l’estació de Can Sant 
Joan, etc., sigui un àmbit de centralitat ordenat que entri a valorar com es pot aprofitar 
aquest espai. Nosaltres plantegem que no per tenir una industria contaminant com és 
la cimentera que actua com a incineradora, que això és un camí per replantejar-nos el 



futur d’aquest àmbit i d’aquest barri i que això és positiu, igual que és positiu totes les 
al·legacions, amb el sentit de les infraestructures, de la connexió entre la C33 i la C17, 
o d’incorporar la moció que vam treballar en aquest plenari, de la R3 desdoblada per la 
C17. Per tant, jo crec que era possible arribar a un consens i que anessin aquestes 
al·legacions més reforçades, no només per l’equip de govern. Així ja no pregunto més 
sobre aquest tema.  
 
8.12 Del Sr. Sánchez: 

Em sento interpel·lat també per la intervenció que ha fet abans el Sr. Zambrana i em 
veig cridat a replicar-li. Quan feia aquestes visites, és que té a veure també amb les 
al·legacions que presenta l’Ajuntament amb el Pla Director Urbanístic, perquè quan 
vostès feien aquestes visites, jo vaig tenir l’ocasió de rebre’ls en una d’aquestes visites 
a vostè, al Sr. alcalde i a l’assessor que tenen o que té Vivim a l’Àrea Metropolitana, 
que també va venir. Una de les inquietuds que es van plantejar per part de l’empresa 
era què passava amb el sòl industrial d’aquella empresa. En aquella visita es va 
plantejar la inquietud de l’empresa per conservar com a sòl industrial aquest sòl.  
 
El Sr. Alcalde indica: Tenim un ensurt aquí a Montcada a Europa 6.  
 
El Sr. Zambrana, degut a quest incident, abandona la sala amb permís de la 
presidència. 
 
El Sr. Sánchez continua:  Em sap greu interpel·lar al Sr. Zambrana si no hi és, però en 
tot cas, ho deixo dit. Quan es fan aquestes visites, també s’han de portar preparades 
les visites i si es pregunta què passarà amb el sòl industrial s’ha de saber quins 
problemes hi ha i, de fet, veient les al·legacions, amb les que ja he dit que estic en un 
percentatge elevat molt d’acord, sí que veig que l’Ajuntament demana que es 
converteixi amb sòl forestal l’ubicació d’alguna d’aquestes empreses. Per tant, quan 
fèiem aquestes visites..., això s’ha informat a l’empresa, per exemple? Ho dic en un 
cas concret, una mica per dir si defensem el teixit industrial amb emprenedoria, etc., si 
volem requalificar el sòl industrial, que és discutible i és plantejable, amb un model 
urbanístic i d’estructura de municipi, ens ho podem plantejar; però si volem defensar la 
industria, el primer que s’ha de defensar és el sòl industrial i si ens plantegem 
requalificar-ho, quan anem a fer una visita a l’empresa, que menys que explicar-ho, 
saber-ho, o si fem unes al·legacions ara, doncs explicar a l’empresa que hi ha la 
intenció dels teus terrenys on hi ha una industria siguin qualificats de zona verda. Em 
sembla que no podem vendre aquesta voluntat de defensar l’empresa anant a fer 
visites, si no les dotem de contingut real. Si no, semblarà que anem a fer-nos la foto a 
l’empresa i sense entrar en el tema.  
 
8.13. Del Sr. Sánchez: 

Una altra pregunta. Els dies 6 i 7 de maig, el departament de Cultura va aprovar unes 
subvencions per a la conservació de béns i elements arquitectònics i artístics aprovats 
amb un catàleg per a instal·lacions i equipaments a museus a Catalunya.  Era més 
que res saber si presentareu alguna subvenció. Penso també amb la Casa Larratea 
amb la finalització de les obres de restauració i entenc que hi ha dificultats 
pressupostàries. Saber si heu presentat subvencions per acollir-nos a aquestes 
possibles ajudes de la Generalitat per a fer-ho. Preguntar també si s’ha reunit la 
comissió de Patrimoni per valorar això, que ho havia preguntat algun cop i no en tinc 
constància. Saber si es demanaran aquestes subvencions que ha aprovat la 
Generalitat i saber si s’ha reunit la comissió de Patrimoni. Després una reflexió també. 
Parlàvem abans del tema de les expropiacions i el que ha suposat i els imports que ha 
suposat i amb una pregunta que vaig fer a l’anterior ple sobre un contenciós per 
l’adquisició dels terrenys on hi ha les escales mecàniques de Can Sant Joan, en l’últim 



tram, no es va fer l’adquisició del sòl previ per fer aquestes obres i estem pendents de 
judici amb la propietat. Ha arribat el preu just que fixa un import de 137.000 euros, 
també se m’informa que hi ha un contenciós que l’Ajuntament diu que el preu és 
inferior i que per adquirir aquests terrenys manifesta la voluntat de pagar un preu 
inferior... Jo al final faria una reflexió que això és un tema d’aquests històrics, pendents 
històrics i que a mi no em semblen unes quantitats descabellades, quan parlem  de 
20.000 euros d’expropiacions d’altres. Ja sé que són altres metres quadrats i altres 
consideracions, altres ubicacions i que no es pot comparar, però jo crec que val la 
pena aprofitar-ho, per resoldre-ho i per adquirir aquests terrenys i no hipotecar-nos 
amb haver de fer drets urbanístics a canvi, sinó de deixar-ho tancat i un problema 
menys. Crec que ja està.  
 
Resposta del Sr. Iruela: 

Jo li contestaré una mica per ordre. Pel que fa  a la primera pregunta que vostè ha fet 
dels aparcaments, com vostè sap, això que està plantejant de mirar de fer altres tipus 
de bosses d’aparcaments, ja m’agradaria a mi tenir terrenys per poder-les fer més 
centralitzades. D’això, vostè en té tot el coneixement. Per tant, el criteri que hem 
mantingut aquí a l’hora de buscar aquestes bosses, era paral·lelament a la línia 
ferroviària d’on es fa l’actuació del soterrament. Per tant, hi ha tres punts: Un que ja 
està adjudicat, que és l’antiga Intorsa, un altre, que és la zona de la Valentine, la 
central, on tenim el problema entre Adif i la propietària, que encara no està resolt, del 
que ja el vaig informar. L’Ajuntament té una parcel·la allà, que habilitarà unes 135 
places d’aparcament. Com tenim la competència, ho habilitem, però el que és propietat 
privada no ho podem habilitar fins que no ens donin el vist-i-plau. A part, tenim la 
tercera, que són les antigues pistes d’atletisme, que hem habilitat i estan obertes 330 
places d’aparcament. Per tant, si sumem tot això, fem un càlcul aproximat, actualment, 
d’unes 666 places. La necessitat que tenim, actualment, de places d’aparcament 
afectades en la obra, és de 435 màxim. Per tant, estem per sobre de les necessitats 
que tenim d’aparcament. Sí que és cert, que s’ha hagut de fer en aquesta línia, perquè 
no tenim terrenys físics per poder-ho fer. Una altra de les coses que estem estudiant 
són alternatives, com aquesta que diu vostè del carrer Major. A veure com ho podem 
estudiar. Per això, amb el departament de mobilitat hem de veure si és factible o no, 
perquè quedarien afectats també, comerços que a la tarda utilitzen les seves terrasses 
fora del que s’utilitza com a vorera. Ja li explicaré amb tot detall, però això pel que fa al 
tema dels aparcaments.  
 
El Sr. Sànchez pregunta: I el solar  que està junt al carrer Castellví? 
 
El Sr. Iruela continua: Perdó, se m’ha oblidat, això està a punt de començar l’obra. Per 
tant, ja hem parlat amb la propietat, hem fet totes les gestions possibles, però 
començarà la obra en breu temps. Per tant, això està descartat.  
Un altre ordre de coses, vostè diu sobre el PDU. El PDU li vam entregar en 48 hores. 
Sabem, com ja li vaig dir, en la reunió informativa i explicativa que vam tenir, que va 
ser el temps material que vam tenir per poder-lo passar, perquè amb totes les 
al·legacions que hi havia, que eren més d’un centenar d’al·legacions... Hem tingut dos 
mesos, amb dos persones, un arquitecte i un jurista, treballant totes les al·legacions. 
Què vol dir? Que quan les hem tingut, perquè des de la setmana passada van estar 
arribant des de l’AMB al·legacions per revisar, les hem agafat totes, les hem presentat 
en el moment que hem tingut i hem recollit el que vam parlar en la reunió prèvia, on 
està incorporat tot el que vostè va proposar.  Per tant, la voluntat d’aquest govern  no 
és resoldre les al·legacions en un sentit o un altre. Fan les al·legacions i les 
aportacions que es puguin recollir. És cert que ho hem tingut el temps per poder-ho 
fer, perquè no donava per a més, perquè és una quantitat de treball indigent el que 



han fet els tècnics i per tant, entenem que això és vàlid. A més, a més, vostè ja s’ha 
posicionat en el sentit d’estar d’acord amb quasi el 90% del que hi havia.  
 
El Sr. Sànchez afegeix: En tot cas, vam poder fer alguna aportació, però tampoc hem 
pogut mirar-nos la amb prou carinyo com per fer totes les aportacions que se’ns poden 
acudir.  
 
El Sr.  Iruela indica: Sí, però vostè ho sap, perquè també ha estat partícip en la creació 
d’aquest PDU, el complexe que és.  
 
El Sr. Sánchez expressa: Que no ens podem fer responsables d’aquestes 
al·legacions, és el que vull dir.  Com a oposició no ens podem fer responsables 
d’aquestes al·legacions, perquè no les hem pogut treballar.  
 
El Sr. Iruela continua la resposta: Després, pel que fa al contenciós, he de dir que és 
un tema jurídic en el que nosaltres no entrem. Porta el curs que té i per tant, s’haurà 
de remetre al que diuen els serveis jurídics. No puc dir altre cosa més. De moment, 
nosaltres, a nivell polític no hem pres cap decisió.  
 
El Sr. Sánchez exposa: Jo només els convidava a que la prenguessin i tanquessin el 
tema.  
 
8.13 Del Sr. de la Torre: 

Jo seré molt breu. En el ple del mes d’abril, en el punt 2.9., l’aprovació de la delegació 
a la Diputació de Barcelona de la competència de la selecció de personal temporal 
tècnic auxiliar de biblioteques, li vaig demanar a la Sra. López que fessin arribar l’acta 
on existia el compromís amb la part sindical d’haver fet el trasllat de la informació. 
Només li recordo, perquè no sigui una qüestió d’error o omissió. Per la meva part, no 
he rebut aquesta acta.  
 
Resposta de la Sra. López:  

Crec recordar que ja li vaig comentar que en la proposta posava que s’havia parlat 
amb els sindicats. Evidentment, jo no vaig parlar amb els sindicats directament. Per 
això hi ha un àrea de Recursos Humans que ho fa. No de totes les converses que es 
facin amb els sindicats es fan actes, perquè si no, serien sis actes per dia. Per tant, 
ells estaven al corrent, com consta a la proposta, i si no és així, parlaré amb Recursos 
Humans. No li puc dir res més.  
 
El Sr. de la Torre indica: No ho donaré per acabat quan vostè vulgui. Només recordar-li 
que si l’acta no existeix, les comunicacions que vostès tinguin a la cafeteria, en els 
bars i en els corredors, no compten. Aquesta informació ha de ser oficial i es recull en 
una acta, i més, quan és un procés o una condició sinequanum i que vostè porta al ple, 
dient que s’ha traslladat a la part sindical. A mi em consta, i li dic així... Podem tancar-
ho reconeixent que no ho ha fet i que ha vulnerat un dret dels treballadors.  Em consta 
que no s’ha fet i no existeix aquesta acta. Per això li reclamo. Perquè, sap vostè què 
passa? Això, que crec que el que es va aprovar va ser una decisió, sabia i intel·ligent, 
per part de l’Ajuntament de destinar aquest procés a la Diputació, es pot impugnar per 
la part de la representació dels treballadors si no s’ha complert amb aquest requisit 
preceptiu, i inalterable i inviolable. Si no ho ha fet, reconegui-ho i ja està. Si no, li torno 
a repetir que el ple que ve em porta l’acta o me la fa arribar. Simplement això, no vull 
entrar més en polèmiques sobre aquest tema. És senzillament això.  
    
La Sra. López explica: Li torno a dir que jo personalment no ho he fet. Existeixen les 
àrees gestores que fan la seva feina i els tècnics. Li torno a dir repetir que desconec si 



ells ho han fet personalment. Si vostè em diu que és així, puc dubtar-ho o no, però ja 
està. 
 
El Sr. de la Torre exposa: Em sembla lamentable que una regidora vingui aquí i doni 
una informació que no és certa. 
 
La Sra. López respon: Lamentable em sembla la seva actitud. Es que jo no li estic 
dient res que no sigui cert.  
 
8.14. Del Sr. Rodríguez: 

Jo volia comentar un tema menor, però és un tema de dignitat. A la Taula de la Salut 
se li van retirar les pancartes fa mesos, amb l’excusa de netejar-les. En una 
concentració de la Taula, el regidor i president de l’Àrea Social, el Sr. Ruiz va dir que 
s’estaven netejant i que en breu es posarien. El Sr. Alcalde, un cop acabat el ple de 
febrer, al carrer, davant d’altres persones, els va dir als membres de la Taula de la 
Salut que confiessin en ell, perquè tornaria a col·locar les pancartes. Passats aquests 
mesos les pancartes no es van col·locar, i les van haver de col·locar la Taula de la 
Salut, mentre vostè es passejava en comitiva d’autoritats i sense ser demanat, pel 
carrer Major, però no se li acut res millor que penjar una foto seva, en les xarxes 
locals, a sota de la pancarta, que és el que més el representa de la manera més 
oportunista, dient que vostè es va comprometre a penjar la pancarta. Quan ha penjat 
vostè la pancarta? Perquè està parlant en primera. Si no,  utilitzi millor el lèxic. Quan li 
ha dit a la Taula de Salut que es podia penjar la pancarta? Perquè la pancarta la van 
penjar cansats d’esperar. El dimarts passat va donar permís per penjar les pancartes a 
la Casa de la Vila, davant l’evidència de que ja tenia una pancarta col·locada i no 
podia, ni s’atrevia, a negar la resta de pancartes, a les que s’havia compromès. 
 Jo li pregunto, per què no parla clar i diu que els molesta la pancarta a la porta de 
l’Ajuntament, reclamant les urgències?  Penso que aquests veïns i veïnes es mereixen 
un respecte, després de 13 anys, reclamant sense descans la recuperació de les 
urgències i una Salut Pública digna, a Montcada.  
 
8.15. Del Sr. Rodriguez: 

Després tinc un altre tema que jo no pensava treure aquest tema avui, però vostè 
acaba de dir en el seu discurs que hi ha veïns que compleixen les normes i estan 
amoïnats. Penso que vostè que és la primera autoritat de la ciutat hauria de donar 
exemple, complint les normes. És la segona vegada que porto una foto del seu cotxe 
mal aparcat en un estacionament prohibit. És del Cos de la Policia Nacional. Jo li 
demano que es comprometi en aquest ple a donar exemple. Només li demano això. 
 
Resposta del Sr. Alcalde: 

 Molt bé. Dir-li que la pancarta, nosaltres van tenir una reunió amb la Taula de la Salut, 
el Sr. Guerra no està aquí ara. És veritat que es van treure les pancartes per netejar-
les, ja que es va netejar la façana. Les pancartes estaven ja precàries, estaven molt 
espatllades i es va dir de fer-ne unes noves. Jo em vaig comprometre amb ells a 
penjar les pancartes, una en la Casa de la Vila, durant un mes i l’altra a la porta de 
l’Ajuntament i així ha estat.  
D’aquí un mes, es canviaran de lloc, com jo vaig acordar amb el Sr. Guerra a 
l’Alcaldia, que d’aquí un mes em dirà on les vol i les hi posarem. No hi ha cap 
problema. Si no s’han posat abans ha estat perquè es van haver de fer les dues 
pancartes, les ha pagat l’Ajuntament i no sé què més dir-li. 
  
El Sr. Rodriguez indica: Perdoni Sr. Alcalde, però les pancartes portaven temps fetes i 
guardades per la Taula de la Salut.  Les van haver de penjar quan ells van poder i van 



voler, no perquè vostè els digués que podien penjar-les. Van haver de prendre la 
decisió ells. 
 
El Sr. Alcalde  explica: El Sr. Guerra va venir a Alcaldia a buscar la pancarta, li vaig 
donar jo personalment i li vaig explicar que per penjar-la feia falta una grua.  
Ell em va dir que no em preocupés que la penjaven ells amb una escala, que li donés 
la pancarta que penjarien ells. És així. 
Sobre el cotxe oficial que tanta feina... No sé, el ZOE sembla que està donant molta 
guerra. Jo almenys no porto xofer, també li recordo. Aquestes places que hi ha que 
són per a la Policia Nacional, al matí, a la tarda quan estan buides, o està la Policia 
Local  o està algun cotxe de servei a l’ús, també. Si jo vinc a l’Alcaldia i no trobo cap 
lloc per aparcar, allà no molesta a ningú, són places que utilitzen altres cossos i les 
puc utilitzar jo. Llavors, quan està la Policia Local tampoc el podrien deixar, o una 
furgoneta de serveis que vingui a treballar aquí a la Casa de la Vila?  
 
El Sr. Rodríguez  afegeix: No vull fer més discussió, però bé, a tots ens molesta buscar 
aparcament. Jo aquesta tarda he hagut d’aparcar lluny i he arribat molt just. Jo penso 
que a vostè no li costa res fer el mateix. No és el mateix un senyor que està treballant, 
que vostè que ve a fer... 
 
El Sr. Alcalde expressa:  Li recordo que l’alcalde treballa les 24 hores del dia. És més, 
és el cotxe oficial, no és el meu cotxe. Si fos el meu cotxe em podria cridar l’atenció, 
però és el cotxe oficial i jo estic treballant en aquell moment, faig un acte en aquell 
moment. És a dir, no hi trobo problema, sincerament. 
 
8.16. De la Sra. Sempere: 

Hem rebut la resposta del Sr. Carandell respecte del cost de la Festa Major. En 
l’informe que ens adjunta a la resposta, ens respon que el total de les partides 
anomenades Festa Major, ha estat de 345.000 euros i tenim precs i preguntes. 
Primer, com van calcular el pressupost a principi de l’any 2024, que han hagut 
d’incrementar-lo en més de 60.000 euros fa un mes aproximadament, per poder pagar 
tota la Festa? També m’agradaria ressaltar que per poder posar aquests més de 
60.000 euros per a la Festa Major, han eliminat partides de programació teatral, 
d’activitats culturals, d’arts plàstiques, de promoció cultural en l’àmbit musical, han tret 
partides de les biblioteques i per acabar, han eliminat un projecte tant important, com 
és l’ “Anem al Teatre”, que permet a les escoles i als estudiants poder anar a veure 
obres de teatre educatives i de qualitat. A l’informe que ens ha passat posa que cal 
tenir en compte que hi ha despeses imputades en altres partides pressupostàries, en 
l’orgànica específica, que vol dir amb el nom de la Festa Major, que no és Festa Major. 
Això vol dir que a més d’aquesta 345.000 euros que ha costat la Festa Major, hi ha 
més diners i més partides que s’han dedicat a la Festa Major. Volem saber quants 
diners de totes les partides s’han destinat a la Festa Major, per saber el total final, que 
ja sabem que ha estat més dels 345.000 euros.  Per exemple, el condicionament de 
l’Espai Poblet o el cost total del grup “Nancys Rubias”, que no només ha costat 24.800 
euros, que és el catxé del grup, sinó que ens consta que la pantalla que exigien 
muntar a l’escenari, també l’hem pagat des de l’Ajuntament, des de altres partides o el 
cost de producció d’aquest grup. Voldríem saber el cost total en totes les partides de 
l’Ajuntament per a la Festa Major. 
 
8.17. De la Sra. Sempere: 

Per últim la pregunta: Quin tipus de política fan vostès, que es gasten uns diners que 
no tenen, que eliminen activitats culturals del teatre, de les escoles, de les biblioteques 
i que la seva prioritat és portar al Sr. Mario Vaquerizo, perquè el seu regidor de Cultura 
es pugui fer fotos donant una abraçada a aquest grup, que fa una apologia del 



franquisme, mentre deixa escoles del nostre municipi sense activitats culturals i 
teatrals? Em sembla obscè i innecessari que facin aquest malbaratament de diners i 
retallades en la programació cultural de tot un any, per a tota la població de Montcada i 
Reixac. Aquesta és la seva responsabilitat, Sr. Carandell. Tota la població de 
Montcada, no només un concert d’una festa.  
 
Resposta del Sr. Carandell: 

Gràcies per deixar-me fer aquesta rèplica, perquè diuen la veritat a mitges o com 
volen, però això ho fan sempre. Crec que la comprensió lectora a la resposta de la 
pregunta l’ha tingut, perquè en l’informe que vostè diu que és la resposta a la pregunta 
del ple d’abril,  li expresso que el pressupost executat de la Festa Major 2024 ha estat 
de 345.802,17 euros. És una informació que també li vaig donar a la regidora 
d’Esquerra. Cal tenir en compte que hi ha despeses imputades a altres partides 
pressupostàries. No és que no hi hagi més imports  a afegir a aquests 334.000 euros, 
sinó que l’import total d’aquesta Festa Major 2024 amb tot, serveis tècnics, estructures, 
el punt lila, programació cultural i tot plegat és de 345.802,17 euros. 
Aquesta Festa Major ha estat massivament participativa i satisfactòriament ha estat 
titllada per molts veïns i veïnes d’una de les darreres edicions amb més potencial. 
Nosaltres hem apostat per la cultura popular i tradicional, perquè ha estat l’aposta 
veritable d’aquesta festa major, dotant a la cultura local de més espais, més 
importància, més significació i de més pressupost. Hem duplicat les partides de cultura 
popular per a la Festa Major, hem apostat per recuperar el pregó inaugural, després de 
sis anys sense fer-se, que és un acte que serveix per donar veu a la ciutadania i que 
vosaltres vareu treure. En aquest cas, hem gaudit d’un fantàstic pregó per la nostra 
estimada Marta Lluís que va defensar la llengua, la història de la nostra vida i la 
cultura, amb un sentiment de pertinença que també s’ha fet visible, tot i que de manera 
simbòlica, amb la desfilada del panot de la ciutat, la bandera que mostra l’escut i que 
va ser portada per l’escola Mitja Costa, pel seu 50e aniversari i triada per votació 
popular.  
Hem apostat també per recuperar el ball de la Festa Major per la gent gran, que també 
calia dotar-ho de més diners, que no es feia des de feia vuit anys enrere i que els 
col·lectius de gent gran havien estat reclamant. Nosaltres vam dir que escoltaríem la 
veu de la ciutadania i la veu de la gent gran ens reclamava tornar a recuperar el ball, 
una activitat que ha estat un èxit, amb la participació de més de 300 persones i que ha 
fet que tothom pugui gaudir de la festa major a la seva manera. També hem apostat  
per millorar la participació de les famílies a la festa amb una programació 
d’espectacles i programació infantils variats i també amb la creació del braçalet de la 
diversió de la fira d’atraccions, que ha representat un estalvi econòmic a les butxaques 
de les famílies del municipi, que han agraït aquest gest d’aquest govern municipal.  
En definitiva, hem intentat que el programa de la Festa Major 2024 hagi estat el més 
ampli possible i que millorés certs aspectes, per reivindicar que Montcada i Reixac té 
molt potencial i que no cal anar a altres poblacions per dir que a la teva ciutat no tens 
una bona festa major. Aquest any, podem dir que hem viscut una festa major a l’alçada 
de la ciutat que som i això també ha estat gràcies a la millora de  l’Espai Poblet 2024. 
Ha estat tot un encert apostar per la nova distribució del recinte, permetent de bon 
grau la gran afluència d’espectadors que han gaudit del cartell municipal, amb tota 
seguretat i gaudi dels concerts i actuacions, DJ Natural, Javier Otur, Big Mouthers, 
Misión Imposible i en especial el cantant català Lildami i les conegudes Nancys Rubias 
i sí, amb Mario Vaquerizo al capdavant. Han omplert la zona de concerts de gom a 
gom  i cal dir-ho, sí, que aquesta aposta municipal per contractar artistes de primer 
nivell en el programa nacional han permès situar Montcada i Reixac en el mapa de les 
festes majors de la zona, aglutinant milers de veïns i veïnes, però també veïns d’altres 
municipis, que s’han desplaçat per primer cop a la nostra ciutat per gaudir de les 
nostres festes i concerts.  



En el primer any de govern hem recuperat el pregó, hem defensat el català, la nostra 
identitat, hem apostat per la cultura popular i tradicional, hem apostat per la gent gran, 
per les famílies i hem apostat per tenir el local de la ciutat, on també, que això no es 
menciona mai, també hem incrementat la partida de subvencions de Montcada Sons. 
També vam apostar pels grans concerts i hem apostat per donar més reputació a la 
festa gran de la ciutat, perquè entre totes i tots hem tingut la Festa Major que 
Montcada i Reixac es mereix.  
Dir que ens hem petat o que no tindrem programació cultural durant aquest segon 

semestre de l’any, és faltar a la veritat. És veritat que hem fet un avançament de diners 

per poder pagar els diners més urgents d’aquesta Festa Major 2024, però tenim la 

programació de teatre tancada. Tenim la programa de l’anem al teatre de la 

programació escolar totalment emparaulada perquè estigui aquest octubre-novembre. 

Estem preparant també el programa Escena 2024-2025. Sra. Sempere, només voldria 

dir que no s’amoïni que la cultura està més viva que mai, que aquest govern aposta 

per totes les cultures i que qualsevol cosa, em pot preguntar.  

La Sra. Sempere expressa: Gràcies Sr. Carandell per aquest resum de la Festa Major, 
un altre cop. Ja l’havíem vist a les seves xarxes en fotos, però gràcies per aquest 
resum. Si us plau, passa’ns aquest desglossament de totes les partides en les quals 
apareixen despeses de la Festa Major i que no es diuen Festa Major. Si us plau, ens 
agradaria saber que com diu vostè està dins d’aquests 345.802 euros.  
Després, no estem tan segurs, ens agradaria preguntar l’arranjament de l’Espai 
Barraques està aquí ficat. L’arranjament de l’Espai Barraques està ficat dins d’aquests 
345.802 euros? D’acord, doncs això també ho volem saber, perquè per això també ho 
preguntem.  
Després, si vostès no doten la partida de diners de “l’Anem al teatre”, no hi haurà 
“Anem al teatre. No digui que està la programació tancada, perquè vostès han eliminat 
aquests 9000 euros, que és un cost ínfim, donat altres despeses que han fet, per 
posar en marxa un seguici anacrònic i per posar en marxa altres actuacions que 
vostès han considerat importants, però han eliminat tota una programació  escolar, que 
si no la doten de diners, no es farà. Per tant, no digui que ho té tot programat i que ho 
té tot lligat, perquè això sí que és faltar a la veritat i no el que jo li estic dient.  
 
El Sr. Carandell respon: I tant, li passaré totes les partides, perquè ho tingui en 
compte, amb tota la transparència. El tema del seguici anacrònic amb totes les entitats 
de la cultura popular és una manca de respecte i amb el tema de l’arranjament de 
l’Espai Poblet és una inversió que s’ha fet des dels espais municipals per poder donar 
òptims i que els veïns i veïnes no hagin de pagar milers i milers de diners per totes les 
activitats que es fan. És una inversió. Moltes gràcies i visca la cultura.  
 
8.18. De la Sra. Campos  

De veritat Sr. Alcalde que intentaré ser molt ràpida. El seguici diem que és anacrònic 
per la part política que no va participar. El que posava en la escaleta, els grups 
municipals, de dos en dos, amb l’alcalde i la pregonera. Això és anacrònic, aquest 
seguici, no fer un cercavila, que és com s’ha dit tota la vida, amb les entitats. Per tant, 
zero manca de respecte vers les entitats de cultura popular.  
Després li volia dir, perquè no ha pogut fer-ho el Sr. Garrido, perquè ja no ha tingut 
torn de paraula, Sr. Vilalta, que és normal que a vostè li falti el coneixement de segons 
quins temes que s’han enquistat en aquest municipi, com pot ser el de Geafe, perquè 
a vostè li falta l’històric, perquè ve directament de casa seva a regidor. És normal, no 
ha militat mai a la seva vida. Pregunti als seus companys de partit qui va ser el Celma, 
què va significar per la ciutat de Montcada el Sr. Celma, què va significar aquest plec i 
aquesta concessió de 25 anys a Geafe, en el 2023, que vam aconseguir aturar-la o 



acabar-la vuit anys abans i haver de pagar. Perquè això està al dia de les noticies, 
perquè va ser l’any passat, al 2023 que l’Ajuntament de Montcada va haver de pagar 
500.000.000 d’euros en dos terminis, es va aprovar pel ple, per poder tancar el que era 
l’activitat i la concessió amb Geafe. Hi ha un concepte d’inversions des  del 2003, 
perquè mai es va defensar en aquest plec de condicions els interessos de l’Ajuntament 
i mai es va saber qui pagava què. Però pregunti, pregunti pel Sr. Celma i què va fer.  
Continuo, tinc una pregunta. La meva avia sempre deia, em feia molta gràcia la meva 
avia andalusa, más vale ponerse una vez colorada que ciento amarilla. En aquest 
sentit, crec que aquesta expressió li va molt bé al Sr. Alcalde per la resposta que ha 
donat. Continuo amb el tema de les pancartes, com la Sr.a López amb el tema de 
l’acta dels sindicats. Miri’n una mica al fil de les pancartes i del que va passar. Vostè al 
mes de febrer, amb la Taula de la Sanitat aquí, va dir que havien fet una petita 
normativa. Poso una mica a la gent en context, molt ràpid. Nosaltres li vam dir: doncs 
si hi ha una normativa nova, nosaltres volem tenir aquesta normativa nova. Van passar 
dos mesos i no hi havia la normativa i en el ple d’abril li vam tornar a demanar aquesta 
normativa, que ens la fes arribar, ja que vostè literalment havia dit que havien fet una 
petita normativa i rebo una resposta per part seva, Sr. Egea, que no sé si riure o 
indignar-me. Vostè el que fa és copiar l’article 42 de les ordenances municipals de 
convivència, que a més a més, fan referència als cartells publicitaris. Miri, jo he estat 
alcaldessa vuit anys, ja sé les ordenances municipals. Però el que em sembla encara 
més greu és... O sigui, em copia això, perquè evidentment, cosa que ja sabíem i per 
això ho hem demanat, no hi ha una nova normativa. No hi és. No l’han fet. Vostè s’ho 
va inventar aquí en el ple i no va dir la veritat. No hi ha aquesta normativa. No només 
això.  
En la resposta diuen: Per tant, mitjançant un acord en reunió de grup municipal, és a 
dir, quan estan vostès reunits de bon matí, quan les temàtiques vagin relacionades 
amb els temes sobre reivindicacions de la ciutat o dies puntuals, soterrament, 
urgències, a cada cas es donarà permís amb temps limitat segons aquesta Alcaldia 
decideixi. Miri, les ordenances municipals són disposicions i normes jurídiques 
dictades pels ajuntaments i aprovades per ple. Jo crec que una reunió d’equip de 
govern no té l’entitat, ni la legitimitat, suficient per canviar unes ordenances municipals. 
Això que m’estan dient vostès aquí és un canvi d’ordenança municipal i segueix un 
protocol. Hi ha d’haver una proposta, s’ha de convocar la comissió, s’ha de fer aquesta 
proposta, ha de passar per ple, s’ha d’aprovar, hi ha d’haver exposició pública, si hi ha 
al·legacions s’han de contestar aquestes al·legacions i si no passen directament a 
aprovar-se. De veritat en una reunió d’equip de govern vostès decideixen que 
modifiquen unes disposicions, una normativa, que ha estat aprovada per ple, perquè 
sí, perquè aquest matí s’han aixecat que els venia de gust? Home, no. Una mica de 
seriositat i facin bé les coses. Això és una ordenança municipal i el que han fet és una 
modificació o el que pretenen fer és una modificació. La darrera es va fer al febrer del 
2023 i es va fer seguint tots els passos. Si us plau, facin vostès també bé els passos i 
les coses, si el que volen és fer aquest afegit.  
 
El Sr. Alcalde expressa: Moltes gràcies, així ho farem.  
 
En aquest moment de la sessió es reincorpora el Sr. Zambrana 
 
Resposta del Sr. Zambrana 

Simplement per aclarir una mica la meva absència de la sala quan m’estava 
interpel·lant el Sr. Sánchez. Evidentment, no he recollit la pregunta, però en l’acta de 
sessió d’avui miraré la pregunta i li respondré amb molt de gust. M’he absentat perquè 
hi ha hagut un fet rellevant a  la ciutat i estava recollint la informació que des de Policia 
Local m’estaven aportant, simplement per això. No ha estat, ni molt menys, per no 
contestar, ni per manca d’educació, aixecar-me quan vostè m’estava interpel·lant.  



 
 
Sense més assumptes a tractar, a tres quarts de nou del vespre, l’alcalde-president 
aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
VIST I PLAU        
L'ALCALDE      LA SECRETÀRIA GENERAL 
  
 
 
 
Sr. Bartolomé Egea Sabaté    Sra. Maria José López Pallarés 


